
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9015, 9166
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Νεάπολης Λασιθίου, το
3ο Γυµνάσιο Πετρούπολης, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Γαλα-
τσίου, το American Community Schools of Athens και το 17ο
Γυµνάσιο Αθήνας, σελ. 9043, 9049, 9051, 9053, 9085, 9087

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 9015-9017
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9017-9036
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 15 Απριλίου 2011, σελ. 9166
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά

µε το κλείσιµο γραφείων του ΕΟΤ στο εξωτερικό κ.λπ., σελ.
9037

β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε τα διόδια της Περιφέρειας Αττικής κ.λπ., σελ.
9039

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη:
i. σχετικά µε την κατ΄ εξαίρεση πραγµατοποίηση ταξιδιού

σε κατόχους βεβαιώσεων εξάµηνης αναβολής αποµάκρυν-
σης στις χώρες καταγωγής τους κ.λπ., σελ. 9041

ii. σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για την απέ-
λαση των λαθροµεταναστών απ΄ όλη τη χώρα, την κατα-
στολή της µεταναστευτικής εισροής κ.λπ., σελ. 9043

δ) Προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα δίδακτρα στα ΙΕΚ Ηρακλείου
Κρήτης κ.λπ., σελ. 9045

ε) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής:

i. σχετικά µε το τελικό πόρισµα των επιθεωρητών περιβάλ-
λοντος για την εταιρεία "Πόρτο Καρράς Α.Ε." κ.λπ., σελ. 9047

ii. σχετικά µε την ίση µεταχείριση των κυνηγετικών συλλό-
γων από τις υπηρεσίες του Υπουργείου κ.λπ., σελ. 9052

στ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης:

i. σχετικά µε τον κίνδυνο διακοπής της λειτουργίας του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονίκης «Παπαγεωργίου»  κ.λπ.,
σελ. 9049

ii. σχετικά µε την ανάγκη πρόσληψης του απαραίτητου ια-
τρικού και νοσηλευτικού προσωπικού στο Γενικό Νοσοκοµείο
Ρόδου κ.λπ., σελ. 9050

ζ) Προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αναγνώριση ασφαλιστικών και συνταξιοδοτι-
κών δικαιωµάτων των σχολικών φυλάκων κ.λπ., σελ. 9054

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας
του Πολίτη: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊ-
κής Δηµοκρατίας της Κίνας, περί της συνεργασίας για την
Καταπολέµηση του Εγκλήµατος, ιδιαιτέρως της Τροµοκρα-
τίας, της Παράνοµης Διακίνησης Ναρκωτικών και του Οργα-
νωµένου Εγκλήµατος", σελ. 9056, 9058

2. Ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: "Κύ-
ρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της
Δηµοκρατίας της Αλβανίας σχετικά µε την εφαρµογή της
Συµφωνίας µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Δηµοκρατίας της Αλβανίας περί συνεργασίας
των Υπουργείων Δηµόσιας Τάξης αυτών σε θέµατα αρµοδιό-
τητάς τους", σελ. 9056, 9072

3. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
"Κύρωση της Συµφωνίας για τη συµµετοχή της Δηµοκρατίας
της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον Ευρωπαϊκό Οικονο-
µικό Χώρο,  µετά της Τελικής Πράξεως αυτής και των Κοινών
Δηλώσεων των συµβαλλοµένων µερών της Συµφωνίας", σελ.
9085, 9087

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΗΔΟΝΗΣ Χ. , σελ. 9049, 9050, 9051, 

9052
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 9047, 9048, 9049
ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ Π. , σελ. 9039, 9040
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 9046
ΚΑΪΛΗ Ε. , σελ. 9049, 9050
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ  Ο. , σελ. 9037, 9038
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ  Α. , σελ. 9052, 9053
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 9045
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 9054, 9055
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 9050, 9051, 9052
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 9039, 9040
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α. , σελ. 9053, 9054
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 9041, 9042
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 9037, 9038
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 9041, 9042, 9043, 

9045
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ Ι. , σελ. 9054, 9055
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν. , σελ. 9047, 9049
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 9045, 9046
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 9043, 9044

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας
του Πολίτη: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας, περί της συνεργασίας για
την Καταπολέµηση του Εγκλήµατος, ιδιαιτέρως της Τρο-
µοκρατίας, της Παράνοµης Διακίνησης Ναρκωτικών και
του Οργανωµένου Εγκλήµατος":

ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 9056
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 9057, 9058
ΟΘΩΝΑΣ Ε. , σελ. 9058
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α. , σελ. 9056

Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ. , σελ. 9085
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 9086
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , σελ. 9086
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α. , σελ. 9085
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Αθήνα, σήµερα στις 14 Απριλίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.36’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟY ΚΟΥΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 13 Απριλίου
2011 εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΚ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρ-
της 13 Απριλίου 2011, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Τροποποίηση του ν.3126/2003 για την ποινική
ευθύνη των Υπουργών»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Παντελή Ασπρα-
δάκη, Βουλευτή Νοµού Αττικής τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Δ’ Κυνηγετική Οµοσπονδία Στε-
ρεάς Ελλάδος διαµαρτύρεται για τη µη εκπροσώπηση της
Κυνηγετικής Συνοµοσπονδίας Ελλάδος στη συγκρότηση οµάδας
εργασίας από το ΥΠΕΚΑ για την αναθεώρηση της νοµοθεσίας
για τη θήρα και µ’ αυτόν τον τρόπο την απαξίωση της κοινωνίας
των κυνηγών. 

2) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Μα-
ντουδίου-Λίµνης-Αγ.Άννας αιτείται να µην καταργηθεί κανένα
από τα τρία εξεταστικά κέντρα της περιοχής εν όψει των πανελ-
λαδικών εξετάσεων των µαθητών.

3) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βόλου αιτείται την έκτακτη
επιχορήγηση του δήµου για την αποκατάσταση των ζηµιών και
καταστροφών που προκλήθηκαν από θεοµηνίες µετά τις πρό-
σφατες χιονοπτώσεις και βροχοπτώσεις στην περιοχή.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη άµεσης πρό-
σληψης νοσηλευτικού προσωπικού στο Πανεπιστηµιακό
Νοσοκοµείο Πάτρας.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο γεγονός ότι έληξε το

χρονικό διάστηµα κατά το οποίο όφειλαν να πληρώνουν διόδια
όσοι διέρχονται από τα τµήµατα της Ολυµπίας Οδού που δεν
έχουν ολοκληρωθεί.

6) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία oι πανεπιστηµιακοί ια-
τροί της Ιατρικής Σχολής του ΑΠΘ (συµπεριλαµβανοµένου και
ενός ιατρού διευθυντή του ΕΣΥ) εκφράζουν την αντίθεσή τους
στη νοµιµοποίηση της «εικαζόµενης συναίνεσης», άρθρο 9, πα-
ράγραφος 3, που περιλαµβάνεται στο προσχέδιο του νόµου
«Δωρεά και µεταµόσχευση οργάνων και άλλες διατάξεις» .

7) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζο-
µένων του Ταµείου Παρακαταθηκών και Δανείων αιτείται την
τροποποίηση των άρθρων 1,2 και 3 του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών που αφορούν σε νοµοθετικές ρυθµί-
σεις για το µέλλον του Ταµείου Παρακαταθηκών και Δανείων.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επιχειρησιακών Σωµατείων
Ιδιωτικών Καζίνο ζητά την επαναπρόσληψη των είκοσι τεσσάρων
απολυµένων του καζίνο Ρίου καθώς και την εξέταση κάθε πιθα-
νής παράβασης της εργατικής νοµοθεσίας σε σχέση µε τις απο-
λύσεις αυτές. 

9) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαραθώνα εκφράζει
την έντονη δυσαρέσκεια των κατοίκων της περιοχής για τη διέ-
λευση του αγωγού φυσικού αερίου «Στεφάνι-Βαρνάβας-Αλιβέρι»
µέσα από τα διοικητικά όρια της Τοπικής Κοινότητας Βαρνάβα
του Δήµου Μαραθώνα.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Πατρέων
αιτείται τη συνέχιση και χρηµατοδότηση του Προγράµµατος
«ΣΥΝ-ΚΟΙΝΩΝΙΑ» στα πλαίσια της ελάχιστης αποκατάστασης
ίσης µεταχείρισης των πολιτών της περιφέρειας σε σχέση µε
τους πολίτες της Αθήνας και της Θεσ/νίκης.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πατρέων ζητά τη χρηµατο-
δότηση του προγράµµατος «ΣΥΝ-ΚΟΙΝΩΝΙΑ» για τη βελτίωση
της συγκοινωνιακής εξυπηρέτησης του Δήµου Πατρέων. 

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Δηµοτικού Συµβουλίου
Πατρέων διαµαρτύρεται για τις συγχωνεύσεις των σχολικών µο-
νάδων των 12ου και 22ου Γυµνασίων Πατρών και ζητά την ανά-
κληση της απόφασης αυτής. 

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Αιγίου εκ-
φράζει την έντονη ανησυχία του για το ενδεχόµενο υποβάθµισης
και συγχώνευσης του Νοσοκοµείου της περιοχής εξαιτίας της
έλλειψης προσωπικού.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας ζητά τη δη-
µιουργία Αστυνοµικής Υποδιεύθυνσης στην Κάτω Αχαΐα και Τµή-
µατος Ασφαλείας για την προστασία της νοµιµότητας και της
κοινωνικής ειρήνης στο Δήµο Δυτικής Αχαΐας. 

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ερυµάνθου διαµαρτύρεται για
την επικείµενη κατάργηση των ειρηνοδικείων Ερυµάνθου. 

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι πάσχοντες από µεσογειακή αναιµία της
µονάδας του ΓΝΑ Κοργιαλένειο Μπενάκιο ΕΕΣ διαµαρτύρονται
για τις αναβολές µέχρι αναστολής των µεταγγίσεων αίµατος στη
µονάδα µεταγγίσεων που ανήκουν µε αποτέλεσµα να κινδυνεύει
άµεσα η ζωή τους.

17) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σητείας Νοµού Λασιθίου αι-
τείται την τροποποίηση των όρων παραχώρησης της χρήσης
έκτασης πρώην στρατοπέδου της Πολεµικής Αεροπορίας εµβα-
δού 7395,38 τ.µ. στη θέση «Μυστρί» στο δήµο του, για τη δηµι-
ουργία εγκατάστασης παρατηρητηρίου της φύσης και ουρανίων
σωµάτων.

18) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εκπολι-
τιστικός και Φυσιολατρικός Σύλλογος Χερώµατος Βάρης «Ο
ΝΥΜΦΟΛΗΠΤΟΣ» διαµαρτύρεται για την µετατόπιση των ορίων
της Β’ ζώνης Υµηττού και ένταξης του Χερώµατος στον υπόλοιπο
πολεοδοµικό ιστό του Δήµου Βάρης. 

19) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόε-
δρος της Δηµοτικής Κοινότητας Σαρωνικού ζητεί την κάλυψη της
κενής θέσης Ιατρού στο Δήµο Σαρωνικού. 

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ΚΤΕΛ Ηρακλείου - Λασι-
θίου ΑΕ διαµαρτύρεται για την οριζόντια περικοπή της τάξεως
του 35% στα οφειλόµενα στο ΚΤΕΛ Ηρακλείου - Λασιθίου για τη
µεταφορά µαθητών σχολικού έτους 2010. 

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου Νοµού Λα-
σιθίου αιτείται την εξαίρεση από τις διατάξεις του άρθρου 21 του
ν.2190/19994, της πρόσληψης των υδρονοµέων άρδευσης.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Γενικός Γραµµατέας Αποκεντρωµένης
Διοίκησης Κρήτης ζητά την προένταξη του νέου έργου µε τίτλο
«Αποκατάσταση ζηµιών από τις πρόσφατες θεοµηνίες Δ. Ση-
τείας» στη Συλλογική Απόφαση Περιφερειών Κρήτης 002 (ΣΑΕΠ)
έτους 2011. 

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Κουτσουλιέρης εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για περίεργες δικαστικές αποφάσεις
σε βάρος του.

24) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ιεράπετρας διαµαρτύρεται
για τη µη συµπερίληψη κονδυλίου για την κατασκευή κτηριακών
εγκαταστάσεων στη χρηµατοδότηση προς το ΑΤΕΙ Κρήτης. 

25) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Διοικητής του Θεραπευτηρίου Χρονίων
Παθήσεων Λασιθίου ζητά την επίσπευση των διαδικασιών χορή-
γησης βεβαιώσεων από την υπηρεσία δηµοσιονοµικού ελέγχου
προκειµένου να δηµοσιευθεί ο διορισµός σε ΦΕΚ τριών επιτυχό-
ντων στους διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ. 

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος Κωστόπουλος
αιτείται ώστε στο σχέδιο νόµου «Προστασία του Ελεύθερου
Ανταγωνισµού» η στελέχωση του γραφείου νοµικής υποστήριξης
να γίνει από δικηγόρους που ήδη υπηρετούν στην Επιτροπή
Ανταγωνισµού.

27) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλόγων Κρή-
της αιτείται την ύπαρξη προγράµµατος ενίσχυσης των τραπεζών
προκειµένου να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους και να
λυθεί έτσι το πρόβληµα ρευστότητας στην αγορά.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Πατρέων
αιτείται τη συνέχιση της χρηµατοδότησης του Προγράµµατος
«ΣΥΝ-ΚΟΙΝΩΝΙΑ».

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Γεωλογίας και Γεωπερι-
βάλλοντος της Σχολής Θετικών Επιστηµών του Εθνικού και
Καποδιστριακού Πανεπιστηµίου Αθηνών αιτείται την επανένταξη
µαθήµατος σχετικού µε τη Γεωλογία και το Περιβάλλον στο λύ-
κειο.

30) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητά διευκρινήσεις για το συνταξιοδοτικό
καθεστώς των στρατιωτικών στελεχών των ειδικών κατηγοριών
του άρθρου 20 παρ. 6 του ν. 3865/2010 (ΦΕΚ 120/Α’/ 21.7.2010).

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην παµπατραϊκή κινη-
τοποίηση που ετοιµάζει η Πρωτοβουλία Ενεργών Πολιτών µε
αίτηµα την απελευθέρωση του θαλασσίου µετώπου.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πατρέων αιτείται την
άµεση αντιµετώπιση του προβλήµατος των µεταναστών στο
δήµο του.

33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Ψυχιατρική
Εταιρεία αιτείται την ουσιαστική εκπροσώπησή της στο σχεδια-
σµό και τη διαµόρφωση της προωθούµενης ψυχιατρικής µεταρ-
ρύθµισης.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Δηµητρίου Παύλος κα-
ταγγέλλει τη διοίκηση του ΚΕΠΕΠ Σιδηροκάστρου για τις
απαράδεκτες συνθήκες διαβίωσης και περίθαλψης ασθενών µε
βαριές νοητικές και σωµατικές αναπηρίες, αλλά και για τη γενι-
κότερη σπατάλη και κακοδιαχείριση που χαρακτηρίζει τη λει-
τουργία του κέντρου.

35) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ιστιαίας -Αιδηψού
Νοµού Ευβοίας αιτείται την έγκριση πρόσληψης εποχικού προ-
σωπικού ενενήντα επτά ατόµων για την κάλυψη αναγκών του
δήµου.

9016 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



36) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανεξάρτητη Ένωση Από-
στρατων Ενόπλων Δυνάµεων αιτείται την ανάκληση της
απόφασης του Υπουργού Εθνικής Άµυνας, η οποία µειώνει ανα-
δροµικά από 1/1/2011 κατά 25% το µέρισµα των µερισµατούχων
του Μετοχικού Ταµείου Στρατού.

37) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ελευ-
σίνας ζητά την εκµετάλλευση οικοπέδου ιδοκτησίας του
Υπουργείου Υγείας για τη συστέγαση διοικητικών και υγειονοµι-
κών υπηρεσιών του ΙΚΑ Ελευσίνας. 

38) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ελευσίνας Δυτικής Αττικής αιτείται την αξιοποίηση ενός οικοπέ-
δου στην Ελευσίνα που βρίσκεται στην ιδιοκτησία του Εργατικού
Κέντρου Ελευσίνας.

39) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία αιτείται τη ρύθµιση των προβληµάτων που ανέκυψαν
µε την κατάργηση των υγειονοµικών επιτροπών από την 1η Απρι-
λίου 2011.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι οι έν-
στολοι της ΕΛΑΣ δεν καλούνται να περάσουν από ψυχιατρικό
έλεγχο παρ’ όλο που το επιβάλλει ο νόµος.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τρι-
τοκοσµική εικόνα στους δρόµους της Πάτρας λόγω των
εκατοντάδων αδέσποτων ζώων που περιφέρονται χωρίς φρο-
ντίδα. 

42) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Ανα-
πηρία αιτείται την επίλυση του προβλήµατος που προέκυψε µε
την κατάργηση των υγειονοµικών επιτροπών από την 1η Απριλίου
2011.

43) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών «ΣΘΕΒ» αιτείται την επίλυση του προβλήµατος
που προέκυψε από τη διαδικασία κατανοµής της ετήσιας ποσό-
τητας βιοντίζελ µεταξύ των δικαιούχων επιχειρήσεων παραγωγής
του.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απα-
ξίωση του εορτασµού της Εθνικής Επετείου της 25ης Μαρτίου
λόγω της µη πραγµατοποίησης παρελάσεων, δοξολογιών και κα-
ταθέσεις στεφάνων στους πρώην περιφερειακούς Δήµους Πα-
ραλίας, Βραχνέϊκων και Μεσσάτιδος. 

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην απουσία
περιπτέρου της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας στη Διεθνή Έκ-
θεση Τουρισµού ΙΤΒ του Βερολίνου.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα των
καθυστερήσεων στην ολοκλήρωση της Ιόνιας Οδού.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
φαση των εργοληπτών δηµοσίων έργων της δυτικής Ελλάδας να
κλιµακώσουν τον αγώνα τους, ζητώντας την άµεση αποπληρωµή
του χρέους που έχει η πολιτεία απέναντί τους.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην έλλειψη
προσωπικού στο Κέντρο Υγείας Χαλανδρίτσας και κατ’ επέκταση
στην αποδυνάµωσή του.

49) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Σαλµώνης
ζητεί την ένταξή τους στο τµήµα Πολιτικής Σχεδίασης Εκτάκτων
Αναγκών έτσι ώστε να αποζηµιωθούν οι παραγωγοί εσπεριδοει-
δών για τις καταστροφές που προκλήθηκαν από τον παγετό του
Μαρτίου. 

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πολύ
κακή κατάσταση που παρουσιάζει η Β’ Παθολογική Κλινική του
Γενικού Κρατικού Νίκαιας. 

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την υπόθεση
των δύο εκατοµµυρίων πακέτων τσιγάρων που εντοπίστηκαν στο
Γαλαξίδι και αποδεικνύει ότι η Ελλάδα είναι ενδιάµεσος σταθµός
λαθρεµπόρων.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις δια-
µαρτυρίες του Δηµάρχου Πατρέων για τη στάση της κ. Τζάκρη
κατά την επίσκεψή της στην Πάτρα.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι φυ-
τρώνουν σαν µανιτάρια οι αυτοσχέδιοι καταυλισµοί των
µεταναστών από τις Ιτιές ως το Ρίο.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι µε
αµηχανία παρακολουθεί ο πολιτικός κόσµος τις δραστηριότητες
του πρώην υπουργού Άκη Τσοχατζόπουλου.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
κοίνωση της ΟΙΚΙΠΑ για την αποκατάσταση του πρώην
εργοστασίου της ΑΜΙΑΝΤΙΤ και την αποµάκρυνση του αµιάντου.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δια-
χείριση του φράγµατος Πείρου - Παραπείρου.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που θα αντιµετωπίσει η περιοχή της Αιγιαλείας, λόγω
της συγχώνευσης διαφόρων υπηρεσιών.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα οικο-
νοµικά προβλήµατα που αντιµετωπίζουν τα σχολεία, µε
αποτέλεσµα οι διευθυντές να πληρώνουν από την τσέπη τους
ακόµα και το πετρέλαιο για τη θέρµανση.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο σο-
βαρό πρόβληµα που έχει παρουσιαστεί µε την Ολυµπία Οδό και
την επαναδιαπραγµάτευση της σύµβασης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 7849/15-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαµπρόπουλου Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 161907/18-03-
2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 9593/21-01-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Σκυλλάκου Αντώνιου και Νάνου Απόστολου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 729/18-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

9020 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 9674/24-01-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνι-
δος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/6016/18-03-2011 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 11673/18-02-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος – Αδώνι-
δος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/6022/18-03-2011έγγραφο

από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

9024 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 11745/21-02-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) και Μαρκάκη Παύλου δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ./Β428/18-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΑ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                            9025

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



9026 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

6. Στην µε αριθµό 11800/22-02-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

148/18-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 12030/24-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Τζηκαλάγια Ζήση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 926/18-03-2011 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:

9028 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 12103/25-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπούρα Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1044730 ΕΞ

2011/2510/18-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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9030 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



9. Στην µε αριθµό 12160/28-02-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Ροντούλη Αστέριου, Κοραντή Ιωάννη και Αϊβαλιώτη Κων-
σταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8412/11666/18-03-

2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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10. Στην µε αριθµό 12240/01-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μουσουρούλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-

831/18-03-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:

9032 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11. Στην µε αριθµό 12281/01-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/194/AΣ

10458 δις/18-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:

9034 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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12. Στην µε αριθµό 12919/14-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κόλλια Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-977/18-03-

2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:

9036 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Βουλευτή Νοµού Αττικής του ΠΑΣΟΚ τον κ. Παντελή Ασπρα-
δάκη. 



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα προταχθεί για συζήτηση η δεύτερη µε αριθµό 796/11-4-
2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το κλείσιµο γραφείων του
ΕΟΤ στο εξωτερικό κ.λπ..

Η κ. Κεφαλογιάννη έχει το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξει την επίκαιρη ερώτησή της.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, από την πρώτη στιγµή που αναλάβατε τα κα-

θήκοντά σας ως Κυβέρνηση αποκαλύψατε τις πραγµατικές προ-
θέσεις σας για τον τουρισµό. Οι περισσότερες αποφάσεις που
έχετε πάρει είναι αποφάσεις που τον αποδυνάµωσαν, τον οδή-
γησαν σε κάµψη. 

Εσχάτως, αποφασίσατε να προβείτε και στη θεσµική του
απορρύθµιση. Μας είχατε προειδοποιήσει ότι θα το κάνετε. Το
Δεκέµβριο του 2009 ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είχε ανακοινώσει
το κλείσιµο του 1/3 των γραφείων του ΕΟΤ στο εξωτερικό. Η ανα-
κοίνωση αυτή είχε προκαλέσει ανησυχία στους τουριστικούς φο-
ρείς, σύγχυση στους ξένους tour operators, ανασφάλεια στους
εργαζόµενους.

Εµείς από την πλευρά µας ήδη από τότε είχαµε καταθέσει σχε-
τικές ερωτήσεις ζητώντας να αποσαφηνιστεί, αφ’ ενός ο σκοπός
πίσω από αυτήν την απόφαση, αφ’ ετέρου µε ποια κριτήρια θα
επιλέξετε τα γραφεία που θα κλείσουν, εύλογα ερωτήµατα στα
οποία ποτέ δεν δώσατε πειστικές απαντήσεις.

Σήµερα περισσότερο από ένα χρόνο µετά υπογράψατε την
απόφαση για το κλείσιµο εννέα γραφεία του ΕΟΤ σε µεγάλες πό-
λεις όπως η Ρώµη, το Βερολίνο, το Μόναχο, το Αµβούργο, η Ζυ-
ρίχη, η Κοπενγχάγη, το Τορόντο, το Ελσίνκι και η Σαγκάη, χωρίς
να έχετε παρουσιάσει καµµία µελέτη που να τεκµηριώνει την
απόφασή σας, χωρίς να έχετε εξηγήσει γιατί επιλέξατε τα συ-
γκεκριµένα γραφεία, χωρίς να έχετε ξεκαθαρίσει εάν υπάρχει κά-
ποιος γενικότερος στρατηγικός σχεδιασµός για τον τουρισµό,
στον οποίο να εντάσσεται η συγκεκριµένη απόφαση ή αν πρό-
κειται για µία ακόµα αποσπασµατική ενέργειά σας.

Να συµπληρώσω ακόµη ότι διαλέξατε και πάλι την πιο ακατάλ-
ληλη στιγµή. Όπως πέρυσι, έτσι και τώρα, αποφασίζετε πράξεις
θεσµικής απορρύθµισης του τουρισµού τη στιγµή που θα έπρεπε
να κάνετε το παν, για να ενισχύετε την εικόνα του. Καλλιεργείτε
εικόνα διάλυσης, ενώ θα έπρεπε να προετοιµάζετε την εκπρο-
σώπηση της χώρας στις παγκόσµιες διοργανώσεις τουριστικής
προβολής. Παράλληλα, παραµένει άγνωστο το τι θα κάνετε µε
τους εργαζοµένους στα γραφεία του ΕΟΤ που θα κλείσουν. Ποιο
είναι το µέλλον τους; Πώς θα τους βγάλετε από την τεράστια
αβεβαιότητα που βιώνουν; Φέρετε ευθύνη γι’ αυτούς τους αν-
θρώπους και µην το ξεχνάτε. Οφείλετε να αναλάβετε στο ακέ-
ραιο την ευθύνη αυτή. 

Κύριε Υπουργέ, ζητάµε απαντήσεις εδώ και τώρα. Με ποια κρι-
τήρια αποφασίσατε να κλείσετε εννέα γραφεία εξωτερικού του
ΕΟΤ; Τι σκοπεύετε να κάνετε µε τα υπόλοιπα; Ποιος θεσµός ή
ποιος φορέας θα αντικαταστήσει τον ΕΟΤ στο έργο που επιτε-
λούσε; Τέλος, τι θα κάνετε µε τους εργαζόµενους στα γραφεία
που κλείνουν;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Κεφαλογιάννη.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Γεώργιος Νικητιάδης, για να
απαντήσει στην ερωτώσα Βουλευτή.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Κεφαλογιάννη, ειλικρινώς δεν µπορούµε να αντιλη-
φθούµε τη σκοπιµότητα των συγκεκριµένων ερωτήσεων τη συ-
γκεκριµένη χρονική στιγµή που ο τουρισµός µας δείχνει να
πηγαίνει πολύ καλά και θα περιµέναµε να ενώσετε και εσείς τις
προσπάθειές σας µε τις δικές µας, προκειµένου να πάει ακόµη
καλύτερα. 

Αναρωτιέστε µε βάση ποια έρευνα; Και εγώ αναρωτιέµαι: Τέσ-

σερις Υπουργούς είχατε. Δεν σας έδωσε κανένας την έρευνα
που παραδόθηκε όταν ανέλαβαν και η οποία έγινε στον ΕΟΤ και
έδειχνε τι πρέπει να γίνει; Κανένας; Σπηλιωτόπουλος, Μαρκόπου-
λος, Αβραµόπουλος, Φάνη Πάλλη-Πετραλιά. Κανένας δεν είχε
ιδέα να σας την παραδώσει; Να πει: «Έλα εδώ, είσαι υπεύθυνη
εσύ. Πάρε την έρευνα να δεις τι λέει.» 

Και εντάξει, δεν παρεδόθη. Κανένας δεν ενηµέρωσε για τη νε-
ότερη έρευνα που κάναµε εµείς, µόλις ξαναήρθαµε στην εξουσία
και την επικαιροποιήσαµε και την έχω εδώ; Γιατί προφανώς δεν
την έχετε. Αλλιώς, δεν µπορεί να εξηγηθεί το ότι έρχεστε εδώ
και µου λέτε µε βάση ποια έρευνα προχωρήσαµε. 

Έγινε έρευνα υπό τον ίδιο καθηγητή, τον κ. Κούτουλα δωρεάν,
χωρίς να ξοδέψουµε ούτε 1 ευρώ. Λέει γιατί, για ποιον λόγο, µε
τι κριτήρια έπρεπε να κλείσουν και ποια έπρεπε να κλείσουν. 

Τα έδειχνε όλα η έρευνα, και η πρώτη και η δεύτερη. Η πρώτη
είναι αυτή που είχατε στα χέρια σας και αντί να κλείνετε γραφεία,
ανοίγατε γραφεία. Η δεύτερη είναι αυτή που σας παραδίδω εδώ
τώρα. Θα κατατεθεί στα Πρακτικά και µπορείτε να την παραλά-
βετε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Γεώργιος Νικητιάδης, καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα έρευνα, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Αυτή η έρευνα τι κατεύθυνση είχε; Πρώτον, να δούµε τι κάνουν
όλα αυτά τα γραφεία. Έγινε έρευνα σε όλα τα γραφεία. Τι κά-
νουν; Πού αφιερώνουν το χρόνο οι υπάλληλοι; Πού δραστηριο-
ποιούνται; Τι παράγουν; Κατευθύνονται στην αγορά; Ασχολούνται
µε την αγορά; Ασχολούνται µε τον τουρισµό; Φέρνουν κόσµο; 

Δεύτερον, τι κάνουν οι ξένοι; Κυρία Κεφαλογιάννη, εµείς ψά-
ξαµε µέχρι εκεί. Τι κάνουν οι ανταγωνιστές µας σε σχέση µε τα
γραφεία τα δικά τους, τους δικούς τους ΕΟΤ, αν µπορώ να το
πω έτσι: Ακόµη και αυτό το δείχνει η έρευνα που προηγήθηκε και
που εσείς λέτε ότι δεν έχουµε, για να καταλήξουµε στην από-
φασή µας, για να δείξουµε, όπως λέτε, το πραγµατικό µας πρό-
σωπο. Μα, έλεος! Πραγµατικά, πιστεύετε ότι το πραγµατικό µας
πρόσωπο είναι να κλείνουµε γραφεία και να απολύουµε κόσµο;

Να δούµε, λοιπόν, αυτή η έρευνα σε συνδυασµό και µε την
προηγούµενη τι δείχνει.

Πρώτον, όλες οι άλλες ανταγωνίστριές µας χώρες τι κάνουν;
Μείωση του προσωπικού. Μεγαλύτερη έµφαση στο διαδικτυακό
µάρκετινγκ. Αποφυγή γενικών διαφηµιστικών εκστρατειών. Επι-
κέντρωση, στόχευση. Μειώνουν συνεχώς την εξυπηρέτηση του
κόσµου στα γραφεία. Προσέξτε, τα γραφεία του ΕΟΤ στο εξω-
τερικό δεν είναι για να πηγαίνει ο κάθε πολίτης της κάθε χώρας
να παίρνει πληροφορίες, να ρωτά, να λέει «Πώς θα πάω εδώ; Τι
θα χρησιµοποιήσω; Τι θα κάνω;». 

Έχετε υπ’ όψιν σας ότι στις µεγάλες ανταγωνίστριες χώρες,
για να πάρεις πληροφορία από το γραφείο τους στο εξωτερικό,
πληρώνεις; Και εσείς θέλετε να διατηρούµε γραφεία, να πληρώ-
νουµε χρήµατα, για να κάνουν µία δουλειά που δεν την έχουµε
καµµία απολύτως ανάγκη, να δίνουν πληροφορίες. Μπορούµε να
βάλουµε µία κασέτα σε έναν τηλεφωνητή και να δίνει τις πληρο-
φορίες. Μπορούν να µπαίνουν σε οποιοδήποτε διαδίκτυο και να
παίρνουν τις πληροφορίες.

Έδειξε, όµως, αυτή η έρευνα και πολλά άλλα πράγµατα για τα
γραφεία µας. Ξέρετε ότι ενός απ’ αυτά που κλείνουµε το 80%
της δραστηριότητάς του ήταν να δίνει πληροφορίες σε κόσµο;
Ενός άλλου από αυτά που κλείνουµε το 75% της δραστηριότη-
τάς του ήταν να δίνει πληροφορίες -η έρευνα που λέτε ότι δεν
έχουµε- και πριν υπήρχε άλλο γραφείο που κατά 71% εξηγούσε
πώς θα πας στην Κρήτη, πώς θα πας εδώ και πώς εκεί. Σε άλλο
γραφείο, επίσης, στη Σαγκάη το 55% της δραστηριότητάς του
ήταν να δίνει πληροφορίες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Στη δευτερολογία
σας τα υπόλοιπα, κύριε Υπουργέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Αυτά τα γραφεία αποφασίσαµε εµείς να κλείσουµε και
θα εξηγήσω τι κάνουµε από εδώ και πέρα στη δευτερολογία µου. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.

Κυρία Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, πρώτα απ’ όλα, δεν

αντιλαµβάνοµαι για ποιο λόγο έχετε αυτό το ύφος, δεν καταλα-
βαίνω γιατί. Με εγκαλείτε που σας ρωτώ; Νοµίζω ότι αυτός είναι
ο ρόλος και του Κοινοβουλίου και όλων εµάς. 

Πρώτα απ’ όλα, όσο και αν επιχειρείτε να µας πείσετε για το
αντίθετο, είναι προφανές ότι δεν παίρνετε στα σοβαρά τον Του-
ρισµό. Ακόµη και το σχόλιο που κάνατε, ότι ο Τουρισµός δείχνει
να πηγαίνει καλά, γνωρίζετε πολύ καλά ότι οφείλεται σε εξωγε-
νείς παράγοντες και τίποτα απ’ αυτά που έχετε κάνει εσείς δεν
έχει βοηθήσει στην κατεύθυνση αυτή. 

Κύριε Υπουργέ, επικαλείστε την κρίση, για να «κόβετε» και να
«ράβετε» αποσπασµατικές πολιτικές, µε κύριο µέληµα την εξοι-
κονόµηση πόρων. Όµως, ούτε και αυτό δεν το κάνετε µε µεθοδι-
κότητα και προγραµµατισµό. Όπως κάθε απόφασή σας, έτσι και
το κλείσιµο των γραφείων του ΕΟΤ στο εξωτερικό σχεδιάστηκε
και θα εφαρµοστεί στο πόδι, χωρίς να έχουν ξεκαθαριστεί τα
στοιχειώδη. Δεν καταλαβαίνετε ότι για άλλη µια φορά διακυβεύ-
ετε την αξιοπιστία σας; 

Λέτε, από τη µια, ότι αναγκάζεστε να κλείσετε τα εν λόγω γρα-
φεία, προκειµένου να εξοικονοµήσετε χρήµατα. Από την άλλη,
όπως προκύπτει από την απόφαση που υπέγραψε ο Υπουργός,
ο κ. Γερουλάνος, το ποσό που εκτιµάτε ότι θα εξοικονοµήσετε,
το 1,6 εκατοµµύριο ευρώ, ισούται µε το ποσό που θα χρειαστεί
να πληρώσετε σε αποζηµιώσεις του επιτόπιου προσωπικού, ρή-
τρες για καταγγελίες µισθωτών συµβάσεων και έξοδα µετεγκα-
τάστασης. Πείτε µας, λοιπόν: Είναι ορθολογικό αυτό; Πού
βλέπετε το όφελος; 

Επιπλέον, διατείνεστε ότι θέλετε να τονώσετε την ανταγωνι-
στικότητα του ελληνικού τουριστικού προϊόντος και να εντατικο-
ποιήσετε τη συνεργασία µε τους ξένους tour operators. Ειλικρινά,
πώς θα τα καταφέρετε από τη στιγµή που απορρυθµίζετε τον πιο
σηµαντικό θεσµό προβολής του ελληνικού τουρισµού στο εξω-
τερικό; Αυτόν το ρόλο της δικτύωσης τον επιτελούσε ο ΕΟΤ µε
τα γραφεία του εξωτερικού. Ποιος θα αναλάβει αυτόν το ρόλο
από εδώ και πέρα; 

Επειδή σας αναφέρουµε στην ερώτηση γιατί επιλέξατε αυτά
τα γραφεία, όπως για παράδειγµα της Ρώµης, της πρωτεύουσας
της Ιταλίας, από την οποία φεύγει το µεγαλύτερο ρεύµα τουρι-
στών ιδιαιτέρως προς τα Ιόνια Νησιά ή το γραφείο της Σαγκάης,
της µεγαλύτερης πόλης της Κίνας, από µια αναδυόµενη τουρι-
στική αγορά που µας ενδιαφέρει, θέλουµε να µας απαντήσετε
συγκεκριµένα γιατί επιλέξατε αυτά τα εννέα γραφεία.

Κλείνω µε ένα αναπάντητο επί της ουσίας ζήτηµα, το ζήτηµα
των εργαζοµένων στα γραφεία και στα παραρτήµατα εξωτερικού
του ΕΟΤ. Μάλλον τους θεωρείτε εργαζοµένους τρίτης κατηγο-
ρίας. Δεν εξηγείται αλλιώς ότι αποφασίσατε το κλείσιµο των γρα-
φείων εν αγνοία τους, δεν εξηγείται αλλιώς ότι τους έχετε αφήσει
απλήρωτους από τον Ιανουάριο µέχρι σήµερα και δεν εξηγείται
αλλιώς ότι τους αφήνετε να αγωνιούν και δεν τους έχετε ενηµε-
ρώσει ακόµα τι θα κάνετε µόλις κλείσουν τα γραφεία, όπου ερ-
γάζονται. Θα απολυθούν; Θα µεταταχθούν στην πρεσβεία ή στα
προξενεία; 

Για παράδειγµα, στη Γερµανία θα µετακινηθούν στο γραφείο
της Φρανκφούρτης; Και αν ναι, τότε τι θα κάνετε µε το προσω-
πικό που ήδη εργάζεται σε αυτό το γραφείο; Βλέπετε, υπάρχει ο
φόβος ότι άλλους θα τους «ξηλώσετε» και άλλους θα τους κρα-
τήσετε επιλεκτικά, χωρίς να πληρούνται αξιοκρατικά και διαφανή
κριτήρια. Και έχετε ήδη αποδείξει ότι η συµπεριφορά σας προς
τους εργαζοµένους έχει και αδιαφανή κριτήρια στην επιλογή,
στην αξιολόγησή σας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Όσο και αν δεν µπορούµε εκ των προτέρων να σας προσά-
ψουµε κάτι τόσο σοβαρό, αναρωτιόµαστε, γιατί δεν λέτε επιτέ-
λους τι θα κάνετε, ώστε να ξεκαθαρίσει το τοπίο και να µην
υπάρχει τουλάχιστον στους εργαζόµενους ο φόβος της αδικίας. 

Κύριε Υπουργέ, είναι άλλο πράγµα η αναδιάρθρωση των γρα-
φείων του εξωτερικού του ΕΟΤ, η αξιολόγηση του έργου τους,

ο ορθολογισµός του κόστους λειτουργίας τους και άλλο πράγµα
το αυθαίρετο οριστικό κλείσιµό τους. 

Εµείς πιστεύουµε ότι ο ΕΟΤ πρέπει να καλύπτει όλες τις ξένες
τουριστικές αγορές. Ναι, πρέπει να υπάρξει νοικοκύρεµα των δα-
πανών. Ναι, χρειάζεται νέο µοντέλο οργάνωσης και διοίκησης
στα γραφεία του εξωτερικού. Ναι, πρέπει να εφαρµόσουµε πιο
σύγχρονες µεθόδους µάρκετινγκ για την προώθηση του ελληνι-
κού τουριστικού προϊόντος. Η κατάργηση, όµως, ορισµένων γρα-
φείων ως µεµονωµένη, αποσπασµατική ενέργεια δεν πρόκειται
να φέρει κανένα θετικό αποτέλεσµα. Καταλάβετέ το. 

Επιπλέον, σταµατήστε να επικαλείστε ως άλλοθι την κρίση. Αν
θέλετε να εξοικονοµήσετε χρήµατα, ας µειώσει η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου και του ΕΟΤ, ακόµη και από µη θεσµικούς πα-
ράγοντες, τα αλλεπάλληλα ταξίδια που κάνει στο εξωτερικό,
πέρα από κάθε προβλεπόµενο περιορισµό, ταξίδια χωρίς προε-
τοιµασία, χωρίς σκοπό, χωρίς αποτέλεσµα. Εξοικονοµήστε από
εκεί τους πόρους και αφήστε τους θεσµούς του τουρισµού να
συνεχίσουν το έργο τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Κεφαλογιάννη. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γε-
ώργιος Νικητιάδης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Κατ’ αρχάς, η ένταση, κυρία Κεφαλογιάννη, οφείλεται
στο ότι αναφερθήκατε σε πραγµατικά πρόσωπα που αποκαλύ-
πτονται και δεν θα µπορούσε να µην απαντηθεί το σχόλιό σας µε
ένα ύφος που δεν θα ήταν ήρεµο. Το πραγµατικό πρόσωπο του
καθενός το κρίνει ο λαός και ο λαός έκρινε προσφάτως και θα
ξανακρίνει όποτε κληθεί. Θα δείτε τότε ξανά κατά πόσο το πραγ-
µατικό πρόσωπο είναι αυτό που λέτε εσείς ή αυτό που εµείς
έχουµε και θα κρίνει ο ίδιος ο λαός. 

Σε ό,τι τώρα σχετίζεται µε τα περί σύµπτωσης της αύξησης
του τουρισµού κάντε ερώτηση. Σας προκαλώ, για να δούµε αν η
αύξηση του τουρισµού οφείλεται σε συµπτώσεις ή οφείλεται σε
συστηµατική εργασία πολλών ατόµων, σε αλλαγή στρατηγικής,
σε έναν Πρωθυπουργό που έχει γυρίσει ολόκληρο τον κόσµο για
να αποκαταστήσει την αξιοπιστία της χώρας. Κάντε ερώτηση για
να δούµε αν η αύξηση οφείλεται σε αυτά ή οφείλεται στην τύχη
που εσείς θέλετε να αποδώσετε, γιατί προφανώς τίποτα δεν σας
βολεύει. 

Τώρα, για το τι θα πληρώσουµε. Κατ’ αρχάς το επιτόπιο προ-
σωπικό αντιλαµβάνεστε ότι έχει προσληφθεί κατά καιρούς µε
διαδικασίες που δεν σχετίζονται µε την αντικειµενική πρόσληψη
στο ελληνικό δηµόσιο. Αυτό, όµως, δεν είναι το ζητούµενο. Το
ζητούµενο είναι, αν εµείς θα φροντίσουµε όλον αυτόν τον κόσµο.
Σαφέστατα. Ο καθένας θα αποζηµιωθεί και θα αποκατασταθεί µε
βάση το τι προβλέπει το δίκαιο κάθε χώρας χωριστά. Διότι τη
σχέση των εργαζοµένων µε τη χώρα µας τη διέπει το δίκαιο της
χώρας στην οποία εργάζεται. Μην ανησυχείτε, λοιπόν. Εκείνο
που λέει η απόφαση είναι ότι σ’ ένα χρόνο στη χειρότερη περί-
πτωση το ελληνικό δηµόσιο θα καταβάλει τα χρήµατα που θα
κερδίσει ακριβώς σ’ ένα χρόνο. Ακριβώς σ’ ένα χρόνο!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τώρα αναφερθήκατε στη Ρώµη. Προφανώς –να µην πω δεν
γνωρίζετε- δεν έχετε εκτιµήσει ότι το τουριστικό ρεύµα της Ιτα-
λίας καθορίζεται από τους εκατοντάδες travel agents και tour op-
erators που το 95% είναι εγκατεστηµένο στο Μιλάνο. Η Ρώµη
είναι ένας υπέροχος τόπος για τουρισµό. Η Ρώµη δεν είναι ένας
υπέροχος τόπος για να οργανώσουµε τον τουρισµό µας. Συνε-
πώς δεν είχε κανένα νόηµα να έχουµε γραφείο στη Ρώµη και να
πληρώνουµε. Τον άνθρωπο, όµως, που χρειαζόµαστε να είναι
στην πρεσβεία για να κάνει την όποια δουλειά, τη µικρή δουλειά
που θα χρειαστεί, να είσαστε σίγουροι ότι θα τον καταστήσουµε.
Θα εκπροσωπεί τον ΕΟΤ, όπως σε κάθε πρωτεύουσα όπου κλεί-
νει γραφείο, όπως στο Βερολίνο, θα υπάρχει ένα άτοµο, το οποίο
θα εγκατασταθεί στην πρεσβεία, προκειµένου να υπάρξει εύ-
ρυθµη λειτουργία. 

Από εκεί και πέρα ξανά για τα γραφεία, σας καταθέτω εδώ -
γιατί λέτε κλείνουµε γραφεία, ενώ εσείς προφανώς τα ανοίγατε-
ένα άρθρο από τη µεγαλύτερη ελβετική εφηµερίδα, το οποίο
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αναλύει το κλείσιµο των γραφείων στην Ελβετία από όλες τις
χώρες. Όχι µόνο από την Ελλάδα, αλλά από όλες τις χώρες. Το
κάνουν οι Γάλλοι, το κάνουν οι Γερµανοί, το κάνουν οι Ισπανοί
και εσείς θέλετε όταν έρθετε στην εξουσία να αρχίσετε να ανοί-
γετε γραφεία. Ε, αυτή δεν είναι πολιτική. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Γεώργιος Νικητιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Εµείς, κυρία Κεφαλογιάννη, προσβλέπουµε σε µια διαφορε-
τική πολιτική, αλλάξαµε τη στρατηγική µας. Τα γραφεία του ΕΟΤ
θα γίνουν γραφεία µάρκετινγκ που θα προωθούν τον τουρισµό.
Δεν θα είναι γραφεία να δίνουν πληροφορίες. Εµάς µας ενδια-
φέρει µια στρατηγική του 21ου αιώνα. Εµάς µας ενδιαφέρει κάθε
γραφείο να έχει στόχους και αποτελέσµατα που ποτέ δεν είχε
και έχουµε και εµείς προφανώς ευθύνες γι’ αυτό. Αλλά από εδώ
και πέρα κάθε γραφείο θα ξέρει ότι τόσος είναι ο κόσµος, αυτός
είναι ο στόχος από τη χώρα τη συγκεκριµένη να έρθει παραπάνω,
θα µετριέται το αποτέλεσµα, θα λογοδοτεί, θα αναζητούµε τα
αίτια και έτσι θα βελτιώνουµε και την τουριστική µας πολιτική και
την καθηµερινή µας πρακτική, χωρίς να ξοδεύουµε χρήµατα. Σας
το έχω ξαναπεί, όλοι πια το ίδιο κάνουν. Σιγά-σιγά όλες οι µεγά-
λες χώρες κόβουν και τις εκθέσεις. Δεν πηγαίνουν στις εκθέσεις.
Κάνουν fun trips, κάνουν workshops, κάνουν be to be πρακτικές,
πράγµατα που είναι η σύγχρονη επικοινωνία που µπορεί να φέρει
κόσµο και αυτό εµείς θα συνεχίσουµε, 

Κλείνοντας, σας καλούµε να βάλετε ένα χεράκι παραπάνω, να
χαµογελάσετε µαζί µας παραπάνω. Είµαστε βέβαιοι ότι θέλετε
αύξηση του τουρισµού. Καταλαβαίνουµε τις ανάγκες της Αντι-
πολίτευσης, αλλά θα τη θέλαµε σε µια πιο θετική κατεύθυνση,
γιατί αν και όποτε έρθετε να κυβερνήσετε ο στόχος σας δεν θα
πρέπει να είναι να βρείτε ρηµαγµένο τουρισµό. Ο στόχος θα είναι
εκεί ψηλά που θα τον έχουµε πάει εµείς να τον πάτε ακόµα ψη-
λότερα. Αυτό σας καλούµε να κάνετε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό κ. Νικητιάδη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το δελτίο ισχύει; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βεβαίως ισχύει,

απλώς υπήρχε µία έκτακτη ανάγκη µε τη συνάδελφό σας. Από
εδώ και πέρα συνεχίζουµε κανονικά.

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου: 
Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 799/11-4-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Παντελή Ασπραδάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε τα διόδια της Περιφέρειας Αττικής
κ.λπ.. 

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Ασπραδάκης για δύο
λεπτά να αναπτύξει τη επίκαιρη ερώτησή του.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το θέµα των διοδίων όχι µόνο εξακολουθεί να

είναι επίκαιρο, αλλά είναι ένα θέµα υπαρκτό το τελευταίο διά-
στηµα. Μάλιστα από τότε που ήµουν νοµαρχιακός σύµβουλος,
το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Ανατολικής Αττικής µε οµόφωνες
αποφάσεις του ζητούσε να ληφθεί µέριµνα για τους κατοίκους
της βορειοανατολικής Αττικής σχετικά µε τα διόδια, θέση που
υποστήριζαν και συνεχίζουν να υποστηρίζουν και σήµερα οι φο-
ρείς και οι κάτοικοι των γύρω περιοχών. 

Και από τότε που εκλέχθηκα Βουλευτής, στο πλαίσιο του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου, µια από τις πρώτες ερωτήσεις που είχα
υποβάλει στο αρµόδιο Υπουργείο αφορούσε το θέµα των διο-
δίων. Από τότε µέχρι σήµερα οι τιµές δεν µειώθηκαν, αντίθετα
θα έλεγα ότι αυξήθηκαν από τις εταιρείες που τα εκµεταλλεύο-
νται κάτι που δικαιολογηµένα δυσαρεστεί τους πολίτες. Μάλιστα,
το τελευταίο διάστηµα µε δεδοµένη την οικονοµική κρίση έχουν
αυξηθεί οι αντιδράσεις και το πρόβληµα είναι στην επικαιρότητα
και στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης.

Εγώ, όµως κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να επικεντρωθώ στα διό-
δια που αφορούν τους κατοίκους της βορειοανατολικής Αττικής,
τα οποία επιβαρύνουν καθηµερινά τον οικογενειακό τους προϋ-

πολογισµό. Οι κάτοικοι περνούν τα διόδια για να πάνε στις δου-
λειές τους, στις υπηρεσίες τους, τα παιδιά στα σχολεία και στα
φροντιστήριά τους και όλες τις άλλες υποχρεώσεις τους, όπως
και οι ηλικιωµένοι για να πάνε στο γιατρό να γράψουν φάρµακα
και όποιες άλλες ανάγκες έχουν. Ταυτόχρονα δεν υπάρχουν
εναλλακτικοί δρόµοι για ασφαλή µετακίνηση των κατοίκων. 

Στη δευτερολογία µου θα αναφέρω και τις άλλες παραµέ-
τρους ως προς τα προβλήµατα που δηµιουργούνται για τους κα-
τοίκους της βορειοανατολικής Αττικής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Παντελή Ασπραδάκη. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων κ. Μαγκριώτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ το συνάδελφο που για ακόµη µία φορά –όπως και

άλλους συναδέλφους- µου δίνει την ευκαιρία να διευκρινίσω την
πραγµατικότητα που επικρατεί στους αυτοκινητόδροµους που
κατασκευάζονται µε το καθεστώς των συµβάσεων παραχώρησης
και των οποίων βασικό χρηµατοδοτικό εργαλείο είναι τα διόδια. 

Πράγµατι, αγαπητέ συνάδελφε, υπάρχει αδικία και όσον
αφορά την πυκνότητα, αλλά και το ύψος των διοδίων. Επίσης,
δεν είναι αναλογικά ειδικά σε µερικές περιοχές όπως η περιοχή
της βορειοανατολικής Αττικής και έχετε απόλυτο δίκιο.

Υπενθυµίζω ότι οι θέσεις των σταθµών διοδίων, όπως και η κλι-
µακωτή αύξησή τους, είναι προσδιορισµένα από τις συµβάσεις
παραχώρησης του 2007 που διαµόρφωσε και κύρωσε στη
Βουλή, όπως ξέρετε, η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Κάθε
αλλαγή σ’ αυτές τις συµβάσεις χρειάζεται τη συµµετοχή και τη
συµφωνία και των δύο πλευρών και φυσικά κύρωση και πάλι από
τη Βουλή.

Το είχαµε επισηµάνει κατά τη συζήτηση των συµβάσεων αυτών
στη Βουλή –παρ’ ότι ψηφίσαµε την αναγκαιότητα να κατασκευα-
στούν οι αυτοκινητόδροµοι- ότι υπάρχουν λάθη στους σχεδια-
σµούς, λάθη και προχειρότητες όσον αφορά τις µελέτες και
δυστυχώς αυτά επιβεβαιώθηκαν στη συνέχεια και µε αποφάσεις
του Συµβουλίου της Επικρατείας µε µεγάλες καθυστερήσεις στις
απαλλοτριώσεις, στις περιβαλλοντικές και αρχαιολογικές αδειο-
δοτήσεις. Υπάρχουν λάθη όσον αφορά το σχεδιασµό των παρά-
δροµων για τις τοπικές διευκολύνσεις, αλλά και µεγάλες
ολιγωρίες από την προηγούµενη κυβέρνηση. 

Πανηγύρισε, κύρωσε τις συµβάσεις την άνοιξη και το καλο-
καίρι του 2007 στην πλειοψηφία τους και µετά είχαµε, όπως ξέ-
ρετε, τις πρόωρες εκλογές και την εποµένη άρχισαν τα
προβλήµατα. 

Δυστυχώς, παρ’ ότι ήταν κυβέρνηση µέχρι τον Οκτώβρη του
2009, δεν φρόντισε τουλάχιστον να διορθώσει µερικά από τα
πολύ έντονα και µεγάλα, εµφανέστατα λάθη των συµβάσεων
αυτών, ταλαιπωρώντας τις τοπικές κοινωνίες, ιδιαίτερα σε ορι-
σµένες πυκνοδοµηµένες περιοχές, όπως είναι η βορειοανατολική
Αττική, η Θεσσαλία, η Στερεά Ελλάδα και φυσικά η κεντρική Μα-
κεδονία. 

Θέλω να σας πω και να το τονίσω αυτό, επειδή ταυτόχρονα
δηµοπρατήθηκαν και κατασκευάζονται και οι πέντε αυτοκινητό-
δροµοι και επειδή το δηµόσιο, µαζί µε την κοινοτική χρηµατοδό-
τηση, δεν είχαν την επάρκεια των πόρων για σηµαντική
χρηµατοδότησή τους, η προηγούµενη κυβέρνηση οδηγήθηκε
στις συµβάσεις παραχώρησης, όπου η συµµετοχή του ιδιωτικού
τοµέα, παραχωρησιούχων και τραπεζών, είναι πάρα πολύ µε-
γάλη. Μεσοσταθµικά περίπου στο 50% και φυσικά η συµβολή
των διοδίων, τόσο κατά την περίοδο κατασκευής, όσο και στην
περίοδο της λειτουργίας και της συντήρησης, είναι πάρα πολύ
υψηλή. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο έχουµε όλα αυτά τα προβλή-
µατα.

Εµείς τόσο στο θέµα των παραδρόµων και των τοπικών διευ-
κολύνσεων έχουµε ήδη δροµολογήσει τις εργολαβίες και ειδικά
στη βορειοανατολική Αττική θα -αναφερθώ και στη συνέχεια-
είναι σε εξέλιξη έργα και έχουµε ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα
για να υπάρχει πλήρης, απόλυτη δυνατότητα στις τοπικές µετα-
κινήσεις χωρίς την αναγκαιότητα να ανεβαίνουν στους αυτοκινη-
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τόδροµους και να καταβάλουν διόδια οι κάτοικοι. 
Επίσης, µε την πολιτική που έχουµε προτείνει και την πρόταση

από την αρχή του 2010 για τη µείωση των διοδίων και την ανα-
λογική χρέωση, θα δώσουµε οριστική λύση στο πρόβληµα. Ελ-
πίζουµε και η ιδιωτική πλευρά να δείξει τον ίδιο βαθµό ευθύνης.
Είµαστε στη συζήτηση µαζί τους. Πιστεύω ότι µπορούσαµε µέχρι
τέλος του Μάρτη να είχαµε τελειώσει. Μπορούµε να κλείσουµε
αυτές τις συµφωνίες, να ξαναρχίσει η κατασκευή των δρόµων
εκεί που έχει σταµατήσει και να επιταχυνθεί εκεί που έχει επιβρα-
δυνθεί, να υπάρξουν χιλιάδες θέσεις απασχόλησης να υποστη-
ριχθεί η τοπική ανάπτυξη.

Πιστεύουµε ότι πολύ γρήγορα µπορεί να υπάρχει αυτή η συµ-
φωνία αρκεί και η άλλη πλευρά να σταθεί στο ύψος των ευθυνών,
όπως είπαµε, αυτό που προσδιορίζουµε στις συµβάσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

Κύριε Ασπραδάκη, έχετε το λόγο για την δευτερολογία σας.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που αναγνωρίζετε το δίκαιο αίτηµα

των κατοίκων της βορειοανατολικής Αττικής και σίγουρα πολλά
οφείλονται στην προηγούµενη σύµβαση, που υπέγραψε η προη-
γούµενη κυβέρνηση και τώρα εσείς κάνετε διαπραγµατεύσεις µε
τις εταιρείες, ώστε να πετύχετε µείωση των διοδίων και κάνετε
προσπάθεια για τους παράπλευρους δρόµους, για να γίνουν σω-
στότεροι. Όµως, η µείωση, όποια και να είναι αυτή, θα είναι για
όλους, δεν θα είναι για τους κατοίκους. Οι κάτοικοι της βορειο-
ανατολικής Αττικής θα συνεχίσουν ναι µεν να πληρώνουν µειω-
µένα διόδια, αλλά θα επιβαρύνονται. 

Εγώ θα ήθελα να σας αναφέρω ένα χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα, που µου είπε ένας συντοπίτης µου. Είναι δύο κάτοικοι
της βορειοανατολικής Αττικής, ο ένας µένει στο Κρυονέρι και ο
άλλος µένει στις Αφίδνες. Εργάζονται και οι δύο στον Άγιο Στέ-
φανο, στην ίδια εταιρεία, µε τον ίδιο µισθό. Παρ’ όλα αυτά ο ένας
κάτοικος παίρνει 150 ευρώ το µήνα λιγότερα, φυσικά αυτά τα
πληρώνει στα διόδια. Άρα νοµίζω ότι µια αδικία που πρέπει να τη
δούµε.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, δεν πρέπει να αγνοηθούν οι παράγο-
ντες της ηχορύπανσης, της µόλυνσης της ατµόσφαιρας, η έλ-
λειψη ηχοπετασµάτων, ο ελλιπής φωτισµός, αλλά και ο
περιορισµός των επισκεπτών. Οι πόλεις τις βορειοανατολικής Ατ-
τικής είναι πανέµορφες, έχουν θάλασσα και τώρα που ξεκινάει
το καλοκαίρι και η τουριστική περίοδος θα ήταν µια ανάσα για
τους επιχειρηµατίες της περιοχής.

Να σας µεταφέρω την προσωπική µου εµπειρία τώρα για τους
παράδροµους, επειδή επισκέπτοµαι συχνά την περιοχή. Το οδό-
στρωµα είναι προβληµατικό, δεν υπάρχει σήµανση, διαγραµµί-
σεις, υπάρχουν πολλές στροφές χωρίς µπάρες, αλλά το
βασικότερο είναι ότι υπάρχουν νταλίκες και φορτηγά που µετα-
κινούνται για να αποφύγουν τα διόδια και αυτό δηµιουργεί ιδιαί-
τερη επιβάρυνση εκεί, στο δρόµο και οι κάτοικοι που
αναγκάζονται να τους χρησιµοποιούν και χρονικά δεν διευκολύ-
νονται, αλλά κυρίως δεν υπάρχει ασφάλεια. Είναι τόσο επικίν-
δυνο και έχουν γίνει πάρα πολλά ατυχήµατα, αρκετά από αυτά
και θανατηφόρα. 

Εγώ παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, αν γνωρίζετε να µας ενηµε-
ρώσετε εάν θα γίνουν διόδια στις παράπλευρες εισόδους των
κόµβων Κρυονερίου και Βαρυµπόµπης, κάτι που θα ήταν ακόµα
πιο επιβαρυντικό για τους κατοίκους, γιατί ένας δηµότης για να
πάει από το σπίτι του στη δίπλα γειτονιά, δηλαδή στον ίδιο δήµο,
θα επιβαρύνεται µε διόδια. Νοµίζω ότι θα είναι πάρα πολύ άδικο,
αν τελικά συµβεί.

Κλείνοντας θα ήθελα να επισηµάνω έναν προβληµατισµό όχι
µόνο δικό µου αλλά και όλων, για το εάν θα µπορούσε να γίνει η
µετακίνηση των διοδίων στα όρια της Αττικής –ούτως ή άλλως
το επόµενο δεν λειτουργεί- ώστε να υπάρχει µια ισοτιµία για
όλους τους κατοίκους του Νοµού Αττικής. Γιατί το ίδιο πρόβληµα
υπάρχει και στη δυτική Αττική για τους κατοίκους της Νέας Πε-
ράµου και των Μεγάρων. Βέβαια αυτό δεν είναι εύκολο -το κα-
ταλαβαίνω- αλλά αν το επιτρέψουν οι συνθήκες, καλό θα ήταν
να ληφθεί υπ’ όψιν. 

Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ασπραδάκη. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων κ. Μαγκριώτης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Αγαπητέ συνάδελφε, θα ήθελα να σας πω όσον αφορά τον αυ-
τοκινητόδροµο από το Κλειδί Ηµαθίας µέχρι τις Ράχες Μαλιακού
ότι ο παραχωρησιούχος, µε βάση τη σύµβαση, θα έπρεπε να είχε
αυξήσει κατά 33% το κόστος των διοδίων από 1-1-2011. Η
«ΕΓΝΑΤΙΑ ΟΔΟΣ» που εποπτεύει εκ µέρους του δηµοσίου αρνή-
θηκε αυτήν την αύξηση, γιατί δεν έχουν γίνει ακόµη ορισµένες
εργασίες, όπως προβλέπονται από τη σύµβαση, παρ’ ότι ο πα-
ραχωρησιούχος επιµένει ότι έχει ολοκληρώσει τις συµβατικές
υποχρεώσεις του. 

Πρέπει ακόµη να σας πω ότι το Μάρτη που πέρασε έπρεπε,
επίσης µε βάση τις συµβάσεις του 2007, να υπάρξουν αυξήσεις
20% στα διόδια της βορειοανατολικής Αττικής και 20% της δυτι-
κής Αττικής και το καλοκαίρι, τον Ιούνιο, µε βάση πάλι τις συµ-
βάσεις του 2007, προβλέπονται αυξήσεις κατά 30% και στη
βορειοανατολική Αττική και στη δυτική Αττική. Αυτές είναι οι συµ-
βάσεις του 2007. 

Τονίζω, όσον αφορά τα διόδια, ότι λόγω του ότι ακριβώς το
δηµόσιο δεν είχε τη δυνατότητα να καταβάλει τη δική του συµ-
µετοχή και αντίστοιχα τους κοινοτικούς πόρους και επειδή σχε-
δίασε και πήγε σε πέντε αυτοκινητόδροµους ταυτόχρονα το
2007, οδηγήθηκε σ’ αυτό το χρηµατοοικονοµικό µοντέλο που
είναι επαχθέστατο για τις τοπικές κοινωνίες, τις τοπικές µετακι-
νήσεις, αλλά και τις διαµπερείς µετακινήσεις, όπως πολύ σωστά
είπατε. 

Γι’ αυτό ακριβώς από την πρώτη στιγµή τονίσαµε ότι πρέπει
τα διόδια να µειωθούν, ιδιαίτερα για τις τοπικές µετακινήσεις και
τους συχνούς χρήστες και ακόµη περισσότερο εκεί που είναι υπό
κατασκευήν οι αυτοκινητόδροµοι. Έχουµε διαµορφώσει την πρό-
ταση, την έχουµε συζητήσει µε την πλευρά των ιδιωτών. Υπάρχει
ένα πλαίσιο συµφωνίας. Ελπίζουµε ότι αυτό θα κυρωθεί –να το
πω έτσι- και τυπικά. Γιατί συνεχίζουν οι ιδιώτες να βάζουν κι άλλα
θέµατα, τα οποία για µας είναι εκτός του περιεχοµένου των συµ-
βάσεων, διότι έχουν µια γενικότερη θεώρηση και προσέγγιση
που εµάς δεν µας βρίσκει σύµφωνους. 

Συµφωνώ απολύτως ότι πρέπει να υπάρχουν διευκολύνσεις κι
εκπτωτικές πολιτικές για τους συχνούς χρήστες και αναλογικές
χρεώσεις στις τοπικές µετακινήσεις. Διότι δεν είναι δυνατόν να
κάνει κάποιος τρία ή πέντε χιλιόµετρα και να πληρώνει σαν να
πέρασε πενήντα χιλιόµετρα. Υπάρχει κι αυτό το καθεστώς και
είναι απολύτως άδικο. Συµφωνώ µαζί σας. 

Άρα, η πρότασή µας είναι η αναλογική χρέωση στις τοπικές
µετακινήσεις, οι εκπτωτικές κάρτες και φυσικά η µετατροπή των
διοδίων σε ηλεκτρονικά σ’ ενάµιση χρόνο από σήµερα. Τότε θα
υπάρχει απόλυτο δίκαιο στην καταβολή των διοδίων. Κάθε χιλιό-
µετρο που θα κάνεις, αυτό µόνο θα χρεώνεσαι κι όχι όπως συµ-
βαίνει σήµερα, σ’ ένα καθεστώς όπου, πράγµατι, υπάρχει
πρόβληµα. 

Τονίζω όµως και πάλι ότι αυτό που θα συµφωνηθεί πρέπει να
πληρώνεται, γιατί το διόδιο είναι βασικό χρηµατοδοτικό εργα-
λείο. Τη µείωση θα την καταβάλλει το κράτος µέσα από επιδό-
τηση, γιατί δεν πρέπει να λείψουν τα χρήµατα από το έργο τόσο
κατά τη διάρκεια κατασκευής όσο φυσικά και στη συνέχεια, κατά
τη διάρκεια λειτουργίας και συντήρησης. Γιατί τώρα όλα τα χρή-
µατα των διοδίων πηγαίνουν στην κατασκευή και αφού ολοκλη-
ρωθεί, θα έχει εισπράξεις το δηµόσιο, θα έχει εισπράξεις και θα
πληρώνεται για την επένδυσή του ο παραχωρησιούχος και φυ-
σικά οι τράπεζες. Αυτό θέλω να το τονίσω, γιατί υπάρχει µια ει-
κόνα προς τα έξω ότι τα έσοδα από τα διόδια τα παίρνουν οι
ιδιώτες. Δεν τα παίρνουν οι ιδιώτες. Πηγαίνουν κατευθείαν στο
έργο. Τα εισπράττουν οι ιδιώτες και πηγαίνουν στο έργο, γιατί
έτσι ορίζουν οι συµβάσεις, και είναι βασική πηγή χρηµατοδότη-
σης του έργου. Επειδή ακριβώς θέλουµε να υποστηρίξουµε τα
έργα, να ολοκληρωθούν τα έργα, που θα προσφέρουν στην ανά-
πτυξη και θα δηµιουργήσουν θέσεις απασχόλησης -και το ανα-
γνωρίζουν όλοι- γι’ αυτό ακριβώς θα πάµε σ’ αυτές τις µειώσεις
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και θα άρουµε τις αδικίες. Όµως, πρέπει ταυτόχρονα να ξέρουµε
ότι αν δεν καταβάλλονται τα διόδια, τότε, πράγµατι, δεν θα
έχουµε και αυτοκινητόδροµους, γιατί έτσι ορίζεται από τις συµ-
βάσεις. 

Κλείνω, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι έχουµε ένα ολο-
κληρωµένο σύστηµα και µια πρόταση για τους παραδρόµους στη
βορειοανατολική Αττική και στις άλλες περιοχές. Ο χρόνος δεν
µου επιτρέπει να αναφερθώ. Θα σας το καταθέσω, για να το
δείτε. 

Επίσης, υπάρχει, σε συνεργασία µε το Υπουργείο Περιβάλλο-
ντος, η τοποθέτηση σταθµών, τόσο για την ηχορρύπανση -στα-
διακά θα τοποθετούνται ηχοπετάσµατα- όσο φυσικά και για την
ρύπανση.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό κ. Μαγκριώτη για την απάντηση. 
Προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 800/11-4-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου
Νάκου προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
την κατ’ εξαίρεση πραγµατοποίηση ταξιδιού σε κατόχους βεβαι-
ώσεων εξάµηνης αναβολής αποµάκρυνσης στις χώρες καταγω-
γής τους κ.λπ..

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Νάκος έχει το λόγο για δύο λεπτά για
να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη στις 4 Απριλίου εξέδωσε δελτίου Τύπου, µε το
οποίο ενηµερώνονταν οι Έλληνες πολίτες ότι ο κύριος Υπουργός
υπέγραψε σχετική εγκύκλιο –και όχι βεβαίως υπουργική από-
φαση ή οδηγίες προς τις υπηρεσίες- µε την οποία επέτρεψε την
κατ’ εξαίρεση πραγµατοποίηση ενός ταξιδιού στις χώρες κατα-
γωγής τους για τους κατόχους βεβαιώσεων εξάµηνης αναβολής
αποµάκρυνσης από τη χώρα. 

Βεβαίως, η εγκύκλιος αυτή µε την ηµεροµηνία που έχει, υπο-
γράφηκε για να εξυπηρετηθούν οι καταληψίες απεργοί πείνας
του κτηρίου «Υπατία» και της Νοµικής τον περασµένο µήνα, προ-
φανώς, σε συνέχεια σχετικής δέσµευσης, που είχε αναλάβει η
Κυβέρνηση, που διαπραγµατευόταν µαζί τους. 

Έκτοτε, η παραπάνω εγκύκλιος δεν έχει αναρτηθεί ούτε στην
ιστοσελίδα του Υπουργείου ούτε στην ιστοσελίδα του Προγράµ-
µατος «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», παρά τις σχετικές διαβεβαιώσεις και διακη-
ρύξεις της Κυβέρνησης, του Πρωθυπουργού και όλων των
κυβερνητικών παραγόντων. 

Ένας πολίτης που αναζητά τη σχετική εγκύκλιο είτε από τις
Υπηρεσίες του Υπουργείου είτε από το Γραφείο του Υπουργού
που την εξέδωσε, δεν µπορεί να την αποκτήσει. Η δικαιολογία
που έδωσε στο δικό µου γραφείο, το γραφείο του Υπουργού
είναι ότι πρόκειται για εσωτερική εγκύκλιο, η οποία δεν µπορεί
να δηµοσιοποιηθεί στους ενδιαφερόµενους πολίτες. Την ίδια
ακριβώς απάντηση πήρα και εγώ ο ίδιος. 

Βέβαια, µετά την κατάθεση από µέρους µου επίκαιρης ερώτη-
σης, το Υπουργείο εξέδωσε –ο κύριος Υπουργός- νέο δελτίο
Τύπου, µε το οποίο ανακοίνωνε ότι τελικά δεν πρόκειται για εγκύ-
κλιο, αλλά για παροχή οδηγιών προς τις υπηρεσίες, ενώ σε γρα-
πτή απάντηση σε δηµοσιογράφο της Υπηρεσίας Αλλοδαπών του
Υπουργείου το έγγραφο χαρακτηρίζεται ως υπουργική από-
φαση, η οποία όµως δεν έχει δηµοσιευθεί σε κανένα ΦΕΚ, όπως
ο νόµος ορίζει για τις υπουργικές αποφάσεις. 

Η παραπάνω τακτική είναι ανήκουστη και πρωτοφανής, δη-
λαδή να χαρακτηρίζεται ένα έγγραφο για ένα θέµα που συνετά-
ραξε το πανελλήνιο επί σχεδόν ένα µήνα µε τρεις διαφορετικούς
όρους σε µια εβδοµάδα: εσωτερική εγκύκλιος, υπουργική από-
φαση, παροχή οδηγιών προς τις Υπηρεσίες. 

Έτσι, δηµιουργούνται σήµερα πολλά ερωτηµατικά και αµφι-
βολίες σε όσους ζητάνε –και το είχαµε θέσει αυτό στη Βουλή- να
πληροφορηθούν τη νοµική οδό, στην οποία στηρίζεται ο κύριος
Υπουργός, προκειµένου να επιτρέψει ελεύθερα ταξίδια στους
καταληψίες της Νοµικής και τους απεργούς πείνας της «Υπα-
τίας».

Εποµένως, διατυπώνονται ερωτηµατικά, όπως τι πραγµατικά
προβλέπεται στην προαναφερόµενη εγκύκλιο ή υπουργική από-
φαση ή ό,τι άλλο είναι αυτό το κρυφό έγγραφο, σε ποιες νοµικές

διατάξεις βασίζεται, ποια είναι η νόµιµη φύση µιας εσωτερικής
εγκυκλίου –εάν είναι εσωτερική εγκύκλιος- και κυρίως γιατί απο-
κρύπτεται από τη δηµοσιότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Νάκο. 

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής
έχει το λόγο για να απαντήσει. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε εκπλήσσει το γεγονός ότι ο
κ. Νάκος επιµένει να µιλά για εγκύκλιο και να θέτει ζητήµατα νο-
µικής φύσεως, λες και ο κοινοβουλευτικός χρόνος και ο χώρος
προσφέρεται για νοµικές αναλύσεις και διαλέξεις. 

Και ναι µεν, κύριε Νάκο, έχετε δίκιο για την αρχική σύγχυση
που δηµιουργήθηκε, καθώς το αρχικό δελτίο Τύπου µιλούσε εκ
παραδροµής για εγκύκλιο, αλλά από τα όσα ακολούθησαν κανείς
δεν δικαιούται να αναπαράγει τη σύγχυση –σκοπίµως, σπεύδω
να πω- και να δηµιουργεί πολιτικές εντυπώσεις. 

Το λέω αυτό για δύο λόγους. Κατ’ αρχάς, στο δελτίο Τύπου
που αναφερθήκατε και που αναρτήθηκε στην ιστοσελίδα του
Υπουργείου περιλαµβάνεται αυτούσιο το περιεχόµενο του εγ-
γράφου, µε το οποίο παρέχονται οδηγίες προς τις αρµόδιες υπη-
ρεσίες για την κατ’ εξαίρεση δυνατότητα που παρασχέθηκε
στους κατόχους των βεβαιώσεων αναβολής αποµάκρυνσης από
τη χώρα για πραγµατοποίηση ενός και µόνο ταξιδιού στη χώρα
καταγωγής τους. 

Κατά συνέπεια, όλοι οι ενδιαφερόµενοι είχαν µ’ αυτόν τον
τρόπο άµεση πρόσβαση και πλήρη ενηµέρωση για το τι ακριβώς
συνέβαινε και το τι ακριβώς τους αφορούσε.

Δεύτερον, στις 6 Απριλίου και προκειµένου να µην υπάρχει αµ-
φιβολία ως προς το τι ακριβώς είναι η επίµαχη απόφαση, εκδό-
θηκε ανακοίνωση από το Υπουργείο, η οποία απαντά στις δικές
σας δηλώσεις και διευκρινίζει επί λέξει τα εξής: «Η απόφαση
αυτή δεν συνιστά απόφαση κανονιστικού χαρακτήρα, αλλά ούτε
και αποτελεί ερµηνευτική εγκύκλιο για την εφαρµογή της νοµο-
θεσίας, αλλά αποτελεί παροχή οδηγιών προς τις υπηρεσίες για
χειρισµό συγκεκριµένων υποθέσεων που επιβάλλονται από την
αρχή της εξατοµικευµένης δικαιοσύνης και ανάγονται στην ορθή
και δίκαιη άσκηση της διακριτικής ευχέρειας της διοίκησης.».

Ως εκ τούτου, έχει ήδη απαντηθεί το ερώτηµά σας από τις 6
Απριλίου και δεν αντιλαµβάνοµαι την επιµονή σας για την κατά-
θεση και της επίκαιρης ερώτησης στις 11 Απριλίου, πέντε µέρες
µετά, η οποία συζητείται σήµερα.

Ταυτόχρονα, η ίδια ανακοίνωση τότε απαντά σαφώς και στο
έτερο θέµα περί ανάρτησης της ίδιας απόφασης στο σύστηµα
«ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Παρ’ όλα αυτά, εσείς –προφανώς για λόγους σκο-
πιµοτήτων- συνεχίζετε και σήµερα να θέτετε το ζήτηµα ότι δεν
αναρτήθηκε στο σύστηµα «ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Νοµίζω ότι έχετε επιδοθεί
σε µία προσπάθεια δηµιουργίας σύγχυσης και εντυπώσεων και
χρησιµοποιείτε τα ίδια επιχειρήµατα από την πρώτη µέρα, ανε-
ξάρτητα αν έχουν απαντηθεί το ένα µετά το άλλο καθ’ όλη τη
διάρκεια αυτών των ηµερών.

Όµως, θα ήθελα να σταθώ σε ένα θέµα που είναι πολύ σο-
βαρό, γιατί το θίγετε ακροθιγώς και βλέπω ότι το θίγετε και στις
δηλώσείς σας τον τελευταίο καιρό. Εκ του πλαγίου και χωρίς να
δίνετε διευκρινίσεις και σαφή επιχειρηµατολογία, κάνετε λόγο
για επηρεασµό της θέσης της χώρας µας ως προς τη Συνθήκη
Σένγκεν από την ίδια απόφαση. 

Εδώ οφείλω να είµαι ξεκάθαρος, διότι η ερώτησή σας περνά
πλέον σε πολύ πιο σοβαρά ζητήµατα, χωρίς να υπάρχει λόγος.
Είναι σαφές ότι η κατ’ εξαίρεση πρόβλεψη που έγινε για την ανα-
φερθείσα κατηγορία των µεταναστών, δεν εισάγει καµµία από-
κλιση ως προς τις υποχρεώσεις της χώρας µας, που απορρέουν
από τη Συνθήκη Σένγκεν. Γι’ αυτό ακριβώς, η δυνατότητα που
δόθηκε σ’ αυτούς τους µετανάστες για ένα ταξίδι αφορά απο-
κλειστικά στη χώρα καταγωγής τους, η οποία καταφανώς δεν
είναι χώρα εντός ελεύθερης κυκλοφορίας Σένγκεν. 

Επιπλέον, οι ενδιαφερόµενοι, για να ταξιδέψουν, έχουν ενηµε-
ρωθεί ότι αναγκαία προϋπόθεση γι’ αυτό είναι η τήρηση όλων
των τύπων που προβλέπονται για τέτοιου είδους ταξίδια, µεταξύ
των οποίων είναι και η κατοχή εγκύρου διαβατηρίου. Οφείλω δε,

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΑ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                            9041



να υπενθυµίσω ότι όλοι αυτοί, µετά από τις διαδικασίες που ακο-
λουθήθηκαν µετά την έξοδό τους από την Υπατία, έχουν πλέον
καταγραφεί στο σύστηµα της χώρας, έχουν πιστοποιηθεί τα
πραγµατικά τους στοιχεία και έχουν δακτυλοσκοπηθεί. Ως εκ
τούτου, η χώρα µας είναι απολύτως συνεπής στις υποχρεώσεις
της όσον αφορά τη Συνθήκη Σένγκεν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Παπουτσή.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Αθανάσιος Νάκος, Βουλευτής της Νέας

Δηµοκρατίας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να διαβεβαιώσω

τον κύριο Υπουργό ότι δεν υπάρχουν δεύτερες σκέψεις για Σέν-
γκεν, κ.λπ.. Χαίροµαι που βλέπει τόσο βάθος στις ερωτήσεις. Θα
το πω απλά, για να συνεννοηθούµε. Όταν ήταν τα επεισόδια,
όταν γινόταν χαµός, εµείς σας είπαµε ότι οδηγήσατε το όλο θέµα
σε αδιέξοδο, επειδή δεν τους εµποδίσατε να µπουν στο καράβι
στα Χανιά, δεν τους εµποδίσατε να κατέβουν στον Πειραιά, δεν
τους εµποδίσατε να καταλάβουν τη Νοµική και κάνατε τη συµ-
φωνία που κάνατε.

Παρανοµήσατε τότε, παρανοµείτε και τώρα. Αυτό λέµε. Ξέ-
ρουµε όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι ο νόµος αλλάζει µε νόµο. Ο
δικός σας νόµος είναι αυτός ο οποίος δεν προβλέπει αυτά που
κάνετε, ο ν. 3907/2011. Φέρτε, λοιπόν, µία τροπολογία του νόµου
και κάντε το αυτό νόµιµο, για να χειρίζεστε τα πράγµατα µε το
νόµιµο τρόπο.

Το ότι είναι παράνοµο αυτό που κάνετε, έχει κριθεί επανειληµ-
µένα από τη νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας. Αυτά
που κάνετε είναι ψευδοκανονιστικές διοικητικές πράξεις που
είναι παράνοµες, διότι έχουν εκδοθεί χωρίς καµµία εξουσιοδό-
τηση από τον αντίστοιχο νόµο.

Εδώ, λοιπόν, µπλέξατε τη χώρα και το όλο σύστηµα χειρισµού
της λαθροµετανάστευσης, λόγω του ότι δεν προβλέψατε ή δεί-
ξατε µία ανοχή, η οποία λειτουργεί προς κάθε ενδιαφερόµενο
ως προσκλητήριο να παρανοµεί, να µπαίνει στη χώρα, να κατα-
λαµβάνει δηµόσια κτήρια, να κάνει απεργίες πείνας –αν αυτές
ήταν απεργίες πείνας- και στο τέλος να απολαµβάνει κάποιων
προνοµίων. Αλήθεια, αν αύριο κάποιοι άλλοι πάνε εκεί, πάλι µ’
αυτήν την εσωτερική εγκύκλιο θα δοθεί άδεια να πάνε στα ταξί-
δια; 

Εδώ, κύριε Πρόεδρε –και το λέω απλά- πήραν τα ονόµατα –
είπε ο κύριος Υπουργός ότι ξέρουν- αντί να κάνουν συλλήψεις.
Ο νόµος δεν λέει ότι παίρνουµε και κρατάµε τα ονόµατα των πα-
ρανόµων, αλλά ότι συλλαµβάνουµε τους παρανόµους. Εκδόθηκε
απόφαση επιστροφής απέλασης, σύµφωνα µε την παράγραφο 2
του άρθρου 24 και ταυτόχρονα αναβολή της αποµάκρυνσης.
Όµως, αναβολή της αποµάκρυνσης προβλέπεται όταν η φυσική
ή διανοητική κατάσταση του υπηκόου δεν το επιτρέπει ή όταν
έχεις αδυναµία να τον αποµακρύνεις και να πάει στη χώρα του.
Ποια από τα δύο συνέβησαν; Αφού λες ότι αδυνατείς να τον στεί-
λεις στη χώρα του, του δίνεις άδεια να πάει ταξίδι και να ξανα-
γυρίσει. Αυτά είναι προφάσεις εν αµαρτίαις, κύριε Πρόεδρε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριοι συνάδελφοι, δεν αντέχει σε κανενός είδους κριτική η
όλη αντιµετώπιση. 

Εγώ προτείνω στον κύριο Υπουργό να ξεκαθαρίσει τα πράγ-
µατα, διότι αυτή η ασάφεια θα δηµιουργήσει προβλήµατα στο
µέλλον. Βέβαια, δεν θέλουµε να είµαστε µάντεις κακών.

Είχαµε πει και προχθές ότι αν δεν λάβετε µέτρα για το ΧΥΤΑ
της Φυλής, θα υπάρξουν νέοι νεκροί. Οι συµµορίες πυροβολού-
νται στο ΧΥΤΑ της Φυλής. Προχθές υπήρξαν δύο νεκροί και τρεις
τραυµατίες, πέρα από τον άνθρωπο που πάτησε η µπουλντόζα.
Και εδώ δεν θέλουµε να είµαστε µάντεις κακών. Χρειάζεται µια
τροπολογία και να ξεκαθαρίσει, επιτέλους, η Κυβέρνηση το τι
θέλει να κάνει. Δεν είναι δυνατόν να παρανοµεί µε τέτοια τερτί-
πια, µε µπακαλίστικα κόλπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Νάκο. 

Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει ο Υπουργός κ. Χρήστος
Παπουτσής. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να υπενθυµίσω στο συνά-
δελφο κ. Νάκο ότι η διοίκηση είναι εκείνη η οποία εκτελεί τους
νόµους. Εάν η διοίκηση παρανοµεί, τότε προσβάλλει τους νό-
µους και είναι υπεύθυνη και υπόλογη ενώπιον της δικαιοσύνης,
όπως επίσης και η Κυβέρνηση είναι υπόλογη απέναντι στον ελ-
ληνικό λαό και στη Βουλή των Ελλήνων. 

Εάν έχετε τέτοιου είδους στοιχεία και πιστεύετε ότι πράγµατι
υπάρχει έκνοµη δραστηριότητα της ελληνικής διοίκησης, της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας και παράβαση του νόµου από την πλευρά
της Κυβέρνησης, παρακαλώ πολύ να ακολουθήσετε τις νόµιµες
διαδικασίες. 

Εγώ έχω να σας πω ένα πράγµα. Ότι επαναλαµβανόµενες τέ-
τοιου είδους απόψεις χωρίς τεκµηρίωση δεν συµβάλλουν σε τί-
ποτα. Δεν συµβάλλουν ούτε στην πρόοδο της κοινοβουλευτικής
δηµοκρατίας ούτε στην ουσία του κοινοβουλευτικού διαλόγου
ούτε βεβαίως συµβάλλουν στο απόλυτο δικαίωµα και την υπο-
χρέωση την οποία έχουµε στα πλαίσια του κοινοβουλευτικού πο-
λιτεύµατος για τη λειτουργία του κοινοβουλευτικού ελέγχου της
Κυβέρνησης. 

Για να είµαι απολύτως σαφής, επαναλαµβάνω ότι η κατ’ εξαί-
ρεση παροχή δυνατότητας σε κάποιες κατηγορίες πολιτών ή µε-
ταναστών να κάνουν ταξίδια, δεν είναι κάτι καινούργιο στη
Δηµόσια Διοίκηση. Και απορώ µάλιστα πώς εσείς, που έχετε υπη-
ρετήσει στο αρµόδιο Υπουργείο Εσωτερικών και έχοντας και την
ευθύνη για τις υπηρεσίες των αλλοδαπών και τις µετανάστευσης,
δεν γνωρίζετε αυτό το πράγµα. 

Εσείς, κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε απολύτως τα νοµικά ζητή-
µατα, τα οποία προκύπτουν και µέσα στα οποία κινείται η διοί-
κηση και στην προκειµένη περίπτωση το δικό σας Υπουργείο
τότε, την εποχή εκείνη επί Νέας Δηµοκρατίας. 

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι η διοίκηση έχει διακριτική ευχέρεια
για την κατ’ εξαίρεση παροχή γενικώς διευκολύνσεων, µεταξύ
των οποίων και ταξιδιών για ανθρωπιστικούς λόγους. Εδώ µι-
λούµε για ένα ταξίδι σε χώρα εκτός Σένγκεν για ανθρωπιστικούς
λόγους, εφόσον ζητηθεί και εφόσον υπάρχει συγκεκριµένος
λόγος και αποδειχθεί και σε συνεννόηση φυσικά µε τις πρεσβείες
τους. Γι’ αυτό µιλάµε. Δεν αντιλαµβάνοµαι ποια είναι η παρανο-
µία στην οποία αναφέρεστε. 

Επίσης, έχουν υπάρξει στο παρελθόν, ειδικά για αλλοδαπούς,
πάρα πολλές τέτοιες αποφάσεις και σε διάφορες περιπτώσεις,
κατά τις οποίες ασκήθηκε η διακριτική ευχέρεια της διοίκησης. 

Αυτή τη στιγµή δεν έχω κάποιο συγκεκριµένο στοιχείο για τη
δική σας περίοδο, αλλά είµαι απόλυτα βέβαιος ότι αν προστρέ-
ξετε σε όλες τις περιόδους όλων των κυβερνήσεων, υπάρχουν
δεκάδες, για να µην πω και εκατοντάδες τέτοιες ειδικές περιπτώ-
σεις όπου ασκήθηκε η διακριτική ευχέρεια της διοίκησης για να
διευκολύνει τις µετακινήσεις τους για εξαιρετικούς λόγους και
µε πολύ σαφείς προϋποθέσεις. Ακόµη µάλιστα και για µετανά-
στες των οποίων οι άδειες διαµονής έχουν λήξει, έχει δοθεί στο
παρελθόν η δυνατότητα να ταξιδέψουν. 

Παραδείγµατος χάριν, σας θυµίζω ότι είχε γίνει µία πολύνεκρη
έκρηξη στην Αλβανία και ήθελαν οι άνθρωποι να πάνε να δουν τι
έγινε µε τις οικογένειές τους, άρα η διοίκηση δεσµεύτηκε να
τους δώσει την άδεια ενός ταξιδίου, µε την δέσµευση ότι δεν θα
συλληφθούν εάν επανέλθουν στην Ελλάδα, προκειµένου να ανα-
µένουν το τι θα γίνει µε τη δική τους άδεια παραµονής, αν θα
ανανεωθεί ή όχι ή αν θα βρεθεί κάποιος τρόπος παραµονής τους
στη χώρα. Επίσης, υπάρχουν και διάφορες περιπτώσεις όπου
υπήρχαν άρρωστοι στις οικογένειές τους στις πατρίδες τους, πέ-
θαιναν οι γονείς τους και ήθελαν µε κάποιο τρόπο να βρίσκονται
κοντά τους. Αυτό αποτελεί προνόµιο της διοίκησης και θα έλεγα
ότι αν δίνονταν τέτοιου είδους άδειες, θα ήταν και αντικείµενο
κριτικής, όχι µόνο εντός της Ελλάδος, αλλά και εκτός της Ελλά-
δος απ’ όλους τους διεθνείς οργανισµούς και τις µη κυβερνητι-
κές οργανώσεις.

Θέλω κι εγώ να συναινέσω στο ότι, πράγµατι, είναι οριακή η
ερµηνεία, νόµιµη αλλά οριακή. Είναι στο πλαίσιο του νόµου η ερ-
µηνεία την οποία δώσαµε, αλλά οφείλετε κι εσείς να αναγνωρί-
σετε, όπως αναγνωρίζουµε οι πάντες και ευτυχώς όλες οι
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πτέρυγες της Βουλής, ότι εδώ βρισκόµαστε σε µία οριακή κατά-
σταση που αφορά το σύνολο της ελληνικής κοινωνίας και συγκε-
κριµένα το χώρο των µεταναστών.

Για την ακρίβεια, έχουµε ξεφύγει από τα όρια αντοχής της ελ-
ληνικής κοινωνίας µ’ αυτό που συµβαίνει, αλλά αυτό δεν έγινε
τώρα. Έχει γίνει για δεκαετίες επειδή όλοι µας –δεν θα κουρα-
στώ να το επαναλαµβάνω και θα επαναλαµβάνω το «µας», δη-
λαδή όλοι µας- χωρίς καµµία απολύτως εξαίρεση, µε τον ένα ή
µε τον άλλο τρόπο, ανεχθήκαµε τη διόγκωση ενός φαινοµένου,
το οποίο σήµερα ερχόµαστε να κάνουµε πολιτική, απαιτώντας
την επίλυσή του, εδώ και τώρα. Ε, δεν γίνεται εδώ και τώρα, γιατί
απαιτεί συνέργειες όλων των πολιτικών δυνάµεων, όλων των το-
πικών φορέων, όλων των κοινωνικών δυνάµεων, όλων των υπη-
ρεσιών του κράτους και πάνω απ’ όλα απαιτεί µία συνολική
προσέγγιση όσον αφορά την αντίληψη, την κουλτούρα, µία νέα
κουλτούρα όσον αφορά την επίλυση του µεταναστευτικού προ-
βλήµατος. Προϋποθέτει σ’ αυτό συγκλίσεις πολιτικές και κοινω-
νικές, διαφορετικά δεν πρόκειται να βρούµε λύση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε την
απάντησή σας, κύριε Υπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Γι’ αυτό η Κυβέρνηση επέλεξε το δρόµο της ήπιας αντιµετώ-
πισης ενός τοπικού φαινοµένου, γιατί αυτό ήταν ένα περιορι-
σµένο φαινόµενο, διαπλεκόµενο από πολλές πλευρές, όσον
αφορά την πολιτική του υποστήριξη µε πολλούς αλληλέγγυους,
οι οποίοι είχαν διαφορετικούς σκοπούς. Είχε ένα ευτυχές απο-
τέλεσµα από ποια άποψη; Ότι ένα πολύ σηµαντικό πρόβληµα δεν
κατέληξε ούτε σε αίµα ούτε σε σύγκρουση ούτε σε βίαιες δρά-
σεις ούτε στο διασυρµό της χώρας, όπως πολλοί προφανώς επε-
δίωκαν εκείνη την περίοδο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και αφού ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και για τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες καθώς και
τρεις εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Νεάπολης Λα-
σιθίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 807/11-4-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για
την απέλαση των λαθροµεταναστών απ’ όλη τη χώρα, την κατα-
στολή της µεταναστευτικής εισροής κ.λπ..

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χρυσανθακόπουλος για
δύο λεπτά την επίκαιρη ερώτηση για να αναπτύξει.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
αναφερθώ σ’ ένα σηµαντικό πρόβληµα. Ενδεικτικά θα αναφέρω
δύο περιοχές, την περιοχή της Πάτρας και την περιοχή της Οµό-
νοιας στην Αθήνα. Στην περιοχή της Πάτρας όλο το λιµάνι, η πα-
ραλιακή ζώνη και το εµπορικό κέντρο έχουν καταληφθεί από
λαθροµετανάστες. Αντίστοιχα στην Οµόνοια βλέπουµε το φαινό-
µενο να έχει διογκωθεί. Μόλις σουρουπώνει, η Οµόνοια γίνεται
πλέον άβατος χώρος. Τα ναρκωτικά, η ανοµία, η πορνεία, το πα-
ραεµπόριο και η εγκληµατικότητα κυριαρχούν.

Στο χώρο της Οµόνοιας έχουν κλείσει µέχρι και ξενοδοχεία και
έχει µείνει µόνο η εταιρεία «HONDOS» ανοικτή αυτήν τη στιγµή.

Στην Πάτρα το πρόβληµα είναι πολύ σηµαντικό. Σε πρόσφατη
σύσκεψη φορέων µε το δήµαρχο και τους Βουλευτές υπήρξε µία
κατεύθυνση αντιµετώπισης του προβλήµατος, απαιτώντας από
τον κύριο Υπουργό φυσική παρουσία, για να έχει το βίωµα της
ειδικής κατάστασης και για να υπάρχουν αποτελεσµατικά µέτρα.

Πράγµατι, ξέρουµε ότι το φαινόµενο είναι πολύπτυχο και ότι

δεν είναι υπόθεση ενός Υπουργείου η καταστολή. Όµως, όταν
υπάρχει αποφασιστικότητα από το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη, τότε υπάρχει και µια µετεξέλιξη, που τη σκυτάλη µετά
µπορεί να την αναλάβει το Υπουργείο Εσωτερικών, το οποίο λέει:
εντάξει, δικό σας το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ Προστασίας του
Πολίτη, διότι σε εσάς απευθύνονται οι πολίτες. Και δεν µπορούµε
να απευθυνθούµε σε κάποιον που παραλαµβάνει ελάχιστες αι-
τήσεις νοµιµοποίησης στη χώρα. 

Όµως, όλα τα όργανα της πολιτείας και όλοι οι Υπουργοί οφεί-
λουν να συντονιστούν. Οι περιοχές αυτές πρέπει να ανακτηθούν
από τους κατοίκους τους. Οι παράνοµοι, οι οποίοι στο εύλογο
διάστηµα δεν αποκτούν δικαίωµα παραµονής, οφείλουν να απε-
λαθούν. Τα µέτρα πρέπει να είναι αποτελεσµατικά. 

Είναι µία προσδοκία και περιµένουµε τις άµεσες εξαγγελίες
σας, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο.

Θα απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση ο Υπουργός Προστα-
σίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Δεν υπάρχει καµµιά απολύτως αµφιβολία ότι βιώνουµε ως χώρα
τα τελευταία χρόνια µία πραγµατικότητα, η οποία έχει πολύ πιο
µελανά χρώµατα και πολύ µεγαλύτερες διαστάσεις από αυτή την
οποία περιγράψατε µε πολύ σαφήνεια, κύριε συνάδελφε.

Το λέω αυτό γιατί πολλές φορές συζητούµε για τη λαθροµε-
τανάστευση και ο καθένας εκφράζει την αγωνία του, αλλά θα
έλεγα ότι θα ήταν περισσότερο εποικοδοµητικό εάν αφιερώναµε
µία ολόκληρη συνεδρίαση της Βουλής µε απόλυτο κοινοβουλευ-
τικό χρόνο για όλες τις κοινοβουλευτικές δυνάµεις, για όλα τα
πολιτικά κόµµατα και την Κυβέρνηση φυσικά, προκειµένου να
φωτίσουµε όλες τις πλευρές της λαθροµετανάστευσης και τις
επιπτώσεις που έχει στο παρόν και στο µέλλον της ελληνικής κοι-
νωνίας: όχι µε τη συνήθη λογική, την οποία η Βουλή των Ελλήνων
αντιµετωπίζει τα θέµατα, δηλαδή σκιαµαχώντας για το παρελθόν
και τις ευθύνες του παρελθόντος, αλλά, κυρίως, για το παρόν και
το µέλλον. Πρέπει να βάλουµε µία γραµµή τούτων δοθέντων, ότι
αυτά υπάρχουν. Δεν µας ενδιαφέρει ποιος έχει τις ευθύνες. Ή
µάλλον µας ενδιαφέρει, αλλά δεν είναι της παρούσης. 

Πρέπει να δώσουµε λύσεις, γιατί έχετε απόλυτα δίκιο, κύριε
Χρυσανθακόπουλε, ότι ο κόσµος πιέζεται αφόρητα, ιδιαίτερα
στις περιπτώσεις τις οποίες αναφερθήκατε, στην Πάτρα και στην
Αθήνα.

Εγώ, όπως γνωρίζετε, είµαι Βουλευτής Αθηνών και γνωρίζω τι
συµβαίνει στην περιοχή µου, γνωρίζω τι συµβαίνει στην Αθήνα.
Δεν είναι κατάσταση αυτή, η οποία επικρατεί. Όµως, από την
άλλη πλευρά, δεν µπορεί να µην πω την πραγµατικότητα. Δεν
είναι πέντε, δέκα, δεκαπέντε, είκοσι και τριάντα, είναι τεράστιος
ο αριθµός των µη νόµιµων µε διάφορες έννοιες, µεταναστών, οι
οποίοι κυκλοφορούν στη χώρα. Όµως, είναι άλλοι εκείνοι, οι
οποίοι είναι µη νόµιµοι και διεκδικούν να βρουν κάποια δουλειά
να παραµείνουν στη χώρα µας, γιατί αγάπησαν την πατρίδα µας,
γιατί τα παιδιά τους ζουν εδώ και εκπαιδεύονται και άλλοι εκείνοι,
οι οποίοι βιαιοπραγούν, όπως συµβαίνει στην Πάτρα, διεκδικώ-
ντας να φύγουν σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Μία από τις λύσεις που προτείνονται είναι: «Γιατί δεν τους
αφήνετε να φύγουν, επιτέλους;»; Το ακούω πολύ συχνά και στην
Πάτρα και στην Ηγουµενίτσα, όπου οι άνθρωποι –και είναι λο-
γικό- λένε: «Μα, εδώ πέρα έχουµε όλη την πίεση των µετανα-
στών. Γιατί δεν τους αφήνετε να φύγουν, επιτέλους, για να
ξεκαθαρίσει το τοπίο»;

Δεν είναι έτσι. Την επόµενη µέρα θα αποβληθεί η χώρα από τη
Συνθήκη Σένγκεν. Την επόµενη µέρα η χώρα µας συνολικά θα
αντιµετωπίσει πρόβληµα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, γιατί θα εκ-
διωχθεί από το πεδίο εσωτερικής ασφάλειας της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Δεν θέλω, όµως, να παραµένει στην ατµόσφαιρα η αίσθηση
ότι δεν γίνεται τίποτα. Γίνονται πολλά, γίνονται µεγάλες προσπά-
θειες και ιδιαίτερα στην περιοχή σας, την Πάτρα, έχουν γίνει επα-
νειληµµένες συσκέψεις. Ο γενικός γραµµατέας του Υπουργείου
µας έχει επανειληµµένα συµµετάσχει στις συσκέψεις όλων των

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΑ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                            9043



παραγόντων στην περιοχή, όπως και µόλις προχθές ο Αρχηγός
του Λιµενικού Σώµατος της Ελληνικής Ακτοφυλακής, ο κ. Σούλης
ήταν εκεί, προκειµένου να διερευνήσουν επιτόπου την κατά-
σταση.

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να δώσω ορισµένα στοιχεία
για την Αθήνα και για την Πάτρα.

Στην περιοχή της Οµόνοιας υλοποιείται ειδικός επιχειρησιακός
σχεδιασµός µε τη συµµετοχή ορισµένων συγκεκριµένων ειδικών
οµάδων της Γενικής Διεύθυνσης Αστυνοµίας Αθηνών. Με βάση
το σχεδιασµό αυτό, από την 1η Ιανουαρίου µέχρι την 31η Μαρ-
τίου προσήχθησαν οκτώ χιλιάδες τριάντα τέσσερις αλλοδαποί
και συνελήφθησαν τριακόσιοι πενήντα επτά αλλοδαποί για απέ-
λαση. Θέλω να πω, όµως, ότι η διαδικασία της απέλασης δεν
είναι αυτόµατη. Δεν σηµαίνει ότι από τη στιγµή που συλλαµβά-
νεις κάποιον µπορεί να απελαθεί. Πρέπει να συναινέσει η χώρα,
στην οποία πρέπει να τον στείλεις. Πρέπει να συναινέσει, να τον
αναγνωρίσει και να τον ταυτοποιήσει η πρεσβεία του. Και εδώ
δεν είναι πάντοτε εύκολο. Την ίδια περίοδο κάνουµε συνεχείς
ελέγχους στο δρόµο της Αθήνας και φυσικά στο κέντρο. Σε αυτό
το πρώτο τρίµηνο ελέγχθησαν συνολικά τέσσερις χιλιάδες
άτοµα, ενώ προσήχθησαν δύο χιλιάδες τετρακόσιοι τριάντα δύο
αλλοδαποί στη Διεύθυνση Αλλοδαπών για την περαιτέρω διερεύ-
νηση των στοιχείων τους. 

Στην Πάτρα, επίσης, έχουµε συνεχή περιφρούρηση του λιµένα
των Πατρών. Υπάρχει, όµως, µία σύγχυση. Και χαίροµαι, γιατί πα-
ρακολουθώ τις συζητήσεις που κάνει και ο δήµαρχος και οι συ-
νάδελφοι Βουλευτές. Θα έχουµε, όµως, την ευκαιρία τις
επόµενες µέρες να κάνουµε µία συνάντηση επ’ αυτού εδώ, στην
Αθήνα, ελπίζω. Δυστυχώς, είναι τόσο βαρύ το πρόγραµµα, που
είναι αδύνατο να πάω στην Πάτρα, αµέσως τουλάχιστον. Διαφο-
ρετικά, πρέπει να οργανώσω µία επίσκεψη και στην Ηγουµενίτσα,
την οποία οφείλω να κάνω και θα την κάνω. Απλώς, εάν υπάρχει
τόσο επείγουσα ανάγκη, ευχαρίστως να κάνουµε µία συνάντηση
εδώ, στην Αθήνα, µε τους συναδέλφους της Πάτρας και το δή-
µαρχο.

Θέλω, όµως, να διευκρινίσω ευθύς εξ αρχής κάτι, το οποίο πα-
ραµένει ασαφές πεδίο για το σύνολο της χώρας. Και µε την ευ-
καιρία αυτή θέλω να κάνω µια διευκρίνιση και για τον Πειραιά και
για την Ηγουµενίτσα και για την Πάτρα και για όλες τις περιοχές
όπου υπάρχουν τοπικοί οργανισµοί λιµένος: Την ευθύνη της
ασφάλειας των χώρων των λιµένων την έχουν οι οργανισµοί. Και
όπως έχω δηλώσει επανειληµµένως και στη Βουλή και παντού κι
επειδή πλησιάζει ο επόµενος έλεγχος από την Ευρωπαϊκή
Ένωση τον Ιούνιο, δεν πρόκειται αυτήν τη φορά να συνδράµουν
οι αξιωµατικοί και τα στελέχη του Λιµενικού Σώµατος, παριστά-
νοντας την ιδιωτική ασφάλεια, την οποία είναι υποχρεωµένοι να
έχουν οι οργανισµοί λιµένος. Έχουν την απόλυτη ευθύνη να προ-
κηρύξουν θέσεις, να δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας, να
οργανώσουν τα συστήµατά τους, προκειµένου να έχουν την ευ-
θύνη της ασφάλειας και της διακίνησης των λιµένων. Η Αστυνο-
µία και το Λιµενικό Σώµα έχουν την ευθύνη έξω από το λιµάνι.
Έχουν την ευθύνη στο δρόµο, εκτός της λιµενικής ζώνης. Για
όλες τις άλλες έκνοµες δράσεις, είναι δικό τους θέµα, είναι άλλο
θέµα, είναι άλλου «παπά Ευαγγέλιο». Όµως, µέχρι τώρα την ευ-
θύνη αυτή την έχουν οι οργανισµοί των λιµένων. Το ίδιο ισχύει
και για το µεγάλο σκάνερ, τη µεγάλη ηλεκτρονική πύλη ελέγχου,
η οποία θα έπρεπε να είχε τοποθετηθεί ήδη στο λιµάνι των Πα-
τρών. Είναι αποκλειστική αρµοδιότητα του Οργανισµού Λιµένος
Πατρών. Δεν είναι της Κυβέρνησης. Ωστόσο, ο Οργανισµός Λι-
µένος Πατρών, απ’ ό,τι γνωρίζω, έχει προωθήσει το σχέδιο και
την πρότασή του και βρίσκεται στη διαδικασία των εγκρίσεων
στα πλαίσια του Υπουργείου Ανάπτυξης, αν δεν κάνω λάθος, από
όπου περιµένουν τις εγκρίσεις. Ελπίζω ότι, το ταχύτερο δυνατόν,
θα υπάρξει έγκριση και θα προχωρήσουν άµεσα στην εγκατά-
σταση αυτής της µεγάλης και πραγµατικά χρήσιµης πύλης ηλε-
κτρονικού ελέγχου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος,

για να αναπτύξει περαιτέρω την επίκαιρη ερώτησή του.

Έχετε το λόγο, κύριε Χρυσανθακόπουλε.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

αναλώσω την παρέµβασή µου µε προτάσεις και ουσιαστικές επι-
σηµάνσεις. Θεωρώ ότι αυτά που έθεσε ο κύριος Υπουργός ήταν
θέµατα και της σύσκεψης στην Πάτρα, αλλά αφορούν γενικά και
το αθηναϊκό κέντρο. Σίγουρα, οι αποφάσεις πρέπει να είναι συ-
νολικές, όταν θέλεις να λυτρώσεις ένα χώρο. 

Ξεκινάω και εγώ από την Αθήνα. Πρέπει να γίνει µέσα στην
πλατεία της Οµόνοιας ένα αναψυκτήριο, επαρκής φωτισµός της
ευρύτερης γύρω περιοχής και ανάκτηση της πόλης από τους κα-
τοίκους της. Να µην είναι ένας χώρος όπου θα πάνε να κοιµη-
θούν δύστυχοι άνθρωποι σε αυτές τις συνθήκες.

Είναι άλλο το ανθρωπιστικό ζήτηµα, η τροφή τους ή η περί-
θαλψή τους. Αυτές είναι άλλες υπηρεσίες. Εδώ, όµως, πρέπει να
συνεννοηθείτε µε τους δηµάρχους. Γι’ αυτό ξεκίνησα την ανα-
φορά µου µε την περιοχή της Οµόνοιας, που θεωρώ ότι η αισθη-
τική ανάπλασή της, καθώς και η επαναλειτουργία των µαγαζιών
που κλείνουν, έχουν ιδιαίτερη σηµασία. Αλλιώς πώς θα µπορέσει
να ανακτήσει το χαρακτήρα της.

Ξεκινάνε από τον Έβρο ηµερησίως εκατόν πενήντα άτοµα
εφοδιασµένα µε ένα έγγραφο του Υπουργείου Εσωτερικών -µε
το οποίο πηγαίνουν µέσω του ΟΣΕ στη Θεσσαλονίκη και µετά
στην Αθήνα- και χωρίς χαρτιά. Βρίσκονται σε αναµονή αν θα κά-
νουν αίτηση ασύλου ή όχι. Έχουµε διαρκή τροφοδοσία προς το
νότο και προς το αθηναϊκό κέντρο και προς την Πάτρα ως πύλη
εξόδου. Αυτό πρέπει να σταµατήσει.

Είναι σχεδόν οµόφωνες οι αποφάσεις των συσκέψεων που
έχουν γίνει. Λένε «όχι κέντρα διαµονής των λαθροµεταναστών
προς Ηγουµενίτσα-Πάτρα» κι αυτό διότι θα γίνει πόλος έλξης.
Προς τα σύνορα είναι θεµιτό ή προς άλλες περιοχές. Αλλά εκεί
έχουµε σοβαρό πρόβληµα.

Στο λιµάνι της Πάτρας έρχονται ενάµισι εκατοµµύριο τουρί-
στες. Είναι κυρίως τουριστικό λιµάνι και όχι εµπορικό. Το θέαµα
που συναντούν και κατά την αναχώρησή τους και κατά την εί-
σοδό τους, δεν είναι ευχάριστο. Βλέπουν ανθρώπους να κρέµο-
νται από τα κάγκελα, να τρέχουν, να κυνηγιούνται µε το Λιµενικό
κ.λπ. Οι κάτοικοι της περιοχής βλέπουν και τα µαγαζιά τους να
φθίνουν και η όλη λειτουργία να γίνεται προβληµατική. Το βράδυ
υπάρχουν συµπλοκές µεταξύ Μαροκινών και Αφγανών. Ξέρετε
όλες αυτές τις λεπτοµέρειες.

Χρειάζονται δραστικές παρεµβάσεις. Χρειάζεται συνεννόηση
µε το δήµαρχο, συνεννόηση µε τις αρχές και τα άλλα Υπουργεία.
Αυτό είναι ένα θέµα που η Κυβέρνηση οφείλει να το εκπονήσει
σαν ένα συνολικό σχέδιο. Γιατί αν παρέµβει συστηµατικά, τότε
θα είµαστε όλοι ευχαριστηµένοι ότι γίνεται το καλύτερο δυνατό.
Επιµένω σ’ αυτό το σηµείο. Αν η Κυβέρνηση θέλει να είναι απο-
τελεσµατική, έχει το µέσο: η αστυνοµία να κάνει επιχειρήσεις-
σκούπα. Δεν γίνεται διαφορετικά. 

Οι άνθρωποι έρχονται στα σύνορα και κυκλοφορούν χωρίς
χαρτιά. Μα το θεό! Να υπάρξει µία προσωρινή ταυτότητα κατά
δήλωσή τους. Έχουµε εγκλήµατα, όπου δεν µπορεί να γίνει εξι-
χνίαση. Ποιος είναι αυτός ο άνθρωπος; Υπάρχει ή δεν υπάρχει;
Όπως γίνονταν παλιά µε τους τσιγγάνους, που δεν έβγαζαν ταυ-
τότητα. Αυτό είναι σοβαρό θέµα. Να υπάρξει προσωρινή ταυτό-
τητα κατά δήλωσή τους. Να λένε: εµένα που µε βλέπετε στη
φωτογραφία, θέλω να αυτονοµάζοµαι έτσι, κι αυτό γιατί αυτο-
προσδιορίζονται. Τουλάχιστον να ξέρουµε και ποιοι είναι κατ’ ει-
κόνα. Δεν υπάρχει ούτε ένα σύστηµα αναφοράς, ένα τηλέφωνο,
το δικό τους, ενός συγγενή τους.

Είναι πολλά θέµατα που πρέπει να τα δείτε λεπτοµερώς.
Στο µεν ανθρωπιστικό ζήτηµα ουδείς έχει αντίρρηση. Στο ζή-

τηµα, όµως, προστασίας -όχι εικόνας, αλλά ουσίας- της ζωής, θα
πρέπει κύριε Υπουργέ, να κάνετε διυπουργικές συνεννοήσεις, να
πάρετε δέσµη µέτρων, να επισκεφθείτε και την Πάτρα και την
Ηγουµενίτσα, αλλά να βρεθείτε και στην Οµόνοια µε το δήµαρχο
και µε τους κατοίκους της ευρύτερης περιοχής. 

Εµείς θέλουµε ο πολιτισµός µας να αναδειχθεί µε φιλοξενικές
διαθέσεις και όχι µε ξενοφιλικές δουλικότητες, όχι µε αλλότριες
αντιλήψεις και όχι κυρίως µε τις ασάφειες που µας βάζει ο ΟΗΕ
ή το «Δουβλίνο ΙΙ».

Δεν εκφράζουµε απλά µια αγωνία, αλλά τη βιασύνη που απαι-
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τείται, την ταχύτητα που απαιτείται, για να παρθούν τα µέτρα. Το
σκάνερ θα πάρει εννιά µήνες ακόµη. Και το αναφέρω ως παρά-
δειγµα. Αν το κάθε τι έχει τόσο µεγάλους ορίζοντες για να γίνει
βηµατισµός, τότε συσσωρεύονται περισσότερα προβλήµατα και
οι συνέπειες είναι ολέθριες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Χρυσανθακόπουλο.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος

Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Παρακολούθησα µε πολύ µεγάλη προσοχή την αγόρευση του κ.
Χρυσανθακόπουλου και σκεφτόµουν την ώρα της οµιλίας του ότι
ίσως είναι απολύτως επιβεβληµένο να γίνει µια πολύ µεγάλη συ-
ζήτηση εδώ στη Βουλή µε την παρουσία όλων των συναδέλφων
που έχουν ενδιαφέρον.

Πρέπει, πραγµατικά, να διαλύσουµε όλη τη σύγχυση που έχει
δηµιουργηθεί από µια συζήτηση που γίνεται άναρχα και µέσα
από την πίεση ενός πολύ σοβαρού κοινωνικού προβλήµατος στις
µεγάλες πόλεις –ιδιαίτερα στην Πάτρα, στην Ηγουµενίτσα, στην
Αθήνα και αλλού- αλλά και ενός θέµατος που δεν είναι µόνο ελ-
ληνικό, αλλά και ευρωπαϊκό. Πράγµατι, πρέπει να φωτίσουµε
όλες τις πλευρές. 

Τι συµβαίνει; Δεν είναι εύκολη ούτε αυτόµατη η διαδικασία της
απέλασης. Δεν είναι εύκολη η διαδικασία της κράτησης, διότι δεν
δικαιούνται οι ελληνικές αρχές να κρατήσουν αυτούς τους οποί-
ους συλλαµβάνουν στα σύνορα πάνω από δέκα µέρες. 

Παίρνουν χαρτί, αλλά παίρνουν χαρτί αναχώρησης από την Ελ-
λάδα σε ένα µήνα και δεν φεύγουν ποτέ. Γιατί; Διότι δεν υπάρ-
χουν οι µηχανισµοί καταγραφής. 

Για να υπάρξουν µηχανισµοί καταγραφής, πρέπει να υπάρξουν
σύγχρονα κέντρα υποδοχής και κράτησης. Όχι µόνο κράτησης,
όχι µόνο υποδοχής, αλλά και υποδοχής και κράτησης. Αυτόν το
νόµο ψήφισε η Βουλή. Αυτό το νόµο υλοποιούµε. Αυτό προσπα-
θούµε σήµερα να δηµιουργήσουµε. 

Τι συµβαίνει, όµως; Όπως είπατε πολύ καθαρά προηγουµέ-
νως, στη δυτική Ελλάδα, στην Πάτρα και στην Ηγουµενίτσα,
αλλά σας διαβεβαιώ πουθενά σε ολόκληρη τη χώρα κανείς δεν
θέλει να έχει κέντρα κράτησης και πρώτης υποδοχής. 

Τι να κάνουµε, όµως; Η Ελλάδα είναι πύλη εισόδου στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Πρέπει να το φροντίσουµε. Πρέπει να τα δηµι-
ουργήσουµε. Πέραν του ότι είναι καλό και για την τοπική
κοινωνία. Διότι είµαι απόλυτα βέβαιος ότι ο πατρινός λαός θα
ήθελε πάρα πολύ…

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν το θέλει. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Το ξέρω. Θα προτιµούσε να µην έχει ανθρώπους στην περιοχή
του. 

Τόσο ο Δήµαρχος κ. Δηµαράς όσο και ο Γενικός Γραµµατέας
της Περιφέρειας κ. Κατσιφάρας, µε το που εξελέγησαν και
ανέλαβαν τα καθήκοντά τους, µε επισκέφθηκαν ευθύς εξαρχής
και µου δήλωσαν σαφώς τη διάθεση όλου του λαού της
περιοχής, ότι δηλαδή σε καµµία περίπτωση δεν θέλουν κάτι
τέτοιο. Έτσι και αλλιώς είχε συζητηθεί και στο παρελθόν -επί
υπουργίας του κ. Παυλόπουλου- και υπήρχαν οι ανάλογες
αντιδράσεις. Είναι απολύτως σαφής η θέση στο συγκεκριµένο
θέµα. 

Όµως, από την άλλη πλευρά σας λέω ότι οι «επιχειρήσεις-
σκούπα» γίνονται, αλλά δεν έχουν αποτέλεσµα γενικό, σταθερό
και µακροχρόνιο. Γιατί; κέντρα κράτησης δεν υπάρχουν στη
χώρα. Τα κρατητήρια της Αστυνοµίας είναι παντού γεµάτα. Οι
φυλακές είναι, επίσης, γεµάτες. Άρα, χώρος για την τοποθέτηση
αυτών των ανθρώπων που θα συλληφθούν από τις επιχειρήσεις
αυτές δεν υπάρχει και ουσιαστικά αναγκάζεται να γίνεται µία
ανακύκλωση. Εκτός αν υπάρχει κάποιος, ο οποίος τι λέει; Να
τους σκοτώσουµε. Να τους εξαφανίσουµε από τη χώρα. Ούτε το
ένα µπορεί να γίνει ούτε το άλλο. Δεν πιστεύω ότι συµβαίνει
αυτό. 

Άρα, χρειάζεται συνεννόηση και η συνεννόηση δεν µπορεί να
γίνεται µέσα από κραυγές αγωνίας -δικαιολογηµένες σε κάθε
περίπτωση- των πολιτών, των Βουλευτών, των δηµοτικών

αρχόντων, αλλά µέσα από τη συνεννόηση όλων. Κάπου πρέπει
να οργανώσουµε κέντρα. 

Εµείς προσπαθούµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο.
Αξιοποιούµε όσο το δυνατόν περισσότερα στρατόπεδα στη χώρα.
Όµως, ούτε και αυτό είναι εύκολο, γιατί και εκεί έρχεται η ελληνική
γραφειοκρατία και µας καθυστερεί. Όπως σωστά είπατε, δεν
µπορεί να γίνουν µε τη γραφειοκρατία που υπάρχει τέτοιου είδους
εγχειρήµατα ούτε να δοθούν λύσεις. Πρέπει να τα ξεπεράσουµε
και αυτά. Ήδη έχουµε πέντε µήνες, για να πάρουµε άδεια και να
προχωρήσουµε την επέκταση ενός φυλακίου και δεν είµαι βέβαιος
ότι θα την πάρουµε στο τέλος. Αυτά είναι τα πραγµατικά
προβλήµατα.

Την ίδια ώρα, όµως, δυστυχισµένοι άνθρωποι, όπως είπατε
εσείς, κυκλοφορούν στους δρόµους. Πολλές φορές αναγκάζονται
να βιαιοπραγήσουν, είτε µεταξύ τους είτε να κλέψουν είτε να
γίνουν αντικείµενο εκµετάλλευσης του οργανωµένου εγκλήµατος
εδώ στην Ελλάδα –γιατί γίνεται και αυτό- δηλαδή των Ελλήνων
που συµµετέχουν και διαχειρίζονται το οργανωµένο έγκληµα. Την
ίδια στιγµή η χώρα µας είναι εκτεθειµένη σε διεθνές επίπεδο.

Γι’ αυτό επιµένω ότι πρέπει κάτι να κάνουµε. Αυτό το «κάτι», που
η Κυβέρνηση το έχει προτείνει επανειληµµένως, είναι ένα
συγκεκριµένο σχέδιο διαχείρισης των παράνοµων µεταναστευτικών
ροών και συγκεκριµένα βήµατα. Θα πρέπει να έχει την υποστήριξη
όλων. Να έχει την έµπρακτη και σταθερή υποστήριξη. Όχι να το
ψηφίζουµε στη Βουλή, να το ακούµε καλά στη δηµόσια συζήτηση
και µόλις φθάσει στο σπίτι µας, στην περιοχή µας, στο χωριό µας,
στο νοµό µας, να λέµε «όχι». Ε, δεν γίνεται έτσι! Γιατί δεν ισχύει
µόνο σε εσάς. Ισχύει και σε άλλες περιπτώσεις και σε άλλες
περιοχές της χώρας και µάλιστα εκεί που η πίεση είναι ακόµη
µεγαλύτερη απ’ ό,τι είναι στην Πάτρα.

Γι’ αυτό, κύριοι συνάδελφοι, επιµένω, χρειαζόµαστε µια µε-
γάλη κουβέντα. Μέχρι τότε όµως εκείνο που θέλω να σας διαβε-
βαιώσω είναι ότι η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη, όπως και τα άλλη συναρµόδια Υπουργεία στο χώρο της
δικής τους ευθύνης, κάνουµε ό,τι είναι ανθρωπίνως δυνατό. Το
τονίζω αυτό. Ό,τι είναι ανθρωπίνως δυνατό για να διαχειριστούµε
µια υπόθεση που δεν είναι µόνο ελληνική, είναι ευρωπαϊκή, αλλά
ταυτόχρονα απαιτεί πόρους και χρήµα, ανθρώπινους πόρους και
συγκεκριµένα κονδύλια σε µια περίοδο εξαιρετικά δύσκολη λόγω
της δηµοσιονοµικής στενότητας στην οποία ζει η χώρα µας. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ, αν

µου επιτρέπετε, θα έλεγα ότι τον δηµοσιογραφικό όρο «επιχει-
ρήσεις σκούπα» µάλλον θα πρέπει να τον αλλάξουµε, γιατί δεν
έχουµε σκουπίδια απέναντι. Θα έλεγα να χρησιµοποιούµε τον
όρο που χρησιµοποιεί η Αστυνοµία: «εκτεταµένες επιχειρήσεις»
ή κάτι τέτοιο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε. Απλώς απάντησα στην έκφραση του
συναδέλφου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα προχωρήσουµε
τώρα στη τρίτη µε αριθµό 809/11-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδω-
νος Χαλβατζή προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα δίδακτρα στα ΙΕΚ Ηρακλείου
Κρήτης κ.λπ.. 

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Σπυρίδων Χαλβατζής έχει το λόγο για
δύο λεπτά για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, είναι το πρόβληµα των διδάκτρων. Σπουδα-

στές από το 1ο και 2ο Δηµόσιο ΙΕΚ Ηρακλείου -πολλά απ’ αυτά
τα παιδιά και οι οικογένειές τους είναι άνεργα- καλούνται να πλη-
ρώσουν δίδακτρα του εαρινού εξαµήνου για να µπορέσουν να
φοιτήσουν. Τους ζητάνε 360 ευρώ.

Η Κυβέρνηση ζητάει παντού λεφτά: στα νοσοκοµεία, στα σχο-
λειά. Σε λίγο καιρό θα αναπνέουµε πληρώνοντας. Και είναι γενι-
κότερο το πρόβληµα. Αναδεικνύεται σήµερα µε τα ΙΕΚ του
Ηρακλείου. 

Λέει ότι όποιος δεν πληρώσει θα διαγραφεί. Το συνειδητοποι-
είτε αυτό; Και καλούνται οι εκπαιδευτικοί των ΙΕΚ, πολλοί από
τους οποίους έχουν να πληρωθούν τρία χρόνια, ανεξάρτητα από
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το αν είναι παρόντες οι σπουδαστές στην τάξη, να τους βάλουν
απουσία. Αυτό κατ’ αρχάς είναι παράνοµο. Όλα είναι παράνοµα,
αλλά αυτό και αν είναι παράνοµο. Να είναι το παιδί στο σχολείο,
να του βάζουν απουσία για να το αφήσουν από απουσίες, για να
το διώξουν. Δεν µπορούµε να το καταλάβουµε αυτό. Αυτή είναι
µια βάρβαρη πολιτική. 

Δεν µπορεί, δηλαδή, αυτή η λεγόµενη δωρεάν µόρφωση,
όποια µόρφωση µπορούν να δίνουν τα ΙΕΚ, όποια κατάρτιση και
αν δίνουν, να δίνεται µε τέτοιες συνθήκες. Διώχνετε τα παιδιά
από τα σχολειά. 

Και φαίνεται ότι η διεύθυνση του ΙΕΚ αποφάσισε να εφαρµόσει
µε συνέπεια αυτή την αντιλαϊκή πολιτική της Κυβέρνησης, της
Ευρωπαϊκή Ένωσης, των µονοπωλίων η οποία στερεί τη δυνατό-
τητα στα παιδιά που δεν έχουν οικονοµικές δυνατότητες να πά-
ρουν ένα χαρτί από το ΙΕΚ. Και την ίδια στιγµή δίνονται
δισεκατοµµύρια ευρώ στις τράπεζες, στους εφοπλιστές, στους
βιοµηχάνους, στους κατασκευαστές, παντού. Και έχουµε εδώ
παιδιά που θέλουν να µάθουν πέντε γράµµατα και δεν τους δί-
νετε τη δυνατότητα. 

Τελικά, κύριε Υπουργέ, θέλουµε µια απάντηση. Τι µέτρα θα
πάρει το Υπουργείο σας για να µπορέσουν αυτοί οι σπουδαστές
να συνεχίσουν τις σπουδές τους χωρίς να πληρώνουν δίδακτρα. 

Δεύτερον, υπάρχει καµµιά πρόθεση από την Κυβέρνηση να κα-
ταργήσει αυτόν το θεσµό των διδάκτρων στα δηµόσια ΙΕΚ; Τι θα
γίνει τέλος πάντων. Ποια είναι αυτή η λεγόµενη δωρεάν παιδεία;
Να διώχνουν τα παιδιά από τα ΙΕΚ;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Χαλβατζή. Θα απαντήσει η Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ. Φώφη Γεννηµατά, για
τρία λεπτά. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Χαλβατζή, κατ’ αρχάς, θέλω να σας ευχηθώ περαστικά.
Θα έρθω αµέσως στο θέµα που θίγεται, που είναι πολύ σηµαντικό
για τη λειτουργία των ΙΕΚ. Θέλω να σας πω ότι, ήδη, ο Γενικός
Γραµµατέας Διά Βίου Μάθησης έχει πάρει από εµάς σχετικές
οδηγίες και έχει δώσει κατευθύνσεις στο συγκεκριµένο ΙΕΚ, έτσι
ώστε να διευκολύνει, πράγµατι, όλους εκείνους τους σπουδαστές
που αντιµετωπίζουν ιδιαίτερα οικονοµικά προβλήµατα, που δεν
τους επιτρέπουν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους. Αυτό,
όµως, καταλαβαίνετε ότι σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να
γενικευτεί και δεν µπορεί να αφορά το σύνολο των σπουδαστών
του συγκεκριµένου ΙΕΚ ή των ΙΕΚ γενικότερα. 

Θέλω να πω ότι οι εγγραφές στο ΙΕΚ Ηρακλείου έγιναν στο
προηγούµενο εξάµηνο και όσοι ενδιαφέρθηκαν γνώριζαν
ακριβώς τους όρους και τις προϋποθέσεις της συµµετοχής τους.
Η εγγραφή στο φθινοπωρινό εξάµηνο έγινε µε την καταβολή των
διδάκτρων, γεγονός που επιβεβαιώνει ότι όσοι εγγράφτηκαν
αναγνώρισαν έµπρακτα και τις υποχρεώσεις τους, έτσι ώστε να
µπορέσουν να συνεχίσουν τη συµµετοχή τους και στο επόµενο
εξάµηνο.

Θέλω να σηµειώσω ότι η εγγραφή των συγκεκριµένων
σπουδαστών απέκλεισε τη συµµετοχή κάποιων άλλων νέων
ανθρώπων σ’ αυτά τα ΙΕΚ. Θέλω να προσθέσω ότι τα δίδακτρα
είναι απολύτως απαραίτητα για να µπορέσουν να λειτουργήσουν
τα ΙΕΚ. Σε κάθε περίπτωση είναι πολύ χαµηλότερα σε σχέση µε
αυτά που πληρώνουν οι σπουδαστές των ιδιωτικών ΙΕΚ. Είπατε
πριν ότι είναι 360 περίπου ευρώ το εξάµηνο, ενώ αντίστοιχα στα
ιδιωτικά είναι περίπου από 2.000 έως 4.000 ευρώ. Τα 360 ευρώ
µειώνονται περίπου στο µισό για τις περιπτώσεις εκείνων των
παιδιών που προέρχονται από πολύτεκνες οικογένειες και
αντιµετωπίζουν οικονοµικά προβλήµατα.

Άρα, το ζήτηµα που προκύπτει δεν έχει να κάνει µε µια
διατήρηση ταξικής ανισότητας, όπως έχετε γράψει στην ερώτησή
σας, αλλά θα έλεγα µε την τήρηση στοιχειωδών κανόνων
λειτουργίας και ισοτιµίας ανάµεσα στους σπουδαστές που
συµµετέχουν µε την εγγραφή τους σ’ αυτά τα ΙΕΚ. 

Όσοι δεν είναι συνεπείς µε τις οικονοµικές τους υποχρεώσεις,
εφόσον δεν συντρέχει κάποιος ιδιαίτερος λόγος για την

αδυναµία της ανταπόκρισης τους -και το επαναλαµβάνω αυτό,
γιατί εδώ έχουµε κάνει ειδική διάκριση και έχουµε δώσει σαφείς
οδηγίες- δεν θα µπορούν να επανεγγραφούν στα ΙΕΚ, διότι έτσι
αυθαιρετούν απέναντι στις βασικές προϋποθέσεις εισαγωγής
στο πρόγραµµα που ήταν κοινός για όλους τους υποψήφιους.

Νοµίζω ότι όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι µια ευνοµούµενη
πολιτεία δεν µπορεί να αλλάζει τους κανόνες και τις προϋποθέσεις
λειτουργίας της κατά το δοκούν. Επαναλαµβάνω, όµως, γιατί θέλω
αυτό να γίνει απόλυτα κατανοητό, ότι όπου συντρέχει κάποιος
εξαιρετικός λόγος αδυναµίας, έχουµε δώσει οδηγίες ότι θα πρέπει
να διευκολύνεται από τους αρµόδιους διευθυντές, αρκεί να µπορεί
να τεκµηριωθεί το πρόβληµα.

Τι µέτρα σκοπεύουµε να πάρουµε και τι γίνεται µε τους
απλήρωτους εκπαιδευτικούς των ΙΕΚ θα σας τα πω στη
δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Φώφη Γεννηµατά, Αναπληρωτή Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων.

Το λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων Χαλβατζής, για τρία λεπτά για να
συνεχίσει την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής του.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Λέτε, κυρία Υπουργέ, ότι τα δίδακτρα
είναι απολύτως απαραίτητα. Έχουµε ριζικά διαφορετική
αντίληψη. Αυτά τα παιδιά πάνε να πάρουν ένα χαρτί της
κατάρτισης, να µάθουν πέντε πράγµατα. Η συντριπτικά µεγάλη
πλειοψηφία αυτών των παιδιών προέρχεται από εργατικές, λαϊκές
οικογένειες. Αυτό είναι το πρώτο, το πολύ σηµαντικό, το
καθοριστικό. Εµείς λέµε ότι δεν πρέπει να υπάρχουν δίδακτρα.

Δεύτερον, λέτε ότι όταν πήγαν και γράφτηκαν στα ΙΕΚ,
γνώριζαν τις προϋποθέσεις. Γνώριζαν τις προϋποθέσεις, αλλά
ήθελαν τα παιδιά να πάρουν ένα χαρτί. Βλέπετε και εσείς
καθηµερινά ότι η οικονοµική κατάσταση µεγάλων τµηµάτων της
εργατικής τάξης, των πλατιών λαϊκών στρωµάτων χειροτερεύει.
Από το Σεπτέµβριο µέχρι σήµερα έχει µεγαλώσει κατά µερικές
χιλιάδες ο αριθµός των ανέργων στη χώρα.

Κλείνουν συνεχώς µικροµεσαίες επιχειρήσεις, επιχειρήσεις αυ-
τοαπασχολουµένων. Η οικονοµική κατάσταση του λαού, των πλα-
τιών λαϊκών στρωµάτων χειροτερεύει. Λέτε ουσιαστικά ότι είναι
εκ των ων ουκ άνευ, δεν µπορούν δηλαδή, να λειτουργήσουν τα
ΙΕΚ, αν δεν πάρουν τα τριακόσια εξήντα ευρώ από τα εργαζό-
µενα παιδιά και τις εργαζόµενες οικογένειές τους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Μιλήσατε για ευνοµούµενη πολιτεία. Τελικά, ποια είναι η ευ-
νοµούµενη πολιτεία; Είναι να δίνετε όσα έχουν δοθεί µέχρι τώρα,
από την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και από την Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ, εβδοµήντα οχτώ δισεκατοµµύρια ευρώ για ενί-
σχυση των τραπεζών. Τι είναι δηλαδή η ευνοµούµενη πολιτεία;
Πως την ορίζει ο καθένας µε αυτόν τον αυθαίρετο τρόπο και δεν
µπορούν να λειτουργήσουν τα ΙΕΚ και να προσφέρουν αυτήν την
κατάρτιση στα παιδιά των εργαζοµένων; 

Εµείς θεωρούµε ότι δεν πρέπει να πληρώνουν και ότι πρέπει
να δοθεί η δυνατότητα σε όλα τα παιδιά, στα παιδιά που σπου-
δάζουν στα ΙΕΚ, όχι µόνο του Ηρακλείου, αλλά σε όλα τα παιδιά.
Γιατί έχουµε και το χθεσινό, το οποίο είναι ένα άλλο βάρβαρο
µέτρο εναντίον παιδιών τα οποία ανήκουν στην εργατική τάξη,
των παιδιών των νυχτερινών σχολειών, που τα βάζετε να δώσουν
εξετάσεις την ηµέρα. Και γνωρίζουµε το καθεστώς που υπάρχει
στις εργασιακές σχέσεις. Γνωρίζουµε ότι πολλά παιδιά δεν θα
µπορέσουν να πάρουν άδεια να πάνε να δώσουν εξετάσεις. Αυτά
τα παιδιά µπορεί να χάσουν τη χρονιά. Ξέρουµε πολύ καλά και
εξ ιδίας πείρας για τα παιδιά των νυχτερινών σχολειών και τι δυ-
νατότητες έχουν να διαβάσουν και τι δυνατότητες έχουν να µορ-
φωθούν και τι δυνατότητες έχουν να παρακολουθήσουν.

Θεωρούµε ότι πρέπει να πάρετε µία απόφαση σήµερα για να
καταργηθούν τα δίδακτρα στα δηµόσια ΙΕΚ. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Αναπληρωτής

Υπουργός, η κ. Γεννηµατά έχει το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.
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Κύριε Χαλβατζή, εγώ θα ξεκινήσω από το γεγονός ότι πρέπει
να υπάρχει η δυνατότητα κατάρτισης. Είναι ένα πάρα πολύ ση-
µαντικό εφόδιο για τα νέα παιδιά. Πρέπει όµως, να εξασφαλί-
σουµε τη λειτουργία των ΙΕΚ. Μακάρι να µπορούσαµε να τα
λειτουργήσουµε χωρίς τα δίδακτρα για τα οποία µιλάτε, αλλά
είναι αδύνατον. Άρα, µπροστά σε αυτήν τη ρεαλιστική αδυναµία
θα πρέπει εµείς να δώσουµε µια λύση για να µπορέσουµε να εξα-
σφαλίσουµε τη λειτουργία τους, γιατί τα θεωρούµε πολύ σηµα-
ντικό εφόδιο για το µέλλον των παιδιών. 

Θα συµφωνήσω, επίσης, µαζί σας ότι ιδιαίτερα µέσα σε αυτές
τις δύσκολες οικονοµικές συνθήκες είναι πολύ αναγκαία η κοι-
νωνική πολιτική και η κοινωνική προστασία αλλά πώς; Με στο-
χευµένες πολιτικές, έτσι ώστε να υπάρχει αποτελεσµατικότητα. 

Επειδή, λοιπόν, εµείς ακριβώς διαπιστώνουµε ότι υπάρχουν
πραγµατικές αδυναµίες σε αρκετό αριθµό σπουδαστών να πα-
ρακολουθήσουν τα µαθήµατα των ΙΕΚ και να δώσουν αυτήν τη
συνδροµή που απαιτείται, όπως ανακοινώσαµε µέσα από το
Εθνικό Πρόγραµµα Διά Βίου Μάθησης µέσα στους επόµενους
µήνες θα ξεκινήσουµε την υλοποίηση του προγράµµατος αυτού,
που τι λέει; Λέει δύο πράγµατα σε συνδυασµό: Το πρώτο είναι
ότι δίνουµε προτεραιότητα στα παιδιά που έχουν αποδεδειγµένα
οικονοµικές δυσκολίες να εισαχθούν στα δηµόσια ΙΕΚ και ταυτό-
χρονα δίνουµε τη δυνατότητα να πάρουν επιταγή στα χέρια τους
τα παιδιά, την οποία θα εξαργυρώσουν σε όποιο ΙΕΚ εκείνα επι-
θυµούν για την ειδικότητα που επιλέγουν, η οποία ειδικότητα θα
πρέπει να ανταποκρίνεται και στις αναπτυξιακές προτεραιότητες
που έχει θέσει η χώρα. Άρα, λοιπόν, κάνουµε δύο πράγµατα ταυ-
τόχρονα ακριβώς επειδή βλέπουµε ότι υπάρχει µια αδυναµία και
πρέπει να την αντιµετωπίσουµε. 

Σε κάθε περίπτωση, τους αµέσως επόµενους µήνες –επανα-
λαµβάνω- έχουµε δώσει την εντολή στους διευθυντές να διευκο-
λύνουν τα παιδιά που αποδεδειγµένα δεν µπορούν να
ανταποκριθούν στις οικονοµικές τους υποχρεώσεις. Θα διερευ-
νήσω αυτό που καταθέσατε και καταγγείλατε για το θέµα των
απουσιών, γιατί δεν µου έχει έρθει στο γραφείο µου ως πληρο-
φορία.

Όσον αφορά τώρα τους απλήρωτους εκπαιδευτικούς των ΙΕΚ,
γνωρίζετε ότι αυτή είναι µια κατάσταση που κρατάει πάρα πολλά
χρόνια. Δεν είναι µία κατάσταση που δηµιουργήθηκε τώρα. Κλη-
ρονοµήσαµε ένα τεράστιο χρέος. 

Για τρία χρόνια δεν έδιναν τίποτα από τις υποχρεώσεις τους
τα ΙΕΚ σε κανέναν και το χειρότερο απ’ όλα ήταν ότι δεν είχαν
καν βεβαιωθεί. Δηλαδή, δεν γνωρίζαµε ποιες ήταν ακριβώς οι
υποχρεώσεις των ΙΕΚ.

Αυτό, λοιπόν, που κάναµε, µε την ανάληψη των καθηκόντων
µας, ήταν να διαπιστώσουµε ποιο είναι το µέγεθος των οφειλών,
να εξασφαλίσουµε τα χρήµατα και νοµίζω ότι καταλαβαίνετε τη
σπουδαιότητα αυτού του πράγµατος. 

Ήδη, από τις αρχές Μαρτίου, το ποσό που ανταποκρίνεται σε
αυτές τις υποχρεώσεις υπάρχει σε ειδικό κωδικό του Υπουργείου
Παιδείας και θέλω να επισηµάνω πως έχουµε τη δυνατότητα πλή-
ρους διάθεσης αυτού του ποσού. Δηλαδή, δεν υπόκειται σε πε-
ριορισµούς σε σχέση µε το ποσοστό µηνιαίας εκταµίευσης. Εάν
αύριο το πρωί ολοκληρώνονταν οι έλεγχοι σε σχέση µε τη νοµι-
µότητα των παραστατικών που έχουµε στα χέρια µας, θεωρητικά
εάν µπορούσε να γίνει αυτό σε µία ηµέρα, θα µπορούσαµε αύριο
το πρωί να πληρώσουµε όλες µας τις υποχρεώσεις.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι υπάρχουν διαδικασίες. Εµείς
έχουµε κάνει µία οµάδα εργασίας τριάντα ανθρώπων αποκλει-
στικά για αυτήν την υπόθεση, που δουλεύουν νυχθηµερόν, για
να µπορέσουν να ολοκληρώσουν από τη µεριά µας τη δουλειά.
Απαιτείται, όµως, έλεγχος από υπηρεσίες του Γενικού Λογιστη-
ρίου, από το Ελεγκτικό Συνέδριο και η πληρωµή στους εκπαιδευ-
τικούς θα γίνει µέσω της Ενιαίας Αρχής Πληρωµών. 

Μακάρι, να µπορούσαµε να κάνουµε όλη αυτήν τη διαδικασία
µέσα σε µία ηµέρα! Όσο περισσότερους ανθρώπους µπορούµε,
τους έχουµε ρίξει σ’ αυτήν την προσπάθεια και τα λεφτά τα
έχουµε στο ταµείο. Είµαι αισιόδοξη ότι θα µπορέσουµε να σπρώ-
ξουµε, όσο γίνεται, τη γραφειοκρατία και θα µπορέσουµε τους
αµέσως επόµενους µήνες να εξοφλήσουµε τις υποχρεώσεις µας
απέναντι σε αυτούς τους εκπαιδευτικούς, που κατανοώ τη µε-

γάλη ανάγκη που έχουν, εφόσον είναι τόσα χρόνια απλήρωτοι.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Συνεχίζουµε µε την πέµπτη µε αριθµόν 805/11-4-2011 επίκαιρη

ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τους
Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
και Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το τελικό πόρισµα των
επιθεωρητών περιβάλλοντος για την εταιρεία «Πόρτο Καρράς
Α.Ε.» κ.λπ..

Παρακαλείται η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου να
λάβει το λόγο, προκειµένου να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
της για δύο λεπτά.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υφυπουργέ, τον Ιανουάριο του 2010 η
εταιρεία «ΠΟΡΤΟ ΚΑΡΡΑΣ Α.Ε.», συµφερόντων του κ. Στέγγου,
υπέβαλε αίτηση στην Πολεοδοµία Χαλκιδικής για άδεια ανέγερ-
σης πεντακοσίων δεκαέξι βιλών πολυτελείας σε µία περιοχή του
γνωστού δάσους του Μαρµαρά, που δεν είναι ξεκάθαρο νοµικά
αν είναι ή όχι δασική. 

Το σύνολο της επιφάνειας, όπου επιχειρείται να αναγερθούν
πολυτελείς κατοικίες, φθάνει τα ογδόντα χιλιάδες τετραγωνικά
µέτρα στη Σιθωνία Χαλκιδικής σε σύνολο δεκαεπτά χιλιάδων εξα-
κοσίων τριάντα στεµµάτων, ιδιοκτησίας της «ΠΟΡΤΟ ΚΑΡΡΑΣ
Α.Ε.», που βεβαίως τα κατέχει µε το χουντικό διάταγµα 69/1968
και το οποίο έπαψε να ισχύει στις 24 Οκτωβρίου 1987. Μπορούµε
να θυµηθούµε την τροπολογία Πάχτα, η οποία είχε σηκώσει
θύελλα για τη συγκεκριµένη παράταση του διατάγµατος 68.

Στις 19 Αυγούστου 2010, η τότε Νοµαρχία Χαλκιδικής, χωρίς
να απευθυνθεί για γνωµοδότηση στο Δασαρχείο Χαλκιδικής,
δίνει άδεια για την έναρξη εργασιών. Η µε αριθµό 199/2010 άδεια
εκδίδεται στις 9 Σεπτεµβρίου και µεταγενέστερα, το Δασαρχείο
Χαλκιδικής διατυπώνει αντίθετη άποψη, γιατί δεν ζητήθηκε η
γνωµοδότησή του ως προς την έκδοση της άδειας.

Παράλληλα, εντός της περιοχής υπάρχουν τρεις αρχαιολογι-
κοί χώροι και παρά ταύτα, δεν υπήρξε ανάλογο αίτηµα προς τις
αρµόδιες αρχαιολογικές υπηρεσίες, προκειµένου να αποφαν-
θούν για την έκδοση της παραπάνω άδειας, αν και ο ένας οικι-
σµός έχει χωροθετηθεί πάνω σε σηµείο, όπου γίνονταν
αρχαιολογικές ανασκαφές.

Το θέµα παίρνει µεγάλη δηµοσιότητα από τον τοπικό Τύπο και
στις 5 Νοεµβρίου πραγµατοποιείται έλεγχος από τους επιθεω-
ρητές περιβάλλοντος του ΥΠΕΚΑ, οι οποίοι στις 11 Μαρτίου 2011
προχωρούν στην αναστολή της παραπάνω οικοδοµικής άδειας
του 2010, εξαιτίας παρατυπιών που διαπίστωσαν, ελλείψει γνω-
µοδότησης δασαρχείου και αρχαιολογίας. Οι επιθεωρητές περι-
βάλλοντος του Υπουργείου διευκρίνισαν ότι το επόµενο
διάστηµα θα καταλήξουν στο «τελικό πόρισµα» για την ακύρωση
ή όχι της άδειας.

Ερωτάστε και εσείς το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, αλλά και το Υπουργείο Πολιτισµού και
Τουρισµού, εάν υπάρχουν και ποιες ακριβώς παραβάσεις και σε
ποιες ενέργειες θα προβεί η Αρχαιολογική Υπηρεσία, προκειµέ-
νου να εξασφαλισθεί η µη καταπάτηση αρχαιολογικών χώρων.
Και γιατί καθυστερεί το δασαρχείο για τον χαρακτηρισµό της πα-
ραπάνω έκτασης και πότε θα κατατεθεί το τελικό πόρισµα των
επιθεωρητών περιβάλλοντος, ώστε να ξεκαθαρίσει κατά πόσο οι
οικοδοµικές εργασίες της «ΠΟΡΤΟ ΚΑΡΡΑΣ Α.Ε.» είναι σύννοµες
και δεν επιχειρείται για άλλη µία φορά η ανέγερση παράνοµων
κτισµάτων.

Ευελπιστώ η αναβολή της µιας εβδοµάδας της συζήτησης της
συγκεκριµένης επίκαιρης ερώτησης να έδωσε το χρόνο στην έκ-
δοση του τελικού πορίσµατος των Επιθεωρητών Περιβάλλοντος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει για να

απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Νικόλαος Σηφουνάκης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόε-
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δρε, κυρία συνάδελφε, το «ΠΟΡΤΟ ΚΑΡΡΑΣ Α.Ε.» έχει απασχο-
λήσει και στο παρελθόν πολλές φορές θα έλεγα τη Βουλή. Κα-
τανοούµε νοµίζω όλοι τους λόγους, ειδικά όταν πρόκειται για µια
τέτοια µεγάλη έκταση τέτοιας αξίας και θα έλεγα σε µία περιοχή
τέτοιου ιδιαίτερου φυσικού κάλλους.

Μετά από εντολή που εδόθη από το Υπουργείο µας στην Ει-
δική Γραµµατεία Περιβάλλοντος και Ενέργειας, επιθεωρητές πε-
ριβάλλοντος του τµήµατος βορείου Ελλάδος, της ΕΥΕΠ πήγαν
επιτόπου στην αρµόδια υπηρεσία που εξέδωσε την οικοδοµική
άδεια, δηλαδή στο πολεοδοµικό γραφείο καθώς επίσης και στις
άλλες εµπλεκόµενες υπηρεσίες, προκειµένου να διερευνήσουν
το ζήτηµα που συσχετίζεται µε αυτή. 

Από τη µέχρι τώρα έρευνα και την εξέταση ενός εξαιρετικά µε-
γάλου όγκου φακέλων και στοιχείων, προκύπτουν τα εξής: 

Αρχικά και µετά από παρέµβαση των επιθεωρητών, η διεύ-
θυνση πολεοδοµίας προέβη τον Νοέµβριο σε διακοπή εργασιών
και τον Μάρτιο, τον περασµένο δηλαδή, µήνα, προχώρησε στην
αναστολή εκτέλεσης έργων και στην ανάκληση της οικοδοµικής
άδειας. 

Σύµφωνα µε τα έγγραφα των τοπικών αρχαιολογικών υπηρε-
σιών και την υπό οικοδόµηση περιοχή δεν έχει υποβληθεί αίτηµα
και δεν έχει εκδοθεί από µέρους τους άδεια εκσκαφής. Σύµφωνα
µε τα ίδια έγγραφα εντός των περιοχών εντοπίζονται τρεις αρ-
χαιολογικοί χώροι, εκ των οποίων ο ένας είναι κηρυγµένος και
οριοθετηµένος. Διαπιστώθηκαν, επίσης, ελλείψεις και παρατυ-
πίες κατά την έκδοση της οικοδοµικής άδειας. Το αρµόδιο δα-
σαρχείο έχει ξεκινήσει τη σχετική έρευνα και µέσω του ελέγχου
από το αρχείο της υπηρεσίας, τη χρήση φωτοερµηνείας καθώς
και επιτόπιες αυτοψίες. Καίριο ζήτηµα αποτελεί το νοµικό καθε-
στώς ανάπτυξης του επενδυτικού σχεδίου της εταιρείας
«ΠΟΡΤΟ ΚΑΡΡΑΣ Α.Ε.», δεδοµένου ότι δεν έχουν επιλυθεί οι
κατά διαστήµατα ανακύψασες αµφισβητήσεις, ως προς την
εφαρµογή του ή την ανάγκη επικαιροποίησής του, ενώ ταυτό-
χρονα διαφαίνεται ακόµη ασαφές το ζήτηµα της αναγκαιότητας
πιστοποίησης του δασικού ή µη χαρακτήρα του συνόλου ή των
επιµέρους κάθε φορά εκτάσεων.

Συγκεκριµένα, σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του άρθρου 6
του νόµου του χουντικού που αναφερθήκατε και εσείς πριν, µε
το οποίο κυρώθηκε η από 4/11/68 σύµβαση, µεταξύ του ελληνι-
κού δηµοσίου και της εταιρείας µε την επωνυµία «Τουριστική Γε-
ωργική Εξαγωγική Α.Ε.», το σύνολο της υπό αξιοποίηση έκτασης
χαρακτηρίζεται ως µη δασικό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά στην ισχύ της ανωτέρω διατάξεως, υπάρχουν

δύο εκ διαµέτρου αντίθετες αναγνώσεις. Η πρώτη άποψη υπο-
στηρίζει ότι η ισχύ της συγκεκριµένης διάταξης ταυτίζεται µε το
χρονικό διάστηµα εντός του οποίου προβλέπεται να περατωθούν
τα έργα. Το χρονικό αυτό διάστηµα, µετά τις αλλεπάλληλες τρο-
ποποιήσεις του, έχει παρέλθει προ πολλού και ως εκ τούτου
πλέον πρέπει να εφαρµοσθούν οι διατάξεις της δασικής νοµοθε-
σίας.

Σύµφωνα µε την άλλη άποψη, σε όλες τις τροποποιήσεις του
επίµαχου προεδρικού διατάγµατος που αφορούσαν κυρίως το
χρονικό διάστηµα υλοποίησης των έργων, ανάλογα µε το είδος
τους, αναφερόταν ότι κατά τα λοιπά, ισχύει η αρχική διάταξη και
εποµένως το άρθρο 6 αυτής.

Στη δευτερολογία µου θα πω και τα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ. Αµ-

µανατίδου-Πασχαλίδου, για να δευτερολογήσει. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, το περισσότερο κοµµάτι της αρχικής σας το-

ποθέτησης είναι ακριβώς η αναφορά σας στην επίκαιρη ερώτηση
που έχω κάνει, τα στοιχεία, δηλαδή, που έχω παραθέσει εγώ.

Όσον αφορά την ισχύ των χουντικών διατάξεων του ’68, µε τις
οποίες εξαιρείται η δόµηση σε δασικές εκτάσεις, αµφισβητείται
γιατί ναι µεν εσείς αναφέρατε το κοµµάτι, αλλά σύµφωνα µε το
άρθρο 2 του ν.141/75 συµβάσεις µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου
και οιουδήποτε τρίτου φυσικού προσώπου αφορώσες εις επεν-

δύσεις υπαχθείσες εις το ν.δ. 2687/53, συναφθείσες κατά το χρο-
νικό διάστηµα από 21 Απριλίου 1967 µέχρι και 23 Ιουλίου 1974,
δύναται να αναθεωρηθούν ή να λυθούν. 

Σ’ αυτό ακριβώς στηρίχθηκε και το Δ’ Τµήµα του Νοµικού Συµ-
βουλίου του Κράτους προκειµένου να γνωµοδοτήσει στον τότε
Υπουργό κ. Δρυ ότι ο αποχαρακτηρισµός του δάσους των δεκα-
επτά χιλιάδων εξακοσίων τριάντα στρεµµάτων καταργήθηκε. Ο
αποχαρακτηρισµός αυτός καταργήθηκε, γι’ αυτό και η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ τότε είχε ψηφίσει την τροπολογία του Πάχτα.
Να σας θυµίσω ότι ήταν Παρασκευή µεσηµέρι και πέρασε εν ριπή
οφθαλµού η συγκεκριµένη τροπολογία. Όµως, µετά η ίδια η Κυ-
βέρνηση παραίτησε τους τότε Βουλευτές –είναι γνωστό- και µάλι-
στα είχε βγάλει και ιδία ανακοίνωση ο σηµερινός Πρωθυπουργός,
ο κ. Παπανδρέου, να µην την αναφέρω.

Τι άλλαξε, όµως, από τότε; Τελικά η τροπολογία Πάχτα καταρ-
γήθηκε µε τη παράγραφο 4 του άρθρου 21 του ν. 3259/2004 και
έτσι από τις 4 Αυγούστου 2004, που δηµοσιεύτηκε ο νόµος
αυτός, καταργήθηκε ο αποχαρακτηρισµός δάσους δεκαεπτά χι-
λιάδων εξακοσίων στρεµµάτων του Πόρτο Καρράς. Ακόµα και µε
τις χουντικές διατάξεις, ο αποχαρακτηρισµός της δασικής αυτής
έκτασης µε τις διάφορες επικαιροποιήσεις έληξε, επαναλαµ-
βάνω, στις 24 Οκτώβρη 1987. 

Η διακοπή των οικοδοµικών εργασιών από την πολεοδοµία
µετά από παρέµβαση της Ειδικής Υπηρεσίας Επιθεωρητών Πε-
ριβάλλοντος έχει αποφασιστεί από το Σεπτέµβριο του 2010. Επο-
µένως, οι έλεγχοι για την τήρηση του σήµατος διακοπής έπρεπε
να πραγµατοποιούνται από την Αστυνοµία µετά το σήµα της πο-
λεοδοµίας σε όλο αυτό το διάστηµα, όχι µόνο από το Μάρτιο του
2011, που αποφασίστηκε και η ανάκληση της άδειας. 

Οι αιτιάσεις ότι οι υπηρεσίες δεν µπορούν να πάνε γιατί το
κτήµα είναι άβατο γνωστό είναι ότι έχουν µπαζώσει την παλιά
επαρχιακή οδό, έχουν περιφράξει τµήµατα και έχει παντού ιδιω-
τική ασφάλεια δεν έχουν βάση, γιατί οι αρµόδιες υπηρεσίες
έχουν τη δικαιοδοσία να µπουν στην περιοχή και χωρίς καταγγε-
λίες, κύριε Υπουργέ. 

Επίσης, πρέπει να µας καταθέσετε το σήµα διακοπής για να
φαίνεται µε ποια στοιχεία προέβησαν στην ανάκληση της άδειας
και τα στάδια εργασιών µέχρι το Δεκέµβρη του ‘10. Υπήρξε ατολ-
µία, κύριε Υφυπουργέ του δασαρχείου και της τότε Γενικής
Γραµµατέως της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας για το χα-
ρακτηρισµό της έκτασης ως δασικής και καθυστέρηση της ολο-
µέλειας του Συµβουλίου της Επικρατείας για να αποφανθεί
τελικά και αµετάκλητα για το δασικό χαρακτήρα της περιοχής. 

Ενδεχοµένως, µπορεί να υπάρχουν περιοχές µέσα στο κτήµα
όπου µπορεί να χτιστούν, οι οποίες, όµως, πρέπει να καθορι-
στούν σαφώς. Επίσης, δεν µπορεί να υπολογίζεται η συνολική
έκταση του κτήµατος µαζί µε τα δάση για τον υπολογισµό του
συντελεστή δόµησης 2%, ο οποίος είναι στο διάταγµα του ‘68
της χούντας, δεδοµένου ότι το κτήµα δεν είναι ενιαίο, αφού χω-
ρίζεται από εθνική οδό. 

Τελικά θα πρέπει να πραγµατοποιηθεί έλεγχος στο σύνολο του
κτήµατος, δεδοµένου ότι πραγµατοποιούνται οικοδοµικές εργα-
σίες και σε άλλα τµήµατα πέραν των πεντακοσίων δεκαέξι βιλών
πολυτελείας, για να συνυπολογιστούν σε ποσοστό κάλυψης του
συντελεστή ή ακόµα ενδεχοµένως να αµφισβητηθεί και η νοµι-
µότητά τους. 

Η Αρχαιολογική Υπηρεσία γνωρίζουµε τι ακριβώς θα κάνει,
αλλά, όπως είναι γνωστό, καταστράφηκαν ευρήµατα και µέσα
στην περιοχή που χτίζεται και υπάρχει, επίσης, τουλάχιστον µία
κατοικία, η οποία είναι χτισµένη πάνω στον αρχαιολογικό χώρο. 

Εάν, η Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος του
ΥΠΕΚΑ είναι επαρκώς στελεχωµένη, κυρίως µε νοµική υπηρεσία,
ώστε να εκδώσει το τελικό πόρισµα άµεσα γιατί δεν µου είπατε
κάτι γι’ αυτό ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» και το µνηµόνιο κάνουν για µια
ακόµα φορά ακριβώς το αντίθετο από εκείνο, που υποτίθεται ότι
εγγυώνται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε, κυρία Αµµανατίδου. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. 

Δηλαδή, ενώ η Κυβέρνηση διακηρύττει ότι εγγυάται το δηµό-
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σιο συµφέρον, η συρρίκνωση της δηµόσιας χρηµατοδότησης
οδηγεί τις δηµόσιες υπηρεσίες σε πλήρη αδυναµία εκτέλεσης
των καθηκόντων τους και κοινώς δεν µπορούν να προασπίσουν
το δηµόσιο συµφέρον, που εδώ αφορά συγκεκριµένα δηµόσια
αγαθά. 

Άρα, προκύπτει µε τον πλέον προφανή τρόπο η αντίφαση της
Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ, που µιλά αφηρηµένα για το δηµό-
σιο συµφέρον, ενώ η επικέντρωση σε προβλήµατα συγκεκριµένα
δείχνει ότι γίνεται το ακριβώς αντίθετο. 

Και ένα τελευταίο και σηµαντικό είναι ότι, εάν τελικά προβεί
σε κατεδάφιση των αυθαίρετων κτισµάτων εφόσον ακυρωθεί η
άδεια, το πρόβληµα, αν αποδειχθεί ότι ήταν λάθος της πολεοδο-
µίας, θα είναι ότι δυστυχώς οι πεντακόσιες δεκαέξι βίλες θα κτι-
στούν. Θα πρέπει για όλα αυτά να µου απαντήσετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής κ. Σηφουνάκης. Τόσα που είπατε πού να προλάβει να
τα απαντήσει! 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ξέρει ο κύριος Υπουρ-
γός. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα προσπα-
θήσω, κύριε Πρόεδρε, αν και νοµίζω ότι στην πρωτολογία ήµουν
σαφής. Ανέλυσα και βάσει των στοιχείων που έχουν προσκοµίσει
οι υπηρεσίες, τι ακριβώς έχει συµβεί. 

Δεν νοµίζω ότι µπορεί η κυρία συνάδελφος να εγκαλεί αυτήν
τη στιγµή την Κυβέρνηση. Πρέπει να σας πω ότι οι Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ στη Χαλκιδική ήταν εκείνοι που πρώτοι κατήγγειλαν
τι ακριβώς συµβαίνει. Αµέσως, λοιπόν, η Κυβέρνηση διά του
Υπουργείου έστειλε τους επιθεωρητές και έλεγξαν. 

Και έχω πει και άλλες φορές στη Βουλή ότι πέραν της διακο-
πής των οικοδοµικών εργασιών, πέραν της ανάκλησης της
άδειας θα παραπεµφθεί ο φάκελος στη δικαιοσύνη και στον ει-
σαγγελέα για όποιους από τους δηµόσιους λειτουργούς έχουν
παραποιήσει στοιχεία ή δεν στάθηκαν στο ύψος των περιστά-
σεων. Άρα, τι άλλο θέλετε να κάνει η Κυβέρνηση; 

Κατανοούµε ότι υπάρχει µία πολυπλοκότητα σ’ αυτό το θέµα.
Αυτό που πρέπει να αποσαφηνιστεί είναι ο δασικός ή µη χαρα-
κτήρας της έκτασης καθώς και το ιδιοκτησιακό καθεστώς που τη
διέπει. Το ΥΠΕΚΑ θα εξετάσει όλες τις πτυχές του ιδιαίτερου
αυτού ζητήµατος, τις νοµικές, τις διοικητικές, τις περιβαλλοντι-
κές και βεβαίως τις πολεοδοµικές. Σε συνεργασία µε όλες τις
υπηρεσίες του δηµοσίου, τους νοµικούς συµβούλους θα επεξερ-
γαστεί την κείµενη νοµοθεσία και τη νοµολογία, προκειµένου να
εκδοθεί το σχετικό πόρισµα από την αρµόδια υπηρεσία των επι-
θεωρητών περιβάλλοντος, οι οποίοι στα κείµενά τους -που, επα-
ναλαµβάνω, έχουν ξανακατατεθεί- λένε το πόσο δύσκολο είναι
να ολοκληρώσουν τη µελέτη τους και να βγει το τελικό πόρισµα.
Όπως γνωρίζετε, ζητήµατα τέτοιας επικαιρότητας και σηµασίας
έχουν χρονοβόρες διαδικασίες που απαιτούν τη συνέργεια, τη
συνεργασία διαφορετικών υπηρεσιών του δηµοσίου, διαδικασίες
που όµως δεν έχουν τελεσιδικήσει. 

Εκείνο που πρέπει να κάνουµε άµεσα το κάναµε. Πρώτον, δια-
κόψαµε τις εργασίες. Ανακαλέσαµε την άδεια. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ελέγχετε όµως; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Οι υπηρεσίες
αυτήν τη στιγµή σας πληροφορώ ότι είναι υποχρεωµένες. Και αν
κάποιοι -δεν µπορώ να το πω εγώ, αυτό θα το πει η δικαιοσύνη-
επαναλαµβάνω, είναι υπόλογοι για τον τρόπο µε τον οποίο λει-
τούργησαν -το είπα και στη Βουλή νοµίζω πριν από ένα µήνα σε
ανάλογη συζήτηση που είχαµε- ταυτόχρονα θα ακολουθηθεί και
η διαδικασία της παραποµπής του φάκελου στη δικαιοσύνη και
στον αρµόδιο εισαγγελέα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): 
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου: 
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 801/11-4-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση της Βουλευτού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Εύας-Ευδοξίας Καϊλή προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τον κίνδυνο δια-

κοπής της λειτουργίας του Γενικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονίκης
«Παπαγεωργίου» κ.λπ..

Το λόγο έχει η κ. Εύα Καϊλή για δύο λεπτά, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή της. 

ΕΥΑ ΚΑΪΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ και πάλι για την άµεση ανταπό-

κριση, καθώς επιτεύχθηκε η συνέχιση της οµαλής λειτουργίας
του Γενικού Νοσοκοµείου «Παπαγεωργίου» στη Θεσσαλονίκη,
γιατί την προηγούµενη εβδοµάδα ήταν µηδενικό το ποσό της επι-
χορήγησης και υπήρχε κίνδυνος διακοπής λειτουργίας. 

Παρ’ όλα αυτά παραµένουν σηµαντικά προβλήµατα προς επί-
λυση, γιατί, ενώ το νοσοκοµείο αυτό είναι από τα πλέον σύγ-
χρονα της χώρας, οι προσλήψεις γίνονται όπως σε όλα τα
δηµόσια νοσοκοµεία, οι αποδοχές των εργαζοµένων είναι ίδιες,
όπως των εργαζοµένων του ΕΣΥ, το τιµολόγιο νοσηλείας κεντρι-
κών πράξεων είναι ίδιο µε τα δηµόσια νοσοκοµεία και δέχεται
από όλα τα ασφαλιστικά ταµεία ασθενείς αλλά και άπορους και
εφηµερεύει ισότιµα. Συνεπώς δικαιούται της ετήσιας επιχορήγη-
σης, της δαπάνης µισθοδοσίας του προσωπικού. Επίσης, τα τε-
λευταία σχεδόν επτά χρόνια αυτές οι επιχορηγήσεις είναι στο
55% του ποσού, του 100%, που δικαιούται το νοσοκοµείο.

Η ερώτησή µου είναι αν θα καταβληθεί το σύνολο και των τε-
λευταίων επτά ετών που οφείλει το δηµόσιο, αν θα χρηµατοδο-
τηθεί επιπλέον για την εξόφληση των προµηθευτών, καθώς σε
όλα σχεδόν τα νοσοκοµεία έχουν εξοφληθεί όλοι οι προµηθευ-
τές, έχει µοιραστεί ένα µεγάλο ποσό και το «Παπαγεωργίου»
πήρε και εδώ 0%. 

Παρά τις δυσκολίες, βέβαια, λειτουργεί άψογα εξυπηρετώντας
χιλιάδες περιστατικά, ακόµα και στις εφηµερίες του. Επίσης,
υπάρχει ο απόλυτος έλεγχος µε µηχανοργάνωση. Δεν υπήρξε
ποτέ πρόβληµα. Είναι ένα νοσοκοµείο πρότυπο, καθώς καταφέρ-
νει να έχει και έσοδα περισσότερα από τα έξοδά του. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από
το Γ’ Γυµνάσιο Πετρούπολης, το πρώτο τµήµα. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
Να κάνουµε γνωστό στους µαθητές ότι έχουµε κοινοβουλευ-

τικό έλεγχο και στην Αίθουσα βρίσκεται ο Βουλευτής που ερωτά
τον εκάστοτε Υπουργό και ο αρµόδιος Υπουργός που είναι υπο-
χρεωµένος να απαντήσει. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Αηδόνης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, από την επίκαιρη ερώτησή σας ουσιαστικά

προκύπτουν τρία ζητήµατα. Το ένα είναι αν υπάρχει κίνδυνος δια-
κοπής λόγω χρεοκοπίας στο νοσοκοµείο, ένα δεύτερο για το
ποιά θα είναι η πολιτική µας σε σχέση µε την καταβολή του συ-
νόλου της επιχορήγησης, όπως επίσης και ποιά θα είναι η πολι-
τική µας για την εξόφληση των προµηθειών σε οφειλές
προηγούµενων ετών και του τελευταίου τριµήνου του 2011. 

Και εσείς, βέβαια, στην τοποθέτησή σας πριν από λίγο, απο-
δεχθήκατε ότι ήδη υπάρχει εξέλιξη που διευθετεί τις πληρωµές
αναφορικά µε τα ποσά που ζητάει το νοσοκοµείο. Αυτή τη στιγµή
είµαστε στην ευχάριστη θέση να πούµε τα εξής:

Κατ’ αρχάς πρέπει να διευκρινίσουµε ότι το συγκεκριµένο νο-
σοκοµείο είναι νοσοκοµείο ιδιωτικού δικαίου και η χρηµατοδό-
τησή του από το Υπουργείο Υγείας γίνεται µε ξεχωριστές
αποφάσεις, σε σχέση µε τα υπόλοιπα νοσοκοµεία που είναι νο-
µικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου. 

Το Νοσοκοµείο «Παπαγεωργίου» συγκεκριµένα για το 2011
έχει ζητήσει 32 εκατοµµύρια ευρώ για τη µισθοδοσία του και 20
εκατοµµύρια ευρώ για την κάλυψη των λειτουργικών του δαπα-
νών. Αυτό είναι το αίτηµα που έχει καταθέσει το νοσοκοµείο.
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Με κοινή υπουργική απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών και
του Υπουργού Υγείας έχει εγκριθεί για το οικονοµικό έτος το
ποσό των 32 εκατοµµυρίων ευρώ. Ήδη, γύρω στα 11.760.000
που αφορά τη µισθοδοσία, έχει εγκριθεί, είναι δηλαδή προς εκτα-
µίευση. Φυσικά η διαδικασία των υπόλοιπων δόσεων γίνεται µε
βάση το δηµόσιο λογιστικό, όπως αυτό προβλέπεται πια. 

Επίσης και το ποσό των 20 εκατοµµυρίων, που έχει ζητήσει για
την κάλυψη των λειτουργικών του δαπανών, έχει εγκριθεί µε ηµε-
ροµηνία 6/4/2011. Άρα, λοιπόν, σε ό,τι αφορά στο σύνολο της
χρηµατοδότησης που έχει ζητήσει το νοσοκοµείο, δηλαδή τα 52
εκατοµµύρια ευρώ συνολικά έχουν εγκριθεί και θα καταβληθούν.

Σε σχέση µε το κοµµάτι της ερώτησής σας, που λέει ότι υπάρ-
χει µία ξεχωριστή αντιµετώπιση σε σχέση µε τα υπόλοιπα νοσο-
κοµεία, η ύπαρξη ξεχωριστών αποφάσεων επιχορηγήσεων του
νοσοκοµείου οφείλεται στο διαφορετικό νοµικό του καθεστώς
και µόνο σ’ αυτό και όχι γιατί υπάρχει κάποια πολιτική διάκρισης
απέναντί του.

Για εµάς το Νοσοκοµείο «Παπαγεωργίου» –το επαναλαµβάνω
και σ’ αυτήν την Αίθουσα- αποτελεί ένα «θωρηκτό» σε σχέση µε
την παροχή υπηρεσιών υγείας. Εκ των πραγµάτων η πολιτεία και
η Κυβέρνηση έχουν δεσµευθεί πως θέτουν ως προτεραιότητα
την παροχή υψηλής ποιότητας υπηρεσιών υγείας. Εκείνο που κά-
νουµε –και το κάνουµε µε τον καλύτερο τρόπο- είναι να καλύ-
πτουµε µε αποφάσεις όλα τα προβλήµατα που κληρονοµήσαµε
που δυστυχώς είναι τεράστια.

Όσον αφορά στην εξόφληση των προµηθευτών, είναι αλήθεια
ότι υπήρχαν τεράστιες οφειλές. Έχουν καταβληθεί 57 εκατοµ-
µύρια ευρώ για το διάστηµα από 1/1/2005 έως το τέλος του
2009. Πληρώθηκαν οφειλές του νοσοκοµείου, µε βάση το νόµο
που ψηφίσαµε εδώ στη Βουλή µέσω οµολόγων, για τα έτη 2007,
2008, 2009 ύψους 84.308.000. Συνολικά έχουν διατεθεί
145.709.000 για την εξόφληση των οφειλών για προµήθειες του
νοσοκοµείου.

Αντιλαµβάνεστε ότι, δυστυχώς, κληρονοµήσαµε ένα καθεστώς
το οποίο ήταν απαράδεκτο. Είναι ένας πολύ επιεικής χαρακτηρι-
σµός. 

Σήµερα διορθώνουµε τα πάντα. Το κράτος πια δεν θα µεταφέ-
ρει τις οφειλές του στην άβυσσο των προηγούµενων ετών. Σή-
µερα, λοιπόν, εδώ και τώρα, απαντάµε κλείνοντας τις «µαύρες
τρύπες» και διαµορφώνοντας ένα κράτος που επιτέλους θα αντι-
µετωπίσει σοβαρά τα προβλήµατά του και φυσικά θα έχει απέ-
ναντί του ανθρώπους και προµηθευτές, οι οποίοι κι αυτοί εξίσου
θα του συµπεριφέρονται ανάλογα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η ερω-
τώσα Βουλευτής κ. Καϊλή για τρία λεπτά, προκειµένου να δευτε-
ρολογήσει.

ΕΥΑ ΚΑΪΛΗ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για την απάντηση.
Παρ’ όλα αυτά, αυτό που δεν έχω καταλάβει είναι το εξής. Το
55% των υποχρεώσεων του δηµοσίου έχει καταβληθεί και τα τε-
λευταία επτά χρόνια αλλά και φέτος, µε την καθυστέρηση που
υπήρξε, των έξι µηνών σχεδόν. Αυτό που ρωτάω, λοιπόν, είναι:
Και αναδροµικά θα κατατεθεί το υπόλοιπο ποσό, το οποίο οφεί-
λει το δηµόσιο; Μάλιστα, σύµφωνα µε κοινή υπουργική απόφαση
του 2003, των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας, Πρόνοιας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, η ετήσια επιχορήγηση του δηµοσίου
δεν µπορεί να υπολείπεται της δαπάνης µισθοδοσίας του προ-
σωπικού που υπηρετεί στο νοσοκοµείο. Τα τελευταία έτη, λοιπόν,
δεν έχει ξεπεράσει το 55% του συνόλου, ενώ ισοδύναµα µε το
«Παπαγεωργίου» νοσοκοµεία έχουν λάβει το σύνολο της µισθο-
δοσίας που απαιτείται. 

Θα ήθελα, επίσης, τη γνώµη σας σχετικά µε το εξής. Είναι ένα
νοσοκοµείο το οποίο τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια λειτουργεί
µε µηχανοργάνωση. Είναι ένα πρότυπο νοσοκοµείο. Θα µπο-
ρούσε αυτό να επαναληφθεί και να αντιγραφεί, αν θέλετε, και
στα υπόλοιπα νοσοκοµεία. Είναι µάλιστα ένα νοσοκοµείο, το
οποίο επιβαρύνεται, αν θέλετε, και από τη σχέση του µε το δη-
µόσιο σ’ ένα ποσοστό, καθώς γίνονται κάποιοι συµψηφισµοί, οι
οποίοι στα νοσοκοµεία όπου υπάρχει πρόβληµα βοηθάνε και
ωφελούν, ενώ στο «Παπαγεωργίου» συµβαίνει το αντίθετο.
Οπότε το να χαλάµε κάτι που λειτουργεί δυσκολεύοντάς το ή
επειδή κάτι λειτουργεί καλά, να το βάζουµε τελευταίο σε προτε-

ραιότητα, είναι ένα θέµα που πρέπει να το κοιτάξουµε και να δώ-
σουµε το παράδειγµα ότι θα πρέπει να υποστηρίζουµε τέτοιου
είδους λειτουργία σωστή και ορθή και µάλιστα µε απόλυτη δια-
φάνεια.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Χρήστος Αηδό-
νης. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κατ’ αρχάς θα συµφωνήσω ότι όσον αφορά στην
ποιότητα και σηµαντικότητα του Νοσοκοµείου, αφού κατάγοµαι
από τη βόρεια Ελλάδα και συγκεκριµένα από τη Δράµα, και ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά ότι πάρα πολλοί άνθρωποι από το δικό µου
νοµό το επισκέπτονται. Άρα η εικόνα η οποία υπάρχει στον κάθε
ασθενή που επισκέπτεται αυτό το Νοσοκοµείο είναι η εικόνα ενός
ιδρύµατος που πραγµατικά κοσµεί το χώρο της υγείας. Εποµέ-
νως, µέσα από τα συµπεράσµατα, τα οποία προκύπτουν, το
Υπουργείο Υγείας χρειάζεται να παραδειγµατιστεί από το «Πα-
παγεωργίου» για τον τρόπο µε τον οποίο πιθανόν θα πρέπει να
λειτουργήσουν στο µέλλον και τα υπόλοιπα δηµόσια νοσοκοµεία,
αρκετά από τα οποία έχουν προβλήµατα. 

Σε σχέση µε το κοµµάτι που αφορά στην υποστήριξη της πο-
λιτείας, επαναλαµβάνω ότι αυτό το οποίο έχει αιτηθεί το Νοσο-
κοµείο, δηλαδή τα 52 εκατοµµύρια ευρώ, αυτά θα καταβληθούν.
Από εκεί και πέρα, σχετικά µε τα 55% το οποίο αναφέρετε, θα
ήθελα να πω ότι ένα µέρος των αναγκών του νοσοκοµείου θα κα-
λυφθεί και µέσα από την πληρωµή των νοσηλίων και των επισκέ-
ψεων στο ολοήµερο νοσοκοµείο. Όλα αυτά είναι ποσά, λοιπόν,
τα οποία θα καλύψουν τις επιπλέον ανάγκες του. 

Εφόσον υπάρξει οποιαδήποτε άλλη ανάγκη, θα την αντιµετω-
πίσουµε, γιατί µας ενδιαφέρει πραγµατικά να προασπίσουµε το
αγαθό της υγείας. Αυτή η Κυβέρνηση έχει δεσµευθεί ρητά και
κατηγορηµατικά ότι η υγεία και η παιδεία αποτελούν προτεραι-
ότητα και το έχουµε αποδείξει. Γιατί πραγµατικά εκείνο που µένει
τελικά ως εικόνα είναι η πραγµατικότητα. Δεν είναι αφηρηµένη.
Δηλαδή, αν δούµε τι γίνεται σήµερα στο συγκεκριµένο νοσοκο-
µείο αλλά και στα υπόλοιπα της χώρας, σε σχέση µε το ποια ήταν
η πραγµατικότητα γύρω µας µέχρι πριν λίγο καιρό, θα διαπιστώ-
σουµε πραγµατικά ότι αυτή η Κυβέρνηση έχει ξεπεράσει τον
εαυτό της.

Όσο για την κατάσταση που πριν από λίγο περιγράψατε, αν
δούµε το ιατρικό προσωπικό, θα διαπιστώσουµε ότι από τις δια-
κόσιες τριάντα µία οργανικές θέσεις που υπάρχουν, υπηρετούν
εκατόν εβδοµήντα ένας γιατροί. Δηλαδή το 75% των θέσεων
είναι καλυµµένο. Υπηρετούν ογδόντα οκτώ πανεπιστηµιακοί για-
τροί και υπάρχει επικουρικό προσωπικό τριών γιατρών. Όσο για
τους ειδικευόµενους, από τις εκατόν ογδόντα οκτώ οργανικές
θέσεις που υπάρχουν, υπηρετούν εκατόν εβδοµήντα.

Όσον αφορά στο νοσηλευτικό προσωπικό, από τις οκτακόσιες
οργανικές θέσεις που υπάρχουν, υπηρετούν επτακόσιοι πενήντα
επτά. Αντιλαµβάνεστε για τι µεγέθη µιλάµε, σε µια στιγµή τερά-
στιας κρίσης. Η προτεραιότητά µας είναι αυτή και το αποδεικνύ-
ουµε καθηµερινά. Το αποδεικνύουµε µε πράξεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίζουµε µε την πέ-
µπτη µε αριθµό 806/11-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-
τάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την ανάγκη πρόσληψης του απαραίτητου ιατρικού και
νοσηλευτικού προσωπικού στο Γενικό Νοσοκοµείο Ρόδου κ.λπ.. 

Το λόγο έχει ο κ. Κριτσωτάκης για δύο λεπτά, προκειµένου να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας πω ότι
το θέµα του Νοσοκοµείου της Ρόδου είναι ένα σοβαρό ζήτηµα.
Επίσης, είναι θέµα και η υποστελέχωσή του. Υπάρχουν πάρα
πολλά προβλήµατα. Στην ουσία, για δεύτερη φορά έχει κηρυχθεί
σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης. 

Όµως, παρά το ότι είναι πολύ συγκεκριµένη η ερώτησή µου
για το Νοσοκοµείο της Ρόδου και παρά το ότι ξέρω το τυπικό της
υπόθεσης, θα ήθελα να µπω στην ουσία και να σας πω ότι επειδή
η πραγµατικότητα µας υπερβαίνει, αυτό το Νοσοκοµείο έχει
γύρω του µια άλλη πραγµατικότητα, ότι δηλαδή σήµερα και στο
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«Αλεξάνδρα» και στο «Αιγινήτειο» χθες και στο «Αρεταίειο» και
στη Λάρισα και γενικά σε όλα τα πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία
υπάρχει µια κατάσταση που αρχίζει να δείχνει ότι υπάρχει µια ει-
κόνα κατάρρευσης των νοσοκοµείων.

Νοµίζω ότι αυτά όλα είναι αποτέλεσµα της πολιτικής για την
υγεία και αυτό επίσης αποτέλεσµα της πολιτικής του µνηµονίου,
δηλαδή της κεντρικής πολιτικής της Κυβέρνησης και του Διε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Δεν έχω βάλει στην ερώτηση και
αυτά τα θέµατα, αλλά έχω την εντύπωση ότι αυτά είναι απαραί-
τητα να απαντηθούν, διότι πώς θα λύσει κάποιος ένα θέµα, όταν
έχει γύρω του άλλα χίλια; 

Εδώ όµως θα σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι πέρα από τα ερωτή-
µατα που έχουµε θέσει –και που τα ξέρετε, είναι συγκεκριµένα-
υπάρχουν τα πρακτικά από το Δηµοτικό Συµβούλιο της Ρόδου
που λένε ότι το θέµα είναι ακριβώς έτσι όπως το περιγράφουµε,
για να µην πείτε, δηλαδή, ότι δεν είναι ακριβώς έτσι ή ότι, εν
πάση περιπτώσει, κάτι έχει γίνει, κάτι έχει λυθεί κ.λπ.. 

Οι ερωτήσεις µας είναι συγκεκριµένες. Είναι για το θέµα της
κατηγορίας που πρέπει να υπαχθεί, δηλαδή στη Γ’ ζώνη. Χρειά-
ζεται µια λύση που µπορεί να δοθεί, αναγνωρίζοντας τη νησιώ-
τικη ιδιαιτερότητα στο πρόβληµα αυτό και πριν οδηγηθεί σε
πλήρη κατάρρευση το νοσοκοµείο, που όµως φαίνεται ότι προς
τα εκεί οδηγείται. 

Εν πάση περιπτώσει, σε ποιες ακριβώς ενέργειες θα προβείτε
και µε ποιο χρονοδιάγραµµα, προκειµένου να στελεχωθεί το Νο-
σοκοµείο της Ρόδου µε το απαραίτητο µόνιµο προσωπικό των ει-
δικοτήτων που περιγράφουµε –και που ξέρετε, γιατί σας έχουν
έλθει και όλα τα υποµνήµατα από τους φορείς εκεί του νησιού-
ώστε να δοθεί λύση στο χρόνιο πρόβληµα της υποστελέχωσης
του νοσοκοµείου;

Δεύτερον, τι προτίθεστε να κάνετε; Θα επανεξετάσετε το θέµα
της µεταφοράς του στη ζώνη που σας είπα πριν; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό Πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί -συνοδοί τους από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Γαλα-
τσίου. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κριτσωτάκη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Χρήστος Αη-
δόνης. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Άκουσα µε µεγάλη προσοχή τον κ. Κριτσωτάκη να µιλά περί
µνηµονίου και πραγµατικά διερωτώµαι το εξής: Πώς είναι δυνα-
τόν σε µια δηµόσια υγεία τα προηγούµενα έτη, όταν υπήρξε αυτή
η τεράστια κατασπατάληση, η οποία πια είναι αποδεδειγµένη,
όπου δισεκατοµµύρια ευρώ έφευγαν και πήγαιναν σε διάφορες
τσέπες, όπου η προηγούµενη κυβέρνηση δεν είχε κάνει καµµία
πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού, να έρχεται σήµερα µια
Κυβέρνηση –που µέσα σε περίοδο κρίσης δίνει πραγµατικά όλο
της τον εαυτό και αποδεικνύει ότι µε συγκεκριµένες πολιτικές
επιλύει τα θέµατα- και να της γίνεται εδώ µια κριτική, η οποία
µιλά για διάλυση στο χώρο της υγείας; Ειλικρινά, µε εντυπωσιά-
ζει πραγµατικά ο τρόπος, µε τον οποίο ο χώρος του ΣΥΡΙΖΑ βλέ-
πει τα θέµατα και προσεγγίζει αυτήν την υπόθεση. 

Συγκεκριµένα, κύριε συνάδελφε, στο Νοσοκοµείο Ρόδου –για
να σταµατήσουν οι µύθοι και τα παραµύθια- υπηρετούν ενενήντα
τρεις ειδικευµένοι γιατροί, ως επικουρικό προσωπικό υπηρετούν
επτά και στις εξήντα οργανικές θέσεις ειδικευοµένων υπηρετούν
πενήντα πέντε.

Στο νοσηλευτικό προσωπικό, από τις πεντακόσιες είκοσι ορ-
γανικές θέσεις, υπηρετούν τετρακόσιοι έντεκα. Στο παραϊατρικό
προσωπικό, από τις ογδόντα τρεις οργανικές θέσεις, υπηρετούν
πενήντα έξι. 

Παράλληλα, έχουν προχωρήσει και άµεσες προσλήψεις ιατρι-
κού προσωπικού –πέντε τον αριθµό, τελευταία προκήρυξη- όταν

ξέρουµε ότι το νοσοκοµείο αυτό έχει τριακόσια τριάντα κρεβάτια
και όταν ξέρουµε ότι σύµφωνα µε τα στοιχεία του 2009 και του
2010 η πλήρωση είναι 60%. Πώς είναι δυνατόν, λοιπόν, σήµερα
σε αυτή την Κυβέρνηση, µε αυτά τα νούµερα να της γίνεται κρι-
τική ότι δεν ασκεί πολιτική στο χώρο της υγείας; 

Επιπροσθέτως, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι υπάρχει εγκε-
κριµένη απόφαση που αφορά πρόσληψη επικουρικού προσωπι-
κού εκατόν σαράντα οκτώ ατόµων στο σύνολο της Β’ ΔΥΠΕ,
όπου θα γίνει και η ανάλογη κατανοµή στο Νοσοκοµείο Ρόδου. 

Συγκεκριµένα, αναφορικά µε το τι έκανε αυτή η Κυβέρνηση –
είναι εδώ και η κ. Ξενογιαννακοπούλου, η οποία υπέγραψε και
µια πρώτη απόφαση- είναι αλήθεια ότι βρήκαµε ένα νοσοκοµείο
διαλυµένο, υποστελεχωµένο, µε τεράστια προβλήµατα, όπου κά-
ποιοι κάλυπταν οργανικές θέσεις, οι οποίες όµως που δεν ήταν
κενές!

Το πρώτο πράγµα που κάναµε, λοιπόν, είναι να συστήσουµε
νέο οργανισµό. Είχε ως αποτέλεσµα να δηµιουργηθούν διακό-
σιες οκτώ νέες οργανικές θέσεις. Έτσι αντιµετωπίσαµε το πρό-
βληµα αµέσως, λοιπόν, λέγοντας ότι σταµατάει το «παραµύθι»
και µε συγκεκριµένες πράξεις δίνουµε απαντήσεις.

Τι άλλο έγινε; Προκηρύχτηκαν τριάντα δύο θέσεις γιατρών εκ
των οποίων οι πέντε, όπως σας είπα πριν από λίγο, έχουν τελει-
ώσει και διορίζονται οι γιατροί και οι υπόλοιπες βρίσκονται σε
εξέλιξη. Έχουν προσληφθεί δεκατρείς επικουρικοί γιατροί.

Παράλληλα, σε ό,τι αφορά το κοµµάτι της υποστελέχωσης
λόγω ευθυνών των προηγούµενων διοικήσεων, προχωρήσαµε
και µετακινήσαµε επτά υπαλλήλους από τις µονάδες κοινωνικής
φροντίδας. Υπογράψαµε προγραµµατική σύµβαση µε τη νοµαρ-
χιακή αυτοδιοίκηση για να µπορέσουµε να καλύψουµε τις ανά-
γκες της υγείας των κέντρων υγείας. Μετακινήσαµε γιατρούς
από άλλα νοσοκοµεία. Έχει ήδη εγκριθεί η πρόσληψη είκοσι νο-
σηλευτών από τους τριάντα οκτώ που έχουν συνταξιοδοτηθεί.
Εγκρίθηκαν σαράντα θέσεις υπαλλήλων µε ιδιωτική σύµβαση
ορισµένου χρόνου. Προσλήφθηκαν δεκαεπτά υπάλληλοι και ανα-
µένονται πενήντα τρεις νέες προσλήψεις µόνιµου προσωπικού
από τους κυλιόµενους πίνακες. Παράλληλα, έχουµε καλύψει
όλες τις εφηµερίες µε δαπάνες τις ΔΥΠΕ. Αυτά κάναµε και σή-
µερα ερχόµαστε και ακούµε κριτική;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
Ο συνάδελφος κ. Κριτσωτάκης έχει το λόγο για τη δευτερο-

λογία του για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν περίµενα µια τέ-

τοια απάντηση. Έχετε συνηθίσει να δίνετε απάντηση χωρίς πε-
ριεχόµενο, απάντηση µη απάντηση. Αλλά, αυτό ήταν µνηµειώδες. 

Το Γενικό Νοσοκοµείο της Ρόδου, κύριε Υπουργέ, δεν βρίσκε-
ται απλά πια σε δεινή κατάσταση αλλά είναι σε κατάρρευση. Η
µία κλινική µετά την άλλη κλείνουν και όλοι οι εργαζόµενοι του
νοσοκοµείου έχουν πια προ πολλού ξεπεράσει κάθε όριο αντο-
χής. 

Το πρόβληµα της υποστελέχωσης είναι πρόβληµα διαχρονικό.
Χρόνια τώρα το νοσοκοµείο δεν στελεχώνεται. Ωστόσο, άνοιγαν
νέα τµήµατα χωρίς το απαραίτητο προσωπικό και, φυσικά, εµείς
δεν είµαστε αντίθετοι στο να ανοίγουν νέα τµήµατα, γιατί είναι
απαραίτητα για την υγεία των πολιτών, αλλά είναι ένα ζήτηµα,
όταν αυτά δεν συνοδεύονται από την ανάλογη στελέχωση. Αυτήν
τη στιγµή η κατάσταση είναι τραγική και επικίνδυνη και για τους
εργαζόµενους και για τους πολίτες. 

Έχω εδώ ένα υπόµνηµα από την Ένωση των Γιατρών του Νο-
σοκοµείου της Ρόδου κι έχω και τα πρακτικά από τη συζήτηση
του Δηµοτικού Συµβουλίου του Δήµου της Ρόδου. Ό,τι λέω δεν
είναι δικά µου, είναι µία κατάσταση και δεν µπορείτε να απα-
ντάτε, κύριε Υπουργέ, και να µου λέτε ότι χθες ή σήµερα έγινε
αυτό και θα έχει αποτέλεσµα –δεν ξέρω- σε πόσους µήνες, εάν
έχει, γιατί έτσι εκτός από το κεντρικό λάθος που έχει κάνει αυτή
η Κυβέρνηση µε το µνηµόνιο ή –αν θέλετε- στην πολιτική της
υγείας, επιδεικνύετε και αποδεικνύεται µε τα λεγόµενά σας και
µία ανικανότητα. Τώρα, δηλαδή, το κάνατε; Γιατί δεν το κάνατε
αυτό πριν έξι µήνες; Άρα αποδεικνύεται ότι και στα µικρά, όπως
και στα µεγάλα, έχετε άδικο και δεν πάει καλά το πράγµα.

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, είναι η κατάσταση τραγική. Το νοσο-
κοµείο δεν καλύπτει µόνο τον πληθυσµό της Δωδεκανήσου, αλλά
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και το προσωπικό των στρατιωτικών µονάδων και τις εκατοντά-
δες χιλιάδες τουρίστες το καλοκαίρι. Μιλάµε για πάνω από δια-
κόσιες χιλιάδες. Δεν είναι κάτι απλό. Δεν είναι κάτι που µπορούµε
να το περάσουµε, έτσι όπως το περάσατε εσείς στην πρώτη απά-
ντηση. Ελπίζω στη δεύτερη να δώσετε πιο συγκεκριµένα στοιχεία
και όχι µε αυτό το πνεύµα.

Το νοσοκοµείο, λοιπόν, οφείλει στους εργαζόµενους τρεις χι-
λιάδες ρεπό και εκατοντάδες ηµέρες άδειας. Το γνωρίζετε; Τα
προγράµµατα που οι νοσηλευτές πραγµατοποιούν είναι στην
ουσία παράνοµα, αφού σε καµµία περίπτωση δεν τηρούνται οι
κανόνες για τα νόµιµα ωράρια. Η υπερεντατικοποίηση της εργα-
σίας δεν έχει όριο σε χαµηλά αµειβόµενους εργαζοµένους. Σε
αυτό, αλλά και στο φιλότιµο των εργαζόµενων, θα πρέπει να επα-
φίεστε πια; Δεν µπορεί να πάει άλλο. Έχει εξαντληθεί κάθε δυ-
νατότητα σ’ αυτό.

Σ’ αυτήν τη χώρα, λοιπόν, οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία βιώ-
νουν τις πιο άθλιες και επικίνδυνες συνθήκες εργασίας. Επι-
πλέον, τριάντα οκτώ θέσεις µένουν κενές µόνιµου νοσηλευτικού
και παραϊατρικού προσωπικού λόγω συνταξιοδότησης. Πώς τις
καλύψατε; Τι απάντηση έχετε σ’ αυτό;

Άµεσα χρειάζονται προσλήψεις που αιτείται η διοίκηση για το
2011, δηλαδή εκατόν είκοσι εννιά θέσεις για τη νοσηλευτική υπη-
ρεσία, δεκαέξι θέσεις για τη διοικητική υπηρεσία, δεκαεπτά θέ-
σεις για το µη ιατρικό προσωπικό, αλλά και άλλες θέσεις για την
τεχνική υπηρεσία και για τα κέντρα υγείας. Όλα αυτά είναι ανα-
γκαία για τη στοιχειώδη λειτουργία –προσέξτε- και όχι για την
πλήρως εύρυθµη λειτουργία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Στο νέο οργανισµό του νοσοκοµείου προβλέπονται εκατόν

εβδοµήντα έξι ειδικευµένοι γιατροί και αυτήν τη στιγµή στο νο-
σοκοµείο υπηρετούν ενενήντα δύο.

Ο νεφρολογικός τοµέας υπολειτουργεί εδώ και µήνες και µία
πρόσληψη νεφρολόγου βρίσκεται στο Υπουργείο Οικονοµικών,
αλλά µία θέση δεν επαρκεί. Η ειδικότητα θωρακοχειρουργικής
παραµένει κενή και οι ασθενείς που χρειάζονται βηµατοδότη δια-
κοµίζονται σε εµάς, στην Κρήτη –παρακαλώ- και στην Αθήνα.
Αυτό αποτελεί µία απίστευτη ταλαιπωρία και κόστος, διότι αν µου
προβάλλετε το αίτηµα ότι είµαστε στο µνηµόνιο, στην οικονοµική
κρίση κ.λπ., έχω να πω ότι εδώ πληρώνεται παραπάνω.

Στο τµήµα επειγόντων, το νοσηλευτικό προσωπικό µε δυσκο-
λία και υπεράνθρωπη προσπάθεια ανταποκρίνεται στις ανάγκες,
ενώ το ελάχιστο εξειδικευµένο ιατρικό προσωπικό, δηλαδή οι ει-
δικευµένοι γιατροί, χρησιµοποιείται ως µπαλαντέρ. Οι προσλή-
ψεις των νοσηλευτών µε συµβάσεις οκτώ µηνών δεν µπορούν να
καλύψουν τις ανάγκες, πόσω µάλλον στα τµήµατα της ΜΕΘ ή σε
άλλες εξειδικευµένες µονάδες. Είναι αδύνατο να καλυφθεί το νο-
σοκοµείο από πρόγραµµα ασφαλούς εφηµέρευσης και να καλυ-
φθούν πλήρως οι µέρες εφηµερίας. Και εδώ έχετε ευθύνες για
ό,τι συµβεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι επιτακτική η υπαγωγή του Νοσοκοµείου της Ρόδου στη

Γ’ ζώνη, γιατί πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν τις ιδιαίτερες συνθήκες
µιας νησιωτικής περιοχής που γι’ αυτήν έχει πρόβλεψη και το Σύ-
νταγµα. Η ένταξη, λοιπόν, του νοσοκοµείου στη Γ’ ζώνη είναι ζή-
τηµα που συνδέεται άµεσα µε τη βιωσιµότητά του. Το
«Αρεταίειο», το «Αιγινήτειο», το «Θριάσιο», το «Αλεξάνδρα», όλα
τα πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία, για τα οποία νοµίζω ότι τώρα γί-
νεται µία σύσκεψη, έχουν πρόβληµα. Άρα δεν τα λέω εγώ, υπάρ-
χει πρόβληµα για να προκαλείται η σύσκεψη. 

Πείτε µου τι κάνετε και µε τη συνολική πολιτική, αλλά σας πα-
ρακαλώ να µην ξεφύγετε από το συγκεκριµένο Νοσοκοµείο της
Ρόδου, διότι από µόνο του είναι πάρα πολύ σοβαρό. Σας κατα-
θέτω και τα έγγραφα που σας ανέφερα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ δύο φορές, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα ήθελα να είστε

µέσα στο χρόνο σας, για να προλάβουµε.
Ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Αηδό-

νης έχει το λόγο.
Πείτε µου πόσο χρόνο χρειάζεστε µε νούµερα, για να ξέρουµε

να οργανώνουµε τη συζήτηση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Το κακό –απ’ ό,τι βλέπω- είναι ότι και οι αριθµοί
επιδέχονται αµφισβήτησης και φαίνεται πως είναι η νέα οπτική
αντιµετώπισης της Αριστεράς.

Σε σχέση µε το κοµµάτι που αφορά την ένταξη στη Γ’ ζώνη,
κύριε συνάδελφε, αυτό είναι κάτι το οποίο έχει δροµολογηθεί.
Ήδη, αυτήν τη στιγµή είναι στο Υπουργείο Οικονοµικών για υπο-
γραφή. Εκ των πραγµάτων, λοιπόν, λύνεται ένα αίτηµα το οποίο
είναι κατατεθειµένο και φαντάζοµαι ότι είναι πιθανό να βάλει
τέρµα στις όποιες αντιδράσεις υπάρχουν επί του θέµατος. Άρα,
λοιπόν, αυτήν τη στιγµή υπάρχει στο Υπουργείο Οικονοµίας η
συγκεκριµένη κοινή υπουργική απόφαση που αφορά φυσικά και
το Νοσοκοµείο Ρόδου και την ένταξή του στη Γ’ ζώνη.

Από εκεί και πέρα, στο κοµµάτι που έχει να κάνει µε το τι τελικά
συµβαίνει, είναι αλήθεια ότι αυτή τη στιγµή η εικόνα, η οποία
υπάρχει σε σχέση µε το ιατρικό, νοσηλευτικό, παραϊατρικό προ-
σωπικό και τις λοιπές ειδικότητες στο Νοσοκοµείο Ρόδου είναι
µία εικόνα την οποία πριν από λίγο την περιέγραψα µε αριθµούς.
Επαναλαµβάνω ότι είναι ένα νοσοκοµείο που έχει τριακόσιες
τριάντα κλίνες. Σύµφωνα µε τα στοιχεία τα οποία παρουσιάζει
σήµερα σε σχέση µε το 2009 και το 2010, έχει 60% κάλυψη, που
σηµαίνει ότι το νοσηλευτικό προσωπικό, που είναι τετρακόσια
έντεκα άτοµα διαφόρων ειδικοτήτων, δεν µπορεί να πει κανείς
ότι δεν είναι επαρκές. Σίγουρα θα χρειάζεται κι άλλο και σίγουρα
ο εχθρός του καλού πάντα είναι το καλύτερο. Δεν το αµφισβητεί
κανείς αυτό το πράγµα. Όµως, εδώ υπάρχουν µεγέθη και είναι
συγκεκριµένα. 

Επαναλαµβάνω ότι η κατάσταση την οποία παραλάβαµε ήταν
πραγµατικά µία κατάσταση τραγική. Αυτήν την κατάσταση προ-
σπαθούµε να διορθώσουµε µε τις δυνάµεις τις οποίες έχουµε. Η
πολιτική της Κυβέρνησης είναι πάρα πολύ συγκεκριµένη στο
χώρο της υγείας. Έχει προτεραιότητες, επιλογές, αποφάσεις.
Και πραγµατικά µέσα απ’ αυτό έχουµε αποδείξει σ’ αυτό το διά-
στηµα που κυβερνούµε ότι η υγεία είναι προτεραιότητά µας. Και
το αποδεικνύουµε µε συγκεκριµένες αποφάσεις που λένε για
προσλήψεις ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού. Δεν υπάρχει
και δεν χωρά καµµία σύγκριση µε το παρελθόν. Και επειδή δεν
µου αρέσει να µιλώ για το παρελθόν, είναι αλήθεια ότι σ’ αυτές
τις σηµερινές καταστάσεις, τις οποίες δυστυχώς είµαστε ανα-
γκασµένοι να βιώσουµε, αυτό το οποίο γίνεται είναι κάτι που είναι
µοναδικό. 

Πρέπει, επιτέλους, να καταλάβετε ότι αυτή η χώρα είναι µπρο-
στά σε µία πραγµατικότητα και µπροστά σ’ αυτήν, η υψηλή προ-
τεραιότητα της υγείας αντιµετωπίζεται µε ευθύνη. Είναι κάτι που
φαντάζοµαι ότι το αντιλαµβάνονται και οι τοπικές κοινωνίες, οι
οποίες εισπράττουν το αγαθό της υγείας µε την επίσκεψή τους
σήµερα στα νοσοκοµεία. Καταλαβαίνουν όλοι πάρα πολύ καλά
ότι τα πράγµατα έχουν γίνει καλύτερα επί των ηµερών του µνη-
µονίου στο χώρο της υγείας. Αυτή είναι, λοιπόν, η πραγµατικό-
τητα και απορώ πώς δεν την καταλαβαίνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίζουµε µε την τέ-
ταρτη µε αριθµό 808/11-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την ίση µεταχείριση των κυνηγετικών συλλό-
γων από τις υπηρεσίες του Υπουργείου κλπ..

Ο Άγγελος Κολοκοτρώνης έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σε ερώτησή µου που κατέθεσα σε σχέση µε

τους κυνηγετικούς συλλόγους και σε απάντησή σας στις 17-2-
2011, δεν έχουν δοθεί σαφείς εξηγήσεις σε ό,τι αφορά το δια-
φορετικό τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπίζει η πολιτεία τους
κυνηγετικούς συλλόγους.

9052 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ειλικρινά αδυνατώ να παρακολουθήσω την επιχειρηµατολογία
σε ό,τι αφορά τη διάκριση των κυνηγετικών συλλόγων σε ανα-
γνωρισµένους ως συνεργαζόµενους και µη, διότι από τη στιγµή
που η ελληνική δικαιοσύνη µέσω των κατά τόπους πρωτοδικείων
εγκρίνει τα καταστατικά των µη συνεργαζοµένων αναγνωρίζο-
ντάς τους ως νόµιµους συλλόγους, καµµιά νοµική διαφορά δεν
υπάρχει µεταξύ συνεργαζοµένων και ανεξαρτήτων συλλόγων,
δεδοµένου ότι η ίδρυση αµφοτέρων βασίζεται στον ίδιο περί σω-
µατείων νόµο. 

Κατά συνέπεια δεν γίνεται κατανοητό γιατί το Υπουργείο
εφαρµόζει δύο µέτρα και δύο σταθµά. Όµως, µε αυτές τις πρα-
κτικές εισπράττει τέλη από τα µέλη των µη συνεργαζοµένων συλ-
λόγων, προσαυξηµένα κατά 90%, εξισώνοντάς τα ουσιαστικά µε
τους µεµονωµένους κυνηγούς. 

Επιπλέον, θα θέλαµε να µας απαντήσετε βάσει ποιας λογικής
δεν επιτρέπεται στις διοικήσεις των µη συνεργαζοµένων κυνηγε-
τικών συλλόγων να εκπροσωπούν τα µέλη τους και να προσκο-
µίζουν στις αρµόδιες δασικές αρχές τα απαιτούµενα
δικαιολογητικά, µε εξουσιοδότηση µάλιστα των µελών τους, για
έκδοση ή ανανέωση της άδειας θύρας. Διότι θεωρούµε ότι δεν
µπορεί να θίγεται το δικαίωµα των Ελλήνων πολιτών να εκπρο-
σωπούνται από άτοµα της αρεσκείας τους στη συνδιαλλαγή τους
µε τις δηµόσιες υπηρεσίες, δικαίωµα που απορρέει από το υφι-
στάµενο δίκαιο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Καταγγέλλεται, λοιπόν, η πολιτεία για παραβίαση του νόµου

περί εξουσιοδοτήσεων, καθώς και του άρθρου 4 του Συντάγµα-
τος, δεδοµένου ότι κανένας νόµος δεν διαχωρίζει τους Έλληνες
πολίτες σε συνεργαζόµενους και µη. 

Αποτέλεσµα όλων αυτών είναι οι κυνηγετικοί σύλλογοι αντί να
συνεργάζονται και να συνυπάρχουν οµαλά προς όφελος της
προστασίας και της ισορροπίας του οικοσυστήµατος και της
προώθησης των φιλοθηραµατικών έργων, εξαιτίας της διφορού-
µενης στάσης της πολιτείας βρίσκονται σε έντονη αντιπαράθεση
µεταξύ τους. Θέλω λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να µας απαντήσετε
γιατί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα µας απαντήσει για
τρία λεπτά ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής κ. Μωραΐτης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, το κύριο θέµα το οποίο θα πρέπει
να ξεκαθαρίσουµε είναι αν όντως υφίσταται αυτή η άνιση µετα-
χείριση, όπως λέτε στην ερώτησή σας, των κυνηγετικών συλλό-
γων από τις υπηρεσίες του ΥΠΕΚΑ. Και επιτρέψτε µου σ’ αυτό
το σηµείο να πω ότι αυτό θα αποτελούσε σοβαρό ατόπηµα και
για την πολιτεία µας συνολικά, αλλά και για το δηµοκρατικό µας
πολίτευµα. Σε καµµία περίπτωση, λοιπόν, δεν ισχύει κάτι τέτοιο. 

Επίσης, λέτε ότι η µη αποδοχή της οµαδικής έκδοσης αδειών
από τις διοικήσεις των µη συνεργαζόµενων κυνηγετικών συλλό-
γων µε εξουσιοδότηση αποτελεί µια πρακτική των δασικών υπη-
ρεσιών. Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, να πω ότι και εδώ τα
πράγµατα δεν είναι έτσι. 

Επιπλέον, λέτε ότι οι κυνηγοί µη µέλη συνεργαζόµενων συλ-
λόγων πληρώνουν παραπάνω τέλη. 

Θέλω, λοιπόν, να ξεκαθαρίσω τα εξής. Δεν υπάρχει καµµία
πρακτική των δασικών υπηρεσιών ή οποιαδήποτε άνιση µεταχεί-
ριση των συλλόγων. Όµως, υπάρχει –και αυτό θέλω να το δείτε
πάρα πολύ προσεκτικά- η συµµόρφωση της Δηµόσιας Διοίκησης
στις αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας. 

Το Συµβούλιο της Επικρατείας είναι αυτό το οποίο έκρινε µε
αποφάσεις του ότι αυτά τα οποία εφαρµόζονται σήµερα, όχι
µόνο δεν αντίκεινται στο άρθρο 4 του Συντάγµατος, δηλαδή στην
ισονοµία των Ελλήνων πολιτών, αλλά ότι είναι σε συµφωνία και
µε το άρθρο 12 του Συντάγµατος, δηλαδή µε την ελευθερία του
«συνεταιρίζεσθαι». 

Η ύπαρξη των συνεργαζόµενων µε το Υπουργείο κυνηγετικών
συλλόγων, σε σχέση µε άλλους συλλόγους µη συνεργαζόµε-

νους, βασίζεται στο ότι ένας σύλλογος συνεργαζόµενος µε το
Υπουργείο υπόκειται σε έναν ειδικό αυστηρό έλεγχο, προκειµέ-
νου να επιτυγχάνονται σκοποί δηµοσίου συµφέροντος. Ελέγχεται
το καταστατικό του, ελέγχεται η οικονοµική του διαχείριση, ελέγ-
χεται πειθαρχικά. Με την απόφαση 3942 του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας αναγνωρίστηκε και αιτιολογήθηκε το νόµιµο του
διαχωρισµού αυτού. Εποµένως δεν υφίσταται καµµία άνιση µε-
ταχείριση των κυνηγετικών συλλόγων, αλλά η ύπαρξη για λόγους
δηµοσίου συµφέροντος ιδιαίτερων οργανώσεων σωµατειακού
χαρακτήρα, όπως οι συνεργαζόµενοι µε το ΥΠΕΚΑ κυνηγετικοί
σύλλογοι, στους οποίους ασκείται αυξηµένος έλεγχος, αυξηµέ-
νοι περιορισµοί και συγκεκριµένο καταστατικό για την εξυπηρέ-
τηση της διαχείρισης της φύσης που αποτελεί στόχο. 

Ουσιαστικά, αυτό που αναγνώρισε το Σ.τ.Ε. είναι ότι οι συνερ-
γαζόµενοι κυνηγετικοί σύλλογοι µπορούν να έχουν κάποια πλε-
ονεκτήµατα ανάλογα µε τους περιορισµούς τους οποίους
υφίστανται, µόνο αν τα πλεονεκτήµατα αυτά εξυπηρετούν σκο-
πούς δηµοσίου συµφέροντος.

Το Σ.τ.Ε. έκρινε, επίσης, πως η οµαδική έκδοση αδειών θήρας
µπορεί να γίνεται µόνο από τους συνεργαζόµενους κυνηγετικούς
συλλόγους. Είναι το Σ.τ.Ε. το οποίο πήρε αυτήν την απόφαση και
όχι οι υπηρεσίες του Υπουργείου. Επίσης, το Σ.τ.Ε. ανέστειλε την
εγκύκλιο που είχαν εκδώσει οι υπηρεσίες του Υπουργείου και µε
την οποία τα µέλη των µη συνεργαζόµενων κυνηγετικών συλλό-
γων θα µπορούσαν να εκδίδουν άδειες µέσω τρίτων προσώπων
µε εξουσιοδότηση.

Τέλος, θα ήθελα να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, αναφερόµενος σε
αυτό το οποίο αφήνετε να εννοηθεί, αγαπητέ συνάδελφε, ότι τα
µέλη των µη συνεργαζόµενων κυνηγετικών συλλόγων πληρώ-
νουν προσαυξηµένα τέλη κατά 90%. Θα µου επιτρέψετε να πω
ότι ούτε αυτό είναι έτσι. Το κόστος της κυνηγετικής άδειας είναι
µικρότερο για τα µέλη των µη συνεργαζόµενων συλλόγων και για
τους µεµονωµένους κυνηγούς από το κόστος της άδειας για τα
µέλη των συνεργαζόµενων συλλόγων.

Μεγαλύτερο, όµως -και αυτό το υπογραµµίζω- είναι το µέρος
εκείνο που πάει στο Πράσινο Ταµείο και αυτό για να εκτελούνται
από τις δασικές υπηρεσίες διάφορα φιλοθηραµατικά έργα, όπως
αυτά που υποχρεωτικά εκτελούν οι συνεργαζόµενοι σύλλογοι
υπό τον έλεγχο των δασικών αρχών.

Επαναλαµβάνω, όµως, πως το συνολικό κόστος της άδειας
είναι µεγαλύτερο για τα µέλη των συνεργαζόµενων κυνηγετικών
συλλόγων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πριν δώσω το λόγο

στο συνάδελφο κ. Κολοκοτρώνη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµέ-
νως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕ-
ΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα επτά
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνά-
σιο Πετρούπολης 2ο Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο συνάδελφος κ. Κολοκοτρώνης έχει το λόγο για να δευτερο-
λογήσει, για τρία λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε τελικώς τα πράγ-

µατα, διότι, δυστυχώς, οι παλινωδίες και οι γραφειοκρατικές
αγκυλώσεις εγείρουν πολλά ερωτήµατα σε ό,τι αφορά την αξιο-
πιστία και τις προθέσεις της πολιτείας για το αν θέλει πραγµατικά
να δώσει λύσεις.

Εσείς λέτε ότι δεν υπάρχει πρόβληµα. Προσέξτε, λοιπόν. Σε
ό,τι αφορά το θέµα των εξουσιοδοτήσεων θα αναφερθώ σε έγ-
γραφο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης που εκδόθηκε στις
12-7-2006, µε το οποίο δίδονται εντολές και γίνονται συστάσεις
προς τις δασικές αρχές, προκείµενου να δέχονται εξουσιοδοτή-
σεις προς τρίτο πρόσωπο για την έκδοση άδειας θήρας, ώστε να
αποφευχθούν τα φαινόµενα σύγχυσης και παρερµηνειών των
προηγουµένων ετών, όπως αναφέρει.

Ενάµιση µήνα αργότερα, στις 24-8-2006, επανέρχεται το
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Υπουργείο και ανακαλεί την ανωτέρω απόφασή του, διότι εσπευ-
σµένα, όπως αναφέρεται στις 18-8-2006, ο Πρόεδρος του Β’ Τµή-
µατος Διακοπής του Συµβουλίου της Επικρατείας, µε προσωρινή
διαταγή διατάσσει την αναστολή εκτέλεσης του εν λόγω εγγρά-
φου. Μέχρι εδώ συµφωνούµε.

Προσέξτε, όµως. Πέντε χρόνια µετά συνεχίζεται η ισχύς αυτής
της προσωρινής διαταγής, που µόνο κατ’ ευφηµισµό µπορεί να
αναφέρεται ως προσωρινή, αφού διαρκεί πέντε χρόνια και πλέον
και αποτελεί χαρακτηριστικό παράδειγµα αναποτελεσµατικότη-
τας του κράτους στο να επιλύει ακόµα και απλά θέµατα της κα-
θηµερινότητας που ταλαιπωρούν χιλιάδες πολίτες.

Σε ό,τι αφορά την υποχρέωση καταβολής υπερδιπλάσιου τέ-
λους από τα µέλη των µη συνεργαζόµενων συλλόγων είναι ένα
ζήτηµα που διχάζει τους κυνηγούς και αυτό -το ξέρετε, βέβαια-
γίνεται, διότι οι αναγνωρισµένες ως συνεργαζόµενες οµοσπον-
δίες διαµαρτύρονται -και δικαίως- ότι, ενώ αυτές εκτελούν πλού-
σιο ερευνητικό και επιστηµονικό έργο και προσφέρουν τα
µέγιστα στην προστασία του περιβάλλοντος, αντίθετα οι µη συ-
νεργαζόµενοι δεν παράγουν φιλοθηραµατικό έργο.

Από την άλλη, οι µη συνεργαζόµενοι διατυµπανίζουν ότι, αν
και καταβάλλουν µικρότερες συνδροµές, υφίστανται τέτοια οι-
κονοµική αφαίµαξη µε την υποβολή υπερδιπλασίου τέλους, που
δεν τους επιτρέπει να παραγάγουν φιλοθηραµατικό έργο, δεδο-
µένου ότι η πολιτεία εισπράττει σχεδόν το σύνολο των συνδρο-
µών των µελών τους, µε αποτέλεσµα να αδυνατούν να καλύψουν
ακόµη και τα βασικά λειτουργικά τους έξοδα.

Η διφορούµενη στάση του Υπουργείου προκαλεί σύγχυση και
έντονη αντιπαράθεση µεταξύ των κυνηγετικών συλλόγων. Το ξέ-
ρετε. Παράλληλα, αφήνει περιθώρια ερµηνειών που δεν συνά-
δουν µε το κράτος δικαίου και τη χρηστή διοίκηση. 

Την αδυναµία της πολιτείας να δώσει σαφείς και ξεκάθαρες
λύσεις πληρώνουν οι Έλληνες κυνηγοί. Προσέξτε το εξής: Ενώ
όλοι οι Έλληνες κυνηγοί είναι άνθρωποι που έχουν τους ίδιους
στόχους και την ίδια αγάπη για τη φύση και το περιβάλλον, η ελ-
ληνική πολιτεία µε τη διττή πρακτική που ακολουθεί τους φέρνει
να βρίσκονται σε σφοδρή αντιπαράθεση αντί να συνεργάζονται. 

Πώς θα το πετύχετε αυτό, δηλαδή να συνεργάζονται προς το
κοινό όφελος; Αυτό είναι το ζήτηµα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Μωραΐτης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ενώ στην τοποθέτησή µου σας
ανέφερα µια σειρά από στοιχεία και –αν θέλετε- πώς ξεκίνησε
όλη αυτήν η διαδικασία µε τους µη συνεργαζόµενους
κυνηγετικούς συλλόγους, εσείς παραµείνατε πιστός στο πλαίσιο
το οποίο θέτει η ερώτησή σας. Μιλήσατε πάλι για παλινωδίες,
γραφειοκρατίες και για άνιση µεταχείριση. Δεν θέλω να µπω πάλι
στη διαδικασία να σας απαντώ ότι δεν υφίσταται καµµία άνιση
µεταχείριση. 

Θέσατε προβληµατισµούς και ερωτήµατα στη δεύτερη
τοποθέτησή σας και µπορώ να πω ότι ένα µέρος αυτών των
ερωτηµάτων εσείς ο ίδιος το απαντήσατε. 

Θέλω, λοιπόν, να ξεκαθαρίσω κάτι: Το θέµα µε τους µη
συνεργαζόµενους συλλόγους το γνωρίζω πάρα πολύ καλά. Το
γνώρισα, το έµαθα, το είδα. Ασχοληθήκαµε και εγώ και οι
συνεργάτες µου και το Υπουργείο από τις πρώτες µέρες που
πήγαµε εκεί πέρα. Επιτρέψτε µου, όµως, να πω ότι υπάρχει µια
πολύ µεγάλη διαφορά: δεν είναι ούτε οι δασικές υπηρεσίες
αυτές που δηµιουργούν πρόβληµα ούτε το Υπουργείο. 

Θα επαναλάβω, λοιπόν, ότι είναι οι αποφάσεις του Σ.τ.Ε. αυτές
οι οποίες έχουν τοποθετήσει τα πράγµατα, όπως τα έχουν
τοποθετήσει µέχρι σήµερα και το Υπουργείο πολλές φορές, αν
θέλετε, δεν µπορεί να πράξει κάτι διαφορετικό. 

Σας το είπα πριν και το είπατε και εσείς: Οι υπηρεσίες του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και τώρα του ΥΠΕΚΑ ήταν
αυτές που έβγαλαν τη συγκεκριµένη εγκύκλιο που αναφέρατε
και εσείς. Ήρθε, όµως, το Σ.τ.Ε. και ανέτρεψε αυτό που –αν
θέλετε- εισηγούνταν οι ίδιες οι υπηρεσίες. 

Θέλω, όµως, να πω κάτι το οποίο πιστεύω ότι αφορά τους
κυνηγούς, είτε ανήκουν σε συνεργαζόµενους συλλόγους είτε σε
µη συνεργαζόµενους: Το ΥΠΕΚΑ έχει ξεκινήσει το τελευταίο
χρονικό διάστηµα µια πολύ µεγάλη και σοβαρή προσπάθεια. Στο
πλαίσιο της κωδικοποίησης και αναθεώρησης της δασικής
νοµοθεσίας κοιτάζουµε κάποια θέµατα τα οποία αφορούν και το
κυνήγι και θα πρέπει να πάρουµε µια ξεκάθαρη θέση και να
δώσουµε λύσεις. 

Στο πλαίσιο αυτό ετοιµάζουµε το νέο πλαίσιο της αναθεώρησης
των κυνηγετικών αδειών. Είναι κάτι πάρα πολύ θετικό. Δεν µπορεί
σήµερα στη χώρα µας όποιος θέλει να γίνεται κυνηγός, χωρίς
καµµία εξέταση. 

Προσπαθούµε, λοιπόν, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, να βάλουµε
κάποιους κανόνες. Γνωρίζουν πάρα πολύ καλά οι κυνηγετικές
οµοσπονδίες ότι γύρω από το κυνήγι υπάρχει µια πάρα πολύ
µεγάλη οικονοµία και θέλουµε πράγµατι να τη στηρίξουµε και όχι
να είµαστε απέναντι και σε αυτήν την οικονοµία, αλλά και σε
αυτούς τους ανθρώπους. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώνουµε τη

συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων µε την τρίτη µε αριθµό
810/11-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη προς τους
Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά
µε την αναγνώριση ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών δικαιωµά-
των των σχολικών φυλάκων κ.λπ..

Ο συνάδελφος κ. Πρωτούλης έχει το λόγο για δύο λεπτά, για
να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, η ερώτησή µας
είναι απλή. Γιατί εµπαίζονται οι σχολικοί φύλακες και γιατί συνε-
χίζεται το απαράδεκτο καθεστώς να µην αναγνωρίζονται τα
ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα ανθρώπων που
έχουν δουλέψει για µια συγκεκριµένη περίοδο, δηλαδή από το
2001 έως το 2006; Έχει αναγνωριστεί µε το ν.3320/2005 αυτό το
διάστηµα που απασχολούνταν, µε βάση τις συµβάσεις έργου, ως
χρόνος πραγµατικής υπηρεσίας και ο οποίος υπολογίζεται και
στη µισθολογική τους εξέλιξη και στη χορήγηση των διαφόρων
δικαιωµάτων. Όµως, οι συγκεκριµένες διατάξεις δεν αναγνωρί-
ζουν τα ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά τους δικαιώµατα.

Να θυµίσουµε για την ιστορία ότι µετά από αγωνιστικές κινη-
τοποιήσεις οι σχολικοί φύλακες είχαν καταφέρει να µετατρέψουν
την ευκαιριακή και ανασφάλιστη εργασία, που προέκυπτε από το
αντίστοιχο πρόγραµµα απόκτησης εργασιακής εµπειρίας του
ΟΑΕΔ, σε θέσεις εργασίας αορίστου χρόνου. Αναγνωρίστηκε
αυτό τους το δικαίωµα. Ο Συνήγορος του Πολίτη γνωµοδότησε
θετικά για την αναγνώριση των ασφαλιστικών δικαιωµάτων αυτής
της περιόδου. Για την ιστορία, επίσης, να θυµίσουµε ότι σε προ-
σχέδιο νόµου της προηγούµενης κυβέρνησης θα ικανοποιούνταν
αυτό το αίτηµα.

Γιατί αυτοί οι άνθρωποι παραµένουν ξεκρέµαστοι; Γιατί δεν
αναγνωρίζεται το νόµιµο δικαίωµά τους;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στον κ. Πρωτούλη θα
απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως σωστά είπατε, οι συγκεκριµένοι εργα-
ζόµενοι προέρχονται από το πρόγραµµα που είχε τότε πραγµα-
τοποιηθεί από τον ΟΑΕΔ στο πλαίσιο απόκτησης εργασιακής
εµπειρίας. Ήταν ένα πρόγραµµα, το οποίο είχε συνδεθεί µε δη-
µόσιους φορείς, µε τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, µε νοµικά πρό-
σωπα ιδιωτικού και δηµόσιου δικαίου, µε πανεπιστήµια και
άλλους φορείς.

Οι συγκεκριµένοι εργαζόµενοι, σύµφωνα µε το ασφαλιστικό
καθεστώς που ίσχυε τότε, είχαν κάλυψη για ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη, για παροχές σε είδος που έδινε το ΙΚΑ. Στη συνέχεια,
από το 2001, επεκτάθηκε η κάλυψη αυτή και για το εργατικό ατύ-
χηµα, όπως θα έπρεπε να γίνει. Και έγινε, για να µην υπάρξει σε
αυτήν την περίπτωση οποιοσδήποτε, ο οποίος θα µείνει ακάλυ-
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πτος. Δεν είχε κάλυψη για ασφαλιστικές εισφορές, που αφορούν
στην κύρια και την επικουρική σύνταξη. Δεν ήταν ασφαλισµένοι
στο ΙΚΑ, δεν ήταν ασφαλισµένοι στο ΕΤΕΑΜ. Με το συγκεκριµένο
πρόγραµµα µαθητείας, λοιπόν, ήταν για ένα διάστηµα –µεγάλο
θα έλεγα- ασφαλισµένοι µόνο για παροχές ασθένειας σε είδος.
Αυτό, βέβαια, δεν αφορά µόνο τη συγκεκριµένη κατηγορία.
Υπάρχουν και άλλες κατηγορίες, που είχαν ακριβώς το ίδιο κα-
θεστώς. Όντως, µε το π.δ. 164/2004 άλλαξε η εργασιακή τους
σχέση και µετετράπη σε ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου. Σή-
µερα, δηλαδή, είναι υπάλληλοι µε αυτό το καθεστώς. 

Όταν το δηµόσιο αναγνωρίζει ένα συγκεκριµένο χρόνο για να
έχει µισθολογική και βαθµολογική εξέλιξη ο υπάλληλος, αυτό δεν
σηµαίνει αυτόµατα και ασφαλιστική κάλυψη για εκείνη την πε-
ρίοδο που ήταν ανασφάλιστος, όσον αφορά τις παροχές σε
κύρια και επικουρική σύνταξη. Με τον τελευταίο ασφαλιστικό
νόµο δίνουµε τη δυνατότητα σε αυτούς τους ανθρώπους, ανα-
γνωρίζοντας το πρόβληµα –γιατί, όπως είπα, υπάρχουν και άλλες
κατηγορίες- να αναγνωρίσουν τους χρόνους αυτούς. Γιατί, όταν
υπάρχει κενό ασφάλισης, µπορεί κάποιος να αναγνωρίσει µέχρι
επτά χρόνια, µαζί βέβαια µε άλλες αναγνωρίσεις. Αν κάποιος,
όµως, έχει τρία ή τέσσερα χρόνια που είναι ακάλυπτος για κύρια
και επικουρική σύνταξη, όπως είπα, µπορεί να αναγνωρίσει αυτά
τα χρόνια. Δεύτερον, αναγνωρίζεται ο χρόνος µαθητείας για ένα
έτος µε το νόµο που έχουµε ψηφίσει και για δύο έτη µε το νέο
νοµοσχέδιο, το οποίο θα φέρουµε στη Βουλή σε λίγες ηµέρες. 

Εποµένως, σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό το πρόβληµά τους λύ-
νεται, παρά το γεγονός ότι είναι πολύ µεγάλη οµάδα, όπως είπα,
που είχε αυτό το καθεστώς και παρά το ότι για το δηµόσιο υπάρ-
χει µια επιβάρυνση µέσα από τη συγκεκριµένη αναγνώριση.
Ωστόσο είναι µία επιλογή που θεωρήσαµε ότι ήταν αναγκαία και
αυτήν την επιλογή την κάναµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Ιω-

άννης Πρωτούλης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, µην παίζουµε

τώρα µε τις λέξεις. Πώς λύνεται το πρόβληµα; Δεν λύνεται το
πρόβληµα. Ας αφήσουµε το περιβόητο «εργασιακή εµπειρία». Τι
εργασιακή εµπειρία; Εδώ µιλάµε για εργαζόµενους από το 2001
µέχρι το 2006, που µετέπειτα µετατράπηκαν οι συµβάσεις τους
σε αορίστου χρόνου. 

Τα πέντε χρόνια θεωρούνται εργασιακή εµπειρία; Τι εργασιακή
εµπειρία είναι αυτή; Και γι’ αυτά τα χρόνια της δουλειάς τους –
στην οποία µετέπειτα διορθώθηκε- στην οποία δούλευαν ανα-
σφάλιστοι και µε το εργασιακό καθεστώς που όλοι γνωρίζουµε
–της υποτιθέµενης απόκτησης εργασιακής εµπειρίας- δεν ανα-
γνωρίζονται ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα. 

Γι’ αυτά τα πέντε χρόνια τι θα γίνει; Αυτό ρωτούν µέσω του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας οι σχολικοί φύλακες, οι
οποίοι, όπως είπατε, είναι πολυπληθείς. Και νοµίζουµε –κι αυτό
λέµε στους ίδιους τους εργαζοµένους- ότι ακριβώς η κατάσταση
που οι ίδιοι βιώνουν, φανερώνει και το χαρακτήρα της πολιτικής
σας, όπως και το χαρακτήρα των µέτρων που πάρθηκαν, παίρ-
νονται και θα παρθούν το επόµενο διάστηµα, σε σχέση και µε την
κοινωνική ασφάλιση και µε το δικαίωµα στη σύνταξη και µε το δι-
καίωµα στην ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Θα δουλεύει ο κόσµος, θα προσφέρει κανονικά τις υπηρεσίες
του και θα είναι υποαπασχολούµενος µε εργασιακές σχέσεις που
θα ποικίλουν –συµβάσεις ορισµένου χρόνου, ωροµίσθιοι, δελτία
παροχής υπηρεσιών- χωρίς ασφαλιστική κάλυψη. Κι αυτό το κα-
θεστώς θα διαιωνίζεται. Η πολιτική σας δεν είναι για να απαλλά-
ξει τους εργαζοµένους απ’ αυτό το καθεστώς. Βρίσκεται στον
αντίποδα: αυτό το καθεστώς να επεκταθεί και να γίνει νόµος για
τη συντριπτική πλειοψηφία των εργαζοµένων.

Εµείς αντιδρούµε και επί του πρακτέου, σας καλούµε τώρα να
πάρετε µέτρα για να λυθεί αυτή η αδικία. Χωρίς τερτίπια, να ανα-
γνωριστούν τα ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα των
ανθρώπων γι’ αυτήν την περίοδο. Δούλεψαν αυτήν την περίοδο
και προσέφεραν τις υπηρεσίες τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γε-
ώργιος Κουτρουµάνης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Πρωτούλη, η πολιτική µας είναι η ακριβώς αντίθετη από
αυτήν που περιγράψατε και θα εξηγήσω γιατί.

Τα θύµατα µιας άναρχης πολιτικής, που αναπτύχθηκε κυρίως
µε πελατειακούς λόγους, είναι πολλά. Τα αναφέρατε και εσείς.
Είναι τα Προγράµµατα «STAGE» στο δηµόσιο, που ήταν ανασφά-
λιστοι εργαζόµενοι. Είναι οι δεκάδες χιλιάδες συµβασιούχοι µε
σύµβαση έργου στο δηµόσιο. Είναι οι σχολικοί φύλακες, που
αναφέρατε. Είναι οι λεγόµενες συµβάσεις µαθητείας στο δηµό-
σιο. Όλα αυτά σήµερα δεν υπάρχουν. 

Σήµερα τα Προγράµµατα «STAGE» ισχύουν µόνο για τον ιδιω-
τικό τοµέα και µε πλήρη ασφάλιση. Εποµένως, πού βρήκατε τη
διεύρυνση αυτού του καθεστώτος στις δικές µας πολιτικές; Γί-
νεται ακριβώς το αντίθετο και οριοθετείται απόλυτα η µαθητεία,
που είναι έξι µήνες µέχρι και ένα χρόνο από την εργασία -την
οποία είχαν και οι συγκεκριµένοι που αναφέρατε- και η οποία
πρέπει να ασφαλίζεται. Συµφωνούµε σ’ αυτό. Αυτό γίνεται σή-
µερα. Δεν υπάρχει τέτοιο καθεστώς σήµερα στο δηµόσιο, ένα
καθεστώς που ταλαιπώρησε, ένα καθεστώς που ήταν εµπόριο
ελπίδας για δεκάδες χιλιάδες νέους.

Όπως είπα, όλα αυτά αποτελούν παρελθόν. Και βρήκαµε και
µια κατάσταση που πρέπει να αντιµετωπίσουµε, αδικίες που πρέ-
πει να θεραπεύσουµε. Και τις θεραπεύουµε, αλλά όχι µε τον αυ-
τοµατισµό, που εσείς περιγράψατε. Δηλαδή το ότι δούλεψε
κάποιος µια συγκεκριµένη περίοδο, δεν σηµαίνει ότι αυτόµατα ο
φορέας πρέπει να του αναγνωρίσει το χρόνο εργασίας. Με ποι-
ανού εισφορές; Ποιος θα πληρώσει αυτές τις εισφορές; Δεν θα
πρέπει ο φορέας που θα δώσει τη σύνταξη –και στην προκειµένη
περίπτωση είναι το ΙΚΑ- να πάρει τα χρήµατα που αναλογούν σ’
αυτόν το χρόνο ασφάλισης; 

Δίνουµε, λοιπόν, τη δυνατότητα µε πολύ ευνοϊκούς όρους, να
αναγνωρίσουν αυτόν το χρόνο. Ο χρόνος µαθητείας αναγνωρί-
ζεται µε βάση το ηµεροµίσθιο του ανειδίκευτου εργάτη. Εποµέ-
νως, είναι πολύ χαµηλό το ασφάλιστρο, όχι µε τις αποδοχές του
τελευταίου χρόνου ή της τελευταίας διετίας, όπως συµβαίνει στα
χρόνια αναγνώρισης του στρατού και σε άλλες περιπτώσεις. Σας
είπα ότι διευρύνουµε το χρόνο από ένα σε δύο έτη.

Ταυτόχρονα, το όποιο κενό ασφάλισης έχει και µέχρι επτά
χρόνια αναγνωρίζεται πάλι µε τον ίδιο τρόπο, πάλι µε το ίδιο κό-
στος δαπάνης, αν θέλετε, για τους ίδιους τους εργαζοµένους,
δηλαδή πάλι µε βάση το ηµεροµίσθιο του ανειδίκευτου εργάτη.

Εποµένως βλέπετε ότι από τη µία πλευρά καταργούµε ένα κα-
θεστώς απαράδεκτο µε το οποίο προσλαµβάνονταν κάποιοι
δήθεν για µαθητεία και έκαναν πραγµατική εργασία και ταυτό-
χρονα θεραπεύουµε τις αδικίες που δηµιουργήθηκαν στο παρελ-
θόν για να υπάρξει ένα τέλος σ’ αυτήν την ιστορία.

Συµπέρασµα: Η πολιτική µας είναι εντελώς διαφορετική απ’
αυτήν που περιγράψατε και οι πρακτικές µας εντελώς διαφορε-
τικές από εκείνες που αναπτύχθηκαν τα προηγούµενα χρόνια.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη:
«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της
Κίνας, περί της συνεργασίας για την Καταπολέµηση του Εγκλή-
µατος, ιδιαιτέρως της Τροµοκρατίας, της Παράνοµης Διακίνησης
Ναρκωτικών και του Οργανωµένου Εγκλήµατος».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν
να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη:
«Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Δηµοκρα-
τίας της Αλβανίας σχετικά µε την εφαρµογή της Συµφωνίας
µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Δηµοκρατίας της Αλβανίας περί συνεργασίας των Υπουργείων
Δηµόσιας Τάξης αυτών σε θέµατα αρµοδιότητάς τους».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν
να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντιρρήσεις επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή αυτές οι δύο συµβάσεις
είναι του ιδίου Υπουργείου, ερωτώ τους συναδέλφους αν θέλουν
να τις συζητήσουµε µαζί.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το Σώµα

συµφώνησε οµοφώνως.
Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Μάλιστα.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα λάβουν το λόγο

πρώτα ο κ. Σκυλλάκος και µετά ο κ. Δρίτσας.
Ορίστε, κύριε Σκυλλάκο, έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Αυτές οι δύο συµφωνίες δεν µας βρί-

σκουν σύµφωνους σε τρία βασικά σηµεία και µας οδηγούν στο
να µην τις ψηφίσουµε, δηλαδή να µην ψηφίσουµε τα σχέδια
νόµου κύρωσής τους. 

Το πρώτο θέµα είναι η συνεργασία µε στόχο την αντιµετώπιση
της τροµοκρατίας. Η αντίρρησή µας, η αντίθεσή µας ξεκινάει
από το πώς αντιλαµβάνονται και η Ελλάδα και άλλες χώρες και
η Αλβανία, εν πάση περιπτώσει, την έννοια της τροµοκρατίας και
πώς την αντιλαµβάνονται σε διεθνές επίπεδο όλες οι χώρες και
οι κυβερνήσεις. Εδώ η έννοια της τροµοκρατίας είναι «λάστιχο»
και γίνεται συστηµατική προσπάθεια να συµπεριλάβει και τα κι-
νήµατα, πολιτικά, εθνικοαπελευθερωτικά και άλλα, γιατί δεν αρέ-
σουν στους ισχυρούς. Βεβαίως κουβέντα δεν ακούγεται για την
τροµοκρατία εκείνων των ισχυρών χωρών που επεµβαίνουν στις
χώρες. Μία συνεργασία, λοιπόν, σε τέτοιο επίπεδο δηµιουργεί
κινδύνους. 

Πέρα απ’ αυτό, είναι και ένα ζήτηµα αν µε το ίδιο «µάτι» βλέ-
πουµε την τροµοκρατία εµείς και, παραδείγµατος χάριν, η γειτο-
νική Αλβανία. Θα θυµίσω µόνο ότι όταν διαµελίστηκε η
Γιουγκοσλαβία, δηµιουργήθηκαν τροµοκρατικές οργανώσεις
από τους λεγόµενους «ουτσεκάδες», οι οποίες χρηµατοδοτού-
νταν και στηρίζονταν οικονοµικά και πολιτικά και µε έµψυχο υλικό
από τις κυβερνήσεις της Αλβανίας.

Αυτοί έφτασαν στο σηµείο σήµερα να κυβερνούν το Κοσσυ-
φοπέδιο, να είναι τα πολιτικά πρόσωπα πρώτης γραµµής. Για
ποια, λοιπόν, αντιµετώπιση της τροµοκρατίας µπορούµε να µι-
λάµε; Απλώς µπορούν να χρησιµοποιηθούν τέτοιες συµφωνίες
στην κατεύθυνση εκείνων που θέλουν στην αντιµετώπιση της
τροµοκρατίας να περιλαµβάνουν κινήµατα που αγωνίζονται για

το δίκιο, για να µην αναλύω περισσότερο.
Η δεύτερη αντίθεσή µας είναι ότι παίρνονται µέτρα συνεργα-

σίας για την αντιµετώπιση της λαθροµετανάστευσης. Έχουµε τε-
λείως διαφορετική αντίληψη και για τις αιτίες που προκαλούν τη
µετανάστευση και για τον τρόπο που αντιµετωπίζονται. Επειδή
κινούνται, λοιπόν –για να µην κάνω εκτενή ανάλυση, καθώς δεν
έχω και χρόνο- στην κατεύθυνση αυτών των προβληµάτων τής
λαθροµετανάστευσης, κατά τρόπον που δεν µας βρίσκει σύµφω-
νους, δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε. 

Είναι γνωστό εξάλλου ότι τώρα µε τις εξελίξεις στη Μέση Ανα-
τολή και στη Βόρεια Αφρική, αυξάνονται οι µετανάστες που πάνε
να γλιτώσουν τη ζωή τους. Απ’ ότι δείχνουν τα στοιχεία αυξάνουν
και τα θύµατα, ιδιαίτερα στο θαλάσσιο χώρο, αυτών που προ-
σπαθούν να βρουν ένα µέρος για να µην κινδυνεύουν από τους
βοµβαρδισµούς και τις επεµβάσεις. 

Το τρίτο έχει να κάνει µε τη συνεργασία των Υπουργείων Δη-
µοσίας Τάξης σε επίπεδο δηµόσιας τάξης. Και στα προηγούµενα
και σ’ αυτόν τον τοµέα γίνονται ανταλλαγές πληροφοριών και ει-
δικότερα εδώ στην αντιµετώπιση της δηµόσιας τάξης θα υπάρχει
ανταλλαγή πληροφοριών και εκπαίδευση καθώς επίσης και γνω-
ριµία των µεθόδων που χρησιµοποιεί µια άλλη χώρα προκειµένου
να τις χρησιµοποιήσει και εκείνη. 

Αν περιορίζονταν τα ζητήµατα της δηµόσιας τάξης µόνο στον
τοµέα της εγκληµατικότητας δεν θα είχαµε πρόβληµα. Εξ άλλου
υπάρχει η INTERPOL, υπάρχουν διεθνείς µηχανισµοί για την συ-
νεργασία των χωρών. Δεν προστίθεται τίποτα. Να φέρνουµε εδώ
και να εκπαιδεύουµε τους αστυνοµικούς από την Αλβανία για το
πώς θα αντιµετωπίσουν το κοινό έγκληµα όταν από πάνω µέχρι
κάτω όλα τα πολιτειακά και τα άλλα όργανα της Αλβανίας είναι
µπλεγµένα σ’ αυτές τις υποθέσεις και αυτές τις εγκληµατικότη-
τες –και όλοι το γνωρίζουµε- είναι σαν να κοροϊδεύουµε τον
εαυτό µας. Δεν θα τους διαφωτίσουµε. 

Εκτός και αν, και στην Αλβανία όπως και σε άλλες χώρες,
υπάρχει η λογική ότι η δηµόσια τάξη δεν είναι µόνο εγκληµατι-
κότητα αλλά και δραστηριότητες και ενέργειες πολιτικού χαρα-
κτήρα κινηµάτων, οι οποίες, κατά την επικρατούσα άποψη και
κατά τη γνώµη των κυβερνήσεων, παραβιάζουν τον κοινό Ποινικό
Κώδικα. Θα θυµίσω µόνο ό,τι έχει σχέση µε τον κίνδυνο διασά-
λευσης της δηµόσιας τάξης. Απαγορεύτηκε η συγκέντρωση των
αγροτών στις Σέρρες, έγιναν συλλήψεις και πήγαν οι αγρότες
στα δικαστήρια. 

Τέτοιου είδους προστασία, ανταλλαγή πληροφοριών και βοή-
θεια της µιας χώρας στην άλλη για τέτοιου είδους δηµόσια τάξη
επεκτείνεται και εδώ στη χώρα µας. Βλέπω και την χρησιµοποί-
ηση του Στρατού για την αντιµετώπιση της. Έχουν γίνει και γυ-
µνάσια στη βόρεια Ελλάδα προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Αυτοί οι τρεις λόγοι µας οδηγούν να µην ψηφίσουµε τέτοιου
είδους συµφωνίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Θοδωρής Δρί-
τσας έχει το λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Όπως ήδη ανακοινώσατε εισάγονται προς έγκριση στην Ολο-

µέλεια του Κοινοβουλίου δύο σχέδια νόµου. Το ένα αφορά την
κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ Αλβανίας και Ελλάδας για θέ-
µατα συνεργασίας των Υπουργείων Δηµόσιας Τάξης, αναφορικά
µε ζητήµατα αρµοδιότητάς τους. Και το άλλο είναι η κύρωση
Συµφωνίας της Κίνας και της Ελλάδας σχετικά µε ζητήµατα κα-
ταπολέµησης του εγκλήµατος της τροµοκρατίας, της παράνο-
µης διακίνησης ναρκωτικών και του οργανωµένου εγκλήµατος. 

Γενικά και προφανώς δεν θα ήµασταν αντίθετοι στη διακρατική
και στη διεθνή συνεργασία για ζητήµατα που όντως απαιτείται
τέτοια συνεργασία, όπως είναι το οργανωµένο έγκληµα, όπως
είναι η εµπορία ανθρώπων, παιδιών, σωµατικών οργάνων, όπως
είναι το trafficking, όπως είναι πάρα πολλές τέτοιες µορφές της
εγκληµατικότητας, οι οποίες έχουν διεθνή χαρακτήρα και άρα
απαιτούν και διεθνή αντιµετώπιση. 

Εδώ, όµως, έχουµε αναπαραγωγή κλασικών προτύπων µοντέ-
λου διεθνοποίησης της καταστολής σ’ όλα τα επίπεδα πολύ
συχνά -όχι κατά απόλυτο τρόπο, αλλά πολύ συχνά- µε προσχη-
µατική επίκληση της τροµοκρατίας. Το πρώτο, όµως, που θέλω
να επισηµάνω είναι η ενοχλητική συµπαράταξη και συµπαράθεση
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της µη νόµιµης µετανάστευσης, της παράνοµης µετανάστευσης
στα ζητήµατα που αφορούν την εγκληµατικότητα και σ’ όλα τα
άλλα ζητήµατα. 

Μπορεί µεν να είναι παραθετική η αναφορά και να κάνει κανείς
την επίκληση ότι άλλο το ένα και άλλο το άλλο, αλλά είναι προ-
φανές, ειδικά στην περίπτωση του κειµένου για την Αλβανία, ότι
αυτά συνδέονται. Από πού και ως πού µπορούµε να έχουµε διε-
θνείς διακρατικές σχέσεις και να φτιάχνουµε διεθνή αστυνοµία
και διεθνές κατασταλτικό σύστηµα που να ταυτοποιεί τη µετανά-
στευση µε την εγκληµατικότητα a priori, εξ υπαρχής; Όχι δη-
λαδή, την εγκληµατικότητα που παράγεται από κάποιες
συµπεριφορές µεταναστών, γιατί τότε θα πρέπει να ποινικοποι-
ήσουµε και τη φτώχεια. Γιατί να µην έχουµε εδώ και συµβάσεις
κατά της φτώχειας και της εγκληµατικότητας και όλα αυτά; 

Δεν είναι µόνο ως συµβολισµός, είναι και ως ιδεολογία, είναι
ως νοοτροπία που καλλιεργείται σ’ όλους τους κατασταλτικούς
µηχανισµούς, είναι τελικά ως ένα πλαίσιο συνεργασίας όλων των
κυβερνήσεων µε πρωτοστάτες την Ευρωπαϊκή Ένωση και το
ΝΑΤΟ στην κατεύθυνση της ταύτισης όλων αυτών. Είναι η
γραµµή Μπους. Το ίδιο συµβαίνει και µε τα ζητήµατα της τροµο-
κρατίας: µία ισοπεδωτική ταύτιση κάθε ένοπλης δράσης, κάθε
µαχητικής αντίστασης µε την έννοια της τροµοκρατίας. 

Ήδη, αυτά έχουν ολοκληρώσει το βίο τους, κύριε Πρόεδρε.
Είναι πρακτικές και πολιτικές επιλογές της δεκαετίας του ’90, διή-
νυσαν τη δεκαετία του ’90, διήνυσαν τη δεκαετία του 2000 και
τώρα µπαίνουµε στην τρίτη δεκαετία εφαρµογής αυτών των δογ-
µάτων, όπου έχουν πλέον, αναδειχθεί οι τεράστιες παθογένειες
και οι εγκληµατικές καταστάσεις που συνεπάγονται αυτές οι επι-
λογές. 

Αν κάποτε, είτε για λόγους υποταγής στους ισχυρούς είτε γιατί
γενικώς δεν υπήρχε εµπειρία είτε για οποιοδήποτε άλλο λόγο,
µπορούσαν κυβερνήσεις σαν την ελληνική ή κυβερνήσεις άλλων
χωρών επί του προκειµένου της Κίνας ή της Αλβανίας, να απο-
δεχθούν αυτές τις λογικές, κατ’ αρχάς –και είχε γίνει τότε πολύ
µεγάλη συζήτηση- σήµερα, δεν νοείται να συνεχίζεται αυτή η επι-
λογή. Έχουµε πραγµατικά ανάγκη να αναθεωρήσουµε και να
ανασκευάσουµε αυτού του είδους τις επιλογές. 

Νοµίζω ότι όλες οι κυβερνήσεις λίγο-πολύ το αναγνωρίζουν
αυτό µε διαφόρους τρόπους. Ή αν δεν το αναγνωρίζουν οι κυ-
βερνήσεις, που υποτάσσονται σ’ αυτό το διεθνές πλέγµα των
ισχυρών και της ηγεµονίας των νατοϊκών και των άλλων ισχυρών
κύκλων Αµερικής και Ευρώπης, τουλάχιστον το αναγνωρίζουν τα
πολιτικά κόµµατα, το αναγνωρίζει η επιστήµη, το αναγνωρίζουν
οι µη κυβερνητικές οργανώσεις, τα κοινωνικά κινήµατα, τα κινή-
µατα δικαιωµάτων, το αναγνωρίζουν οι οργανισµοί του ΟΗΕ. 

Πώς είναι δυνατόν, λοιπόν, να συνεχίζουµε να συνάπτουµε τέ-
τοιες συµβάσεις ενταγµένες σ’ αυτό το πλαίσιο, σε αυτήν τη λο-
γική και να ταυτίζουµε όλα αυτά τα πράγµατα; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.
Ξέρετε κάτι; Αυτού του είδους οι επιλογές ελάχιστη υπηρεσία

προσφέρουν σε αυτό που όλοι µπορούµε να οµονοήσουµε ως
ανάγκη, στην αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος και
της αντικοινωνικής παραβατικότητας οργανωµένων εγκληµατι-
κών δράσεων και συµφερόντων. Το υπονοµεύουν τέτοιου είδους
δράσεις, διότι εµπλέκουν λαϊκά κινήµατα, δικαιώµατα ανθρώπων,
εµπλέκουν τη φτώχεια, εµπλέκουν όλα αυτά στο έγκληµα. Πώς
να αντιµετωπιστεί το έγκληµα λοιπόν, µε αυτόν τον τρόπο; Αντί-
θετα, προσχηµατικά ενισχύουµε τελικώς τέτοιου είδους µηχανι-
σµούς και τους εµπλέκουµε ακόµα και µε τους µηχανισµούς της
καταστολής, όπως έχει αποδειχθεί πάρα πολλές φορές που δια-
βρώνονται αυτού του είδους οι οργανισµοί, οι καταστολείς, οι
υπηρεσίες δηλαδή, των διαφόρων χωρών από το οργανωµένο
έγκληµα. 

Είναι επαρκείς νοµίζω οι λόγοι, όχι µόνο για εµάς ως ΣΥΡΙΖΑ,
να µη ψηφίσουµε αυτές τις συµβάσεις, να τις καταψηφίσουµε,
αλλά για µία ακόµη φορά να θέσουµε το ζήτηµα ότι, επιτέλους,
πρέπει να αναθεωρηθούν αυτές οι πολιτικές επιλογές. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Πρόε-
δρε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι κάποιος άλλος να µιλή-
σει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι, γιατί η διαδικασία
γίνεται σύµφωνα µε το άρθρο 108.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα ήθελα να κάνω µία επισή-
µανση, παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχετε το λόγο, κύριε
Κακλαµάνη.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
διατυπώσω δύο σκέψεις. Η µία είναι γενική σε ό,τι αφορά την
προδικασία και την όλη διαδικασία κατάρτισης διεθνών συµβά-
σεων. 

Πολλές φορές στη διάρκεια της θητείας µου στο Σώµα -και
από την προσωπική µου πείρα ως Υπουργού στο παρελθόν και
ως Προέδρου της Βουλής- είχα επισηµάνει µία αδυναµία που πα-
ρουσιάζεται διαχρονικά. Ασφαλώς, οι δύο συνάδελφοι Υπουργοί
που είναι εδώ θα έχουν φροντίσει να γνωρίζουν όλη την πορεία
κατάρτισης και υπογραφής αυτών των συµβάσεων. Αυτό όµως,
δεν συµβαίνει πάντοτε, για να µην πω ότι κατά κανόνα συµβαίνει
το αντίθετο.

Πώς λειτουργεί αυτό το σύστηµα των διαπραγµατεύσεων, της
συγκρότησης ειδικών επιτροπών, της συζήτησης των διαφόρων
θεµάτων, της κατάρτισης προσχεδίων, σχεδίων και τελικώς της
υπογραφής των διαφόρων διακρατικών συµφωνιών; Ο κανόνας
είναι ότι από την πολιτική ηγεσία λόγω του τρόπου –και είναι µε-
γάλη αδυναµία ως γνωστόν της χώρας µας- που λειτουργεί η δι-
οίκηση, το πολύ οι γενικοί γραµµατείς των αρµοδίων κάθε φορά
Υπουργείων να έχουν κάποια ενηµέρωση µε κάποια σηµειώµατα
ή κάποιες συσκέψεις που θα κάνουν κάθε φορά µε τα στελέχη
των υπηρεσιών που εκπροσωπούν το Υπουργείο και τη χώρα σε
αυτές τις συζητήσεις και τις συµφωνίες. Επαναλαµβάνω ότι αν
ρωτήσουµε θα µας πουν οι παρόντες Υπουργοί ότι την έχουν δια-
βάσει απ’ αρχής µέχρι τέλους και τη µία και την άλλη συµφωνία.
Αυτό, όµως, δεν είναι βέβαιο ότι συµβαίνει πάντοτε. Σας λέγω
από την πείρα µου ότι κατά κανόνα συµβαίνει το αντίθετο.

Γιατί θέτω αυτό το ζήτηµα; Γιατί αυτό αφορά και την Κυβέρ-
νηση, αλλά αφορά και τη Βουλή. Η διαδικασία που έχουµε, όπως
ξέρετε, είναι ολιγόλεπτη κατά κανόνα και νοµίζω ότι στις πονηρές
πια εποχές που έχει µπει για άλλη µια φορά η ανθρωπότητα,
αυτά που λένε τα δύο κόµµατα της Αριστεράς πρέπει να τα λά-
βουµε υπ’ όψιν. Με ποια έννοια; Η ιστορία είναι γνωστή. Υπάρ-
χουν διάφορες σκοπιµότητες πίσω από την υστερία που έχει
καλλιεργηθεί ιδιαίτερα σε περιοχές και λαούς θύµατα της τρο-
µοκρατίας. 

Μετά την υπόθεση, τη µεγάλη εγκληµατική ενέργεια στους
δύο πύργους στις Ηνωµένες Πολιτείες, η τροµοκρατία πια δεν
αντιµετωπίζεται ως µία επικίνδυνη νόσος για τη δηµοκρατία και
την ειρηνική συµβίωση των κοινωνιών, αλλά ως ένας καρκίνος
που µπορεί κάλλιστα να αντιµετωπισθεί µε µία βαθιά εγχείριση. 

Ο καρκίνος, όµως, απεδείχθη ότι είναι µεταστατικός και όλη
αυτή η προσπάθεια, είτε από µιµητισµό είτε από δηµιουργία συν-
θηκών που διευκολύνουν την ανάπτυξη τροµοκρατικής δράσης
σε όλη την υφήλιο, οδήγησε στο αντίθετο αποτέλεσµα και ίσως
κάποιοι δεν το καταλαβαίνουν. Εγώ, όµως, έζησα τις εποχές του
αντικοµµουνισµού, πάνω στον οποίο -πάνω σε αυτήν τη στρατη-
γική- οικοδόµησαν τις αντιλήψεις για τις συνοδοιπορίες κ.λπ., και
όποιος δεν απεκήρυσσε, είχε κάποιες συνέπειες. 

Εγώ πιστεύω, ειδικά για το θέµα της τροµοκρατίας, ότι πρέπει
να κάνουµε την αρχή. Ξέρω από πάνω το πώς γίνονται αυτές οι
ιστορίες. Δεν µπορούµε να βάζουµε τα φασόλια, τα κουκιά και
τα ρεβίθια όλα µαζί. Τα κάνουµε µαζί µία φορά το χρόνο, εκεί
στα νησιά µας, στην Επτάνησο και τα λέµε «πολυκούκια». Μια
φορά το χρόνο, τη Σαρακοστή, τα βάζουµε όλα µαζί.

Η τροµοκρατία είναι µία υπόθεση, σαφώς στηριζόµενη σε
βίαιη εγκληµατική δράση, αλλά µε ποικίλα χαρακτηριστικά, που
αν δεν αποµονωθεί -αλλά την βάζουµε µαζί µε το trafficking, µαζί
µε το οικονοµικό έγκληµα ή µε όλα τα άλλα- φθάνουµε στο ση-
µείο, όπως προχθές που διαβάσαµε ότι κάποια τροµοκρατική
οµάδα είχε συνεργασία µε κάποιους του κοινού ποινικού εγκλή-
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µατος κ.λπ.. 
Εγώ για όλα αυτά είµαι λίγο επιφυλακτικός, διότι ξεκινούν πολ-

λές φορές είτε από τη φαντασία είτε από την ανάγκη ορισµένων
υπηρεσιών να παρουσιάσουν έργο. Στα όχι και τόσο παλιά χρό-
νια, στην περίοδο της επταετίας, όσοι βρήκαν αντιµετώπιση
σκληρή, βλέπαµε, όταν είχαµε σκοπό, για παράδειγµα, να ανατι-
νάξουµε το Κέντρο Τεθωρακισµένων στην Πάτρα ή να προσβά-
λουµε το Ραδιοφωνικό Σταθµό της Αθήνας, ότι κάποιος µε κάθε
χέρι ξύλο που έτρωγε, έλεγε «ναι, κουβεντιάζαµε και αυτό και
εκείνο». 

Επανέρχοµαι και κλείνω. Πρώτον, πρέπει να δούµε τις διαδι-
κασίες για την προώθηση της συνεργασίας, που είναι απολύτως
αναγκαία όχι µόνο για αυτά τα θέµατα για τα οποία µιλάµε, αλλά
ακόµη και γι’ αυτά της οικονοµικής συνεργασίας, που πολλές
φορές, όπως ξέρουµε όλοι, αποβλέπουν στην εξυπηρέτηση και
του δηµοσίου και του ιδιωτικού οικονοµικού συµφέροντος. 

Φυσικά, πάνω στο συγκεκριµένο θέµα, εγώ νοµίζω ότι κάποια
στιγµή πρέπει, όπως ως νοµικοί γνωρίζουµε, τα ζητήµατα να αντι-
µετωπίζονται ξεχωριστά. Κάποτε και το µέγα αυτό θέµα της τρο-
µοκρατίας -το οποίο φυσικά όλοι θέλουµε και να σµικρυνθεί και
να εξαφανιστεί, αλλά δεν ξέρω και πόσοι «ψωµίζονται», όχι µόνο
οικονοµικά, αλλά και πολιτικά, στρατηγικά, από όλη αυτήν την
υπόθεση- θα πρέπει να ξεχωρίσει και να αντιµετωπιστεί, διότι
τώρα έχουµε εδώ το Υπουργείο Εξωτερικών που εισηγείται µία
σύµβαση για την τροµοκρατία και άλλα εγκλήµατα, που προφα-
νώς δεν έχει…

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εξωτερικών): Του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη. Εγώ
είµαι για άλλη σύµβαση εδώ. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Δεν είστε για την πρώτη; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για την τρίτη σύµ-

βαση. Δεν την έχουµε συζητήσει ακόµα. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Καλώς, αλλά είµαι βέβαιος ότι

ο κ. Όθωνας δεν έχει και εξειδικευµένες γνώσεις για την τροµο-
κρατία, ούτε εγώ άλλωστε. Δεν ισχυρίζοµαι κάτι τέτοιο.

Σας ευχαριστώ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εξωτερικών): Εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα σας απαντήσω για
την επόµενη σύµβαση, αν θέλετε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είστε για την Κίνα;
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Εξωτερικών): Για τη σύµβαση µε τη Βουλγαρία και τη Ρου-
µανία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και τους συναδέλφους και τον αξιότιµο Πρόεδρο
κ. Κακλαµάνη για τις παρατηρήσεις τους.

Πήρα το λόγο κατ’ αρχάς για να καταστήσω µε τον πιο από-
λυτο τρόπο σαφές ότι για την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη και για την Κυβέρνηση συνολικότερα -
φαντάζοµαι και για το σύνολο των πολιτικών κοινοβουλευτικών
κοµµάτων- δεν υπάρχει καµµία απολύτως σύνδεση, ούτε της µε-
τανάστευσης µε την παραβατικότητα και πολύ περισσότερο µε
το ποινικό έγκληµα –αναφέροµαι σε µια σχετική παρατήρηση του
κ. Δρίτσα- ούτε επίσης καµµία σύνδεση των κοινωνικών κινηµά-
των, όσο έντονα και αν αυτά εκδηλώνονται στο πλαίσιο της νοµι-
µότητας µε την τροµοκρατία. Εποµένως, η παράθεση στις
συγκεκριµένες συµφωνίες αστυνοµικής συνεργασίας όλων δυ-
νητικά των πεδίων που µπορεί να εφαρµοστεί µια τέτοια συνερ-
γασία σε διακρατικό ή διεθνές επίπεδο, έχει, σε ό,τι αφορά την
ελληνική Κυβέρνηση, αυτή τη σηµαντική υπογράµµιση.

Το δεύτερο που θέλω να τονίσω είναι ότι σε όλες τις συµφω-
νίες και στις συγκεκριµένες που η ελληνική Βουλή κυρώνει σή-
µερα, υπάρχει το δικαίωµα και των δύο συµβαλλοµένων µερών
να αρνηθούν εν όλω ή εν µέρει, κατά περίπτωση, την παροχή
συνδροµής και συνεργασίας, εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνουν
το αρµόδιο Υπουργείο, η Κυβέρνηση και εγώ θα έλεγα και µέσα

από τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου και το Κοινο-
βούλιο, κατά περίπτωση, τις ερµηνείες παραδείγµατος χάριν,
όπως είπε ο κ. Σκυλλάκος, για το τι είναι τροµοκρατία. Η ελληνική
πλευρά κρατά µέσω και της συγκεκριµένης σύµβασης το δικαί-
ωµα να δίνει το δικό της ορισµό και τη δική της ερµηνεία και επο-
µένως, ποια είναι εκείνα τα θέµατα στα οποία παράσχει τη
συνδροµή και τη συνεργασία και σε ποια όχι.

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα, όχι το διαδικαστικό, το ουσιαστικό
που έθεσε ο Πρόεδρος ο κ. Κακλαµάνης, προφανώς είναι γνω-
στό ότι στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή διεξήχθη πολύ ουσιαστι-
κότερη συζήτηση και για τις συγκεκριµένες συµφωνίες, όπου οι
απόψεις των κοµµάτων, διά των εισηγητών τους, αλλά και διά
των συναδέλφων Βουλευτών αναπτύχθηκαν εκτενέστερα, όπως
και οι θέσεις της Κυβερνήσεως. Προφανώς, δεν µε βρίσκει σύµ-
φωνο. Διαφωνώ στο ότι µπορεί να εµπλουτιστεί η διαδικασία.

Επίσης, θα καταθέσω την άποψη ότι ίσως είναι ακόµα ουσια-
στικότερη και διά µέσου του Κοινοβουλίου, η παρακολούθηση
υλοποίησης και εφαρµογής αυτών των συµβάσεων. Και θα µου
επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, να σας υπενθυµίσω κάτι το οποίο
γνωρίζετε καλύτερα από µένα ότι ειδικά σε τόσο ευαίσθητα θέ-
µατα, όπως είναι τα θέµατα αστυνοµικής συνεργασίας ακολου-
θείται µία τυποποίηση. Μία φόρµα βασικά είναι, η οποία έχει
ελάχιστες παραλλαγές, έως καθόλου, ανάλογα µε το ποια χώρα
τη συνάπτετε. Είναι µια φόρµα διεθνώς συµφωνηµένη, ακριβώς
για να µην υπάρχει ένα περιθώριο µεγάλης ευελιξίας και ελευ-
θερίας διατυπώσεων που θα δηµιουργούσε περισσότερες παρε-
ξηγήσεις από αυτές που επισηµάνθηκαν από τους συναδέλφους
ήδη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη, κ. Εµµανουήλ Όθωνα.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη: «Κύρωση Συµφωνίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας, περί της συνεργασίας για την
Καταπολέµηση του Εγκλήµατος, ιδιαιτέρως της Τροµοκρατίας,
της Παράνοµης Διακίνησης Ναρκωτικών και του Οργανωµένου
Εγκλήµατος».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Κύρωση Συµφω-
νίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας, περί της συνερ-
γασίας για την Καταπολέµηση του Εγκλήµατος, ιδιαιτέρως της
Τροµοκρατίας, της Παράνοµης Διακίνησης Ναρκωτικών και του
Οργανωµένου Εγκλήµατος» σε µόνη συζήτηση έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρο και στο σύνολο και έχει ως
εξής:

«Κύρωση Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της
Κίνας, περί της συνεργασίας για την Καταπολέµηση του Εγκλή-
µατος, ιδιαιτέρως της Τροµοκρατίας, της Παράνοµης Διακίνη-
σης Ναρκωτικών και του Οργανωµένου Εγκλήµατος

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος  η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας
της Κίνας, περί της συνεργασίας για την καταπολέµηση του
εγκλήµατος, ιδιαιτέρως της τροµοκρατίας, της παράνοµης δια-
κίνησης ναρκωτικών και του οργανωµένου εγκλήµατος, που υπο-
γράφηκε στο Πεκίνο στις 5 Ιουνίου 2007,  το κείµενο της οποίας
σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα  έχει ως εξής:

9058 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Άρθρο  δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας  που κυ-
ρώνεται  από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 8 πα-
ράγραφος 1 αυτής.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Προχωράµε στην ψή-
φιση του δευτέρου σχεδίου νόµου.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου
Υπουργών της Δηµοκρατίας της Αλβανίας σχετικά µε την εφαρ-
µογή της Συµφωνίας µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας της Αλβανίας περί συνεργα-
σίας των Υπουργείων Δηµόσιας Τάξης αυτών σε θέµατα αρµο-
διότητάς τους».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Κύρωση του Πρω-
τοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Συµβουλίου Υπουργών της Δηµοκρατίας της Αλβανίας
σχετικά µε την εφαρµογή της Συµφωνίας µεταξύ των Κυβερνή-

σεων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας της Αλ-
βανίας περί συνεργασίας των Υπουργείων Δηµόσιας Τάξης
αυτών σε θέµατα αρµοδιότητάς τους» έγινε δεκτό κατά πλειο-
ψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Δηµο-
κρατίας της Αλβανίας σχετικά µε την εφαρµογή της Συµφωνίας
µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Δηµοκρατίας της Αλβανίας περί συνεργασίας των Υπουργείων
Δηµόσιας Τάξης αυτών σε θέµατα αρµοδιότητάς τους

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Πρωτόκολλο µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Δηµοκρα-
τίας της Αλβανίας σχετικά µε την εφαρµογή της Συµφωνίας
µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δη-
µοκρατίας της Αλβανίας περί συνεργασίας των Υπουργείων Δη-
µόσιας Τάξης αυτών σε θέµατα αρµοδιότητάς τους (ν. 2147/1993,
A’ 96, 16.6.1993), που υπογράφηκε στα Τίρανα, στις 12 Μαρτίου
2010, το κείµενο του οποίου σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγ-
γλική γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Πρωτοκόλλου που
κυρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 7
αυτού.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
δώδεκα µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί από το American Com-
munity Schools of Athens.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της
Συµφωνίας για τη συµµετοχή της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας
και της Ρουµανίας στον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο, µετά της
Τελικής Πράξεως αυτής και των Κοινών Δηλώσεων των συµβαλ-
λοµένων µερών της Συµφωνίας».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία και εισάγεται για συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν
να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Θα µπορούσα να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνης Σκυλ-
λάκος, για πέντε λεπτά.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Η θέση µας για την Ευρωπαϊκή
Ένωση είναι γνωστή. Εµείς θεωρούµε ότι η είσοδος µιας χώρας
στην Ευρωπαϊκή Ένωση θα χειροτερέψει την κατάσταση στη
χώρα αυτή για τα λαϊκά στρώµατα και από άποψη προοπτικής
ανάπτυξης, όχι απλώς δεν είναι βέβαια κάποια µείωση της ψαλί-
δας ανάµεσα στις φτωχότερες και στις πλουσιότερες χώρας,
αλλά µάλλον διεύρυνση της ψαλίδας θα υπάρξει. Αυτό έχει δείξει
η πείρα και γι’ αυτό έχουµε αντιταχθεί και στην προσχώρηση
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας. 

Τώρα οι χώρες, οι οποίες µπαίνουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση
θα πρέπει να µπουν και στον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο, που
είναι κάτι παραπλήσιο µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Στις χώρες
αυτές που είναι µέσα –όχι µόνο στις χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, αλλά και σε χώρες που δεν έχουν µπει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, όπως είναι η Νορβηγία, η Ισλανδία και δεν ξέρω ποιες
άλλες- ισχύουν οι γενικότερες αρχές των τεσσάρων ελευθεριών:
Να διακινούνται, δηλαδή, ελεύθερα κεφάλαια, εµπορεύµατα,
υπηρεσίες και εργαζόµενοι.

Η πείρα έχει δείξει –επαναλαµβάνω- ότι και οι χώρες οι οποίες
κάνουν τέτοιες συµφωνίες, αυτές βρίσκονται όλο και σε υποδε-
έστερη θέση, ενώ οι ισχυροί ενισχύονται. Οι ισχυρότεροι κερδί-
ζουν πόντους µε την πτώση των τειχών και των συνόρων και µε
τις τέσσερεις ελευθερίες. 

Από θέση αρχής και για τους συγκεκριµένους λόγους που
είπα, εµείς είµαστε αντίθετοι µε την σύµβαση αυτή και την ένταξη
της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον ενιαίο Ευρωπαϊκό Οικο-
νοµικό Χώρο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα πω περίπου αυτά που είπα και στην επιτροπή. Συζητούµε

σήµερα για κάτι που φαίνεται τετριµµένο, κάτι που ενδεχοµένως
δεν φαίνεται να έχει αρνητικές πλευρές, δηλαδή τη συµµετοχή
της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό
Χώρο, δηλαδή στη συνένωση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της
ΕΖΕΣ, της πάλαι ποτέ ΕΦΤΑ, της Ευρωπαϊκής Ζώνης Ελευθέρων
Συναλλαγών. Αυτός είναι ο Ευρωπαϊκός Οικονοµικός Χώρος: η

Ευρωπαϊκή Ένωση και η ΕΖΕΣ.
Είδαµε στην επιτροπή και το συζητήσαµε ότι συνολικά η Βουλ-

γαρία και η Ρουµανία θα πάρουν 72.000.000 ευρώ. Η κ. Ξενογιαν-
νακοπούλου πολύ διεξοδικά µέσα στην Επιτροπή εξήγησε ότι η
Ελλάδα δεν θα πληρώσει, γιατί τα χρήµατα αυτά προέρχονται
από τον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο, εννοώντας προφανώς –
δεν ξέρω και µπορεί να µε διορθώσει η κυρία Υπουργός- ότι δεν
θα υπάρξει πρόσθετη επιβάρυνση της Ελλάδας.

Και το λέω αυτό, γιατί η Ελλάδα ήδη µετέχει στον Ευρωπαϊκό
Οικονοµικό Χώρο ως µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Άρα, έχει
ήδη συνεισφέρει στο κοινό ταµείο. Εποµένως, και από ελληνικά
χρήµατα τα οποία έχουν δοθεί σε άλλο χρονικό σηµείο –δεν θα
δοθούν πρόσθετα όµως, αυτό κατάλαβα, κυρία Υπουργέ, στην
επιτροπή- από το κοινό ταµείο θα επωφεληθούν η Βουλγαρία και
η Ρουµανία.

Όµως, εδώ υπάρχει και αιτιολογική έκθεση στο νόµο, όπως σε
κάθε νοµοσχέδιο, η οποία αναφέρει την αποτίµηση του Γενικού
Λογιστηρίου του κράτους, το οποίο δεν είναι καθόλου διαφωτι-
στικό. Διαβάζω: «Η διεύρυνση του Ευρωπαϊκού Οικονοµικού
Χώρου µε την ένταξη της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας θα έχει
θετικές επιπτώσεις στη χώρα µας λόγω αναµενόµενης αύξησης
εξαγορών, διεύρυνσης εξωτερικής αγοράς που θα οδηγήσει
στην ανάπτυξη επιχειρηµατικών πρωτοβουλιών, αύξηση της απα-
σχόλησης κ.λπ.». Δεν υπάρχει κάτι συγκεκριµένο, κάτι ποσοτικο-
ποιηµένο, κάτι που να είναι χειροπιαστό και να φαίνεται ότι θα
υπάρξει ανάπτυξη κυρίως στις βόρειες περιφέρειες της Ελλά-
δας, στη Μακεδονία και στη Θράκη, οι οποίες αδειάζουν από επι-
χειρήσεις. Αυτό που είναι χειροπιαστό είναι ότι έχουµε µείωση
της απασχόλησης στη βόρεια Ελλάδα, µείωση των θέσεων ερ-
γασίας. Και προφανώς, δεν γίνεται αντιληπτό από αυτά που ανα-
φέρει το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους πού θα βελτιωθεί η
παραγωγικότητά µας, όπως αισιοδοξεί, ή πού θα υπάρξει αύ-
ξηση των επενδύσεων.

Οφείλω εδώ να ευχαριστήσω την κυρία Υπουργό, η οποία είχε
τη ευαισθησία να µε ενηµερώσει ότι στη σελίδα 35 ο όρος «κυ-
πριακή» αναφέρεται στην κυπριακή επικράτεια. Σας ευχαριστώ,
κυρία Υπουργέ που το διευκρινίσατε και έτσι έχουν εκλείψει οποι-
εσδήποτε άλλες σκέψεις, σχετικά µε τη διατύπωση η οποία
υπήρχε. 

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο λόγο εκτός των οικονοµικών για
τον οποίο ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν θα υπερψηφίσει
το σχέδιο νόµου. Είναι το ζήτηµα της πυρηνικής ασφάλειας.
Ίσως ακουστεί βαρύγδουπο, αλλά εδώ συζητάµε κάποια πράγ-
µατα τα οποία µετά από καιρό µπορεί να έχουν ιστορική σηµα-
σία. 

Είµαστε λίγοι σ’ αυτήν την Αίθουσα, αλλά θα πούµε κάποια
πράγµατα τα οποία εύχοµαι και χτυπάω ξύλο πολλές φορές να
µην πραγµατοποιηθούν. Η Νέα Δηµοκρατία διά του κ. Βαρβι-
τσιώτη στην επιτροπή δεν φαίνεται να καταλαβαίνει γιατί συζη-
τάµε. Συζητάµε για την πυρηνική ασφάλεια και τη σχέση που έχει
µε αυτές τις δύο χώρες. Τώρα διαπραγµατευόµαστε µε αυτές
τις δύο χώρες. Τώρα κυρώνεται αυτός ο νόµος. Τώρα πρέπει να
βάζουµε θέµατα για τα οποία θα ευθυγραµµίζονται οι χώρες, η
Βουλγαρία και η Ρουµανία. 

Η Νέα Δηµοκρατία στην επιτροπή υποβάθµισε, λοιπόν, το
θέµα της πυρηνικής ασφάλειας. Εµείς δεν δεχόµαστε καµµία
υποβάθµιση και το αναδεικνύουµε, γιατί, όταν θα έρθει –και ξα-
ναχτυπάω ξύλο- η δύσκολη ώρα, όταν θα έχει ενδεχοµένως γίνει
κάποιο πυρηνικό ατύχηµα στα Βαλκάνια, κάποιοι θα γυρίσουν και
θα κοιτάξουν ποιοι ανέδειξαν το ζήτηµα –και το κάνουµε εµείς
σήµερα και στην Εθνική Αντιπροσωπεία- και ποιοι άλλοι έκαναν
ότι δεν καταλαβαίνουν. Αναφέροµαι στη Νέα Δηµοκρατία και
στην τοποθέτηση του κ. Βαρβιτσιώτη στην επιτροπή.

Στη Βουλγαρία λειτουργεί ένα πυρηνικό τέρας. Δεν το έχω χα-
ρακτηρίσει εγώ πυρηνικό τέρας. Το χαρακτήρισε το περιοδικό
«DER SPIEGEL». Το χαρακτήρισε, επίσης, «Βαλκανική Φουκου-
σίµα». Το σαράβαλο που λέγεται Κοζλοντούι είναι χτισµένο σε
σεισµογενή περιοχή που έχει δώσει σεισµούς έως έξι ρίχτερ. Δεν
θέλω να αναφέρω πόσοι Ευρωβουλευτές έχουν κάνει πόσες πα-
ρεµβάσεις. Θα αναφερθώ σε αυτούς τους Ευρωβουλευτές µε
τους οποίους είχα την τιµή να συνεργαστώ εγώ: Νικήτας Κακλα-
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µάνης, Γιάννης Μαρίνος, Σταύρος Ξαρχάκος, Γιώργος Καρατζα-
φέρης. Σαράντα τρεις ερωτήσεις στο Συµβούλιο και στην Κοµι-
σιόν για το πυρηνικό τέρας του Κοζλοντούι. Είναι µία βόµβα για
την υγεία των Ελλήνων. Απέχει διακόσια είκοσι πέντε χιλιόµετρα
από την Ελλάδα και έχει ανιχνευθεί ραδιενέργεια διακόσιες πε-
νήντα φορές παραπάνω της συνήθους. 

Οµολογηµένα τον Δεκέµβριο του 1997 Βούλγαροι επίσηµοι
είπαν ότι το παρακείµενο στο Κοζλοντούι εγκαταλελειµµένο ορυ-
χείο ουρανίου µόλυνε τον Στρυµόνα και το Νέστο. Το ανέφερα
και προχθές στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι κατά τη συνεδρίαση
της Επιτροπής Interreg/Phare CBC, όπου ήταν µέσα Έλληνες και
Βούλγαροι επίσηµοι, οι Βούλγαροι παραδέχθηκαν ότι µόλυναν
τον Στρυµόνα και το Νέστο από το εγκαταλελειµµένο ορυχείο
αυτού του πυρηνικού τέρατος στο Κοζλοντούι. 

Δεύτερον, Ρουµανία. Άλλο ένα πυρηνικό σαράβαλο στην Τσερ-
ναβόδα. Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
είναι ο µόνος Ευρωβουλευτής που έθεσε το ζήτηµα της Τσερνα-
βόδα, αυτού του πυρηνικού σαράβαλου της Ρουµανίας. Έχει ήδη
δύο παλιούς αντιδραστήρες 650 ΜW. Ετοιµάζει άλλον ένα 1000
MW. Δηλαδή, έχουµε τους Βουλγάρους, τους Ρουµάνους.
Έχουν πάρει φόρα και άλλοι, Τούρκοι, Αλβανοί, Σκοπιανοί. Θέ-
λουν να µας κυκλώσουν µε πυρηνικά εργοστάσια, µε πυρηνικούς
σταθµούς. Άλλοι λειτουργούν και άλλοι θα δηµιουργηθούν σε
σεισµογενείς περιοχές. Δηλαδή, θα έχουµε ωρολογιακές βόµβες
σε χώρες που συστηµατικά περιφρονούν και την Διεθνή Επι-
τροπή Ατοµικής Ενέργειας, την Greenpeace, τις περιβαλλοντικές
οργανώσεις.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ζητά άµεση πρωτοβουλία,
στo πλαίσιo του Συµβουλίου Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, για το κλείσιµο όλων των απαρχαιωµένων πυρηνικών σταθ-
µών, αλλά και το πάγωµα των µεγαλοϊδεατικών µωροφιλοδοξιών
χωρών όπως της Τουρκίας, των Σκοπίων και της Αλβανίας, γιατί
εµείς δεν είµαστε πειραµατόζωα, δεν είµαστε υποψήφια θύµατα
οποιουδήποτε ανισσόροπου θέλει να δηµιουργήσει πυρηνικά ερ-
γοστάσια σε σεισµογενείς περιοχές και δεν σκοπεύουµε να πά-
θουµε αυτό που έπαθε η Ιαπωνία, η οποία ρήµαξε από την
καταστροφή που συνέβη. 

Τώρα είναι η ώρα να ακυρώσουµε αυτές τις µωροφιλοδοξίες
κάποιων γύρω από την περιοχή µας, µε παρέµβαση στο Συµβού-
λιο Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Μπορούµε να το κά-
νουµε τώρα που η Τουρκία είναι υποψήφια για ένταξη. Δεν
θέλουµε να γίνει άλλη Φουκουσίµα στην περιοχή µας. Για όλους
αυτούς τους λόγους ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός καταψη-
φίζει τη συµφωνία. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Δρίτσας, Βουλευ-

τής του ΣΥΡΙΖΑ, έχει το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και σ’ αυτή τη συµφωνία καλείται το Κοινοβούλιο να κυρώσει

αποφάσεις δροµολογηµένες από πολλά χρόνια πριν, επί του
προκειµένου τη συµµετοχή της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας
στον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο και ως εκ τούτου στην ολο-
κλήρωση µιας διαδικασίας που έχει ξεκινήσει από το 1993 και
πάλι ως συνέχεια της Ευρωπαϊκής Ζώνης Ελεύθερων Συναλλα-
γών.

Ο Ευρωπαϊκός Οικονοµικός Χώρος περιλαµβάνει ήδη είκοσι
επτά κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης συν τη Νορβηγία, το
Λιχτενστάιν και την Ιρλανδία. Οι κανόνες του εφαρµόζονται και
στην Ελβετία. Είναι θα έλεγε κανείς η light Ευρωπαϊκή Ένωση, η
ευρύτερη, που περιλαµβάνει σε κάποιους ενιαίους κανόνες οι-
κονοµικής λειτουργίας και όσες χώρες δεν είναι ενταγµένες στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Χαρακτηριστικό, ήδη από το 1993, από το ιδρυτικό κείµενο του
Ευρωπαϊκού Οικονοµικού Χώρου -όπως ήδη προαναφέρθηκε και
εκτενώς αναφέρθηκα και στη συζήτηση στην επιτροπή- είναι οι
λεγόµενες τέσσερις ελευθερίες, η ελευθερία κίνησης των κεφα-
λαίων, υπηρεσιών, αγαθών, προσώπων. 

Ήδη και εδώ, όπως είπα και στην προηγούµενη συζήτηση για
τις άλλες συµφωνίες, υπάρχει χρόνος που διανύθηκε από όπου
µπορούµε να βγάλουµε συµπεράσµατα. Αυτές οι πολυδιαφηµι-
σµένες τότε τέσσερις ελευθερίες στην εφαρµογή τους –εµείς

από τότε και στην Ευρώπη και στη χώρα µας τις είχαµε κριτικάρει
εύστοχα πιστεύω και η διαδικασία µας δικαίωσε- είναι ωραίες στο
άκουσµά τους, αλλά στην πράξη είναι εις βάρος των φτωχότε-
ρων χωρών. 

Προβλέπονται κάποιες αντισταθµιστικές ρυθµίσεις. Εγώ δεν
είχα αναφερθεί στο αν από αυτήν τη συµφωνία προβλέπεται κό-
στος για τη χώρα µας ή όχι. Είχα πει ότι διάφορα χρηµατοδοτικά
προγράµµατα, που είχαν υλοποιηθεί τα έτη 1994-1998, 1998-
2003, 2003-2009 για τη χώρα µας, δεν µπορούσαν να αντισταθ-
µίσουν τις δυσµενείς επιπτώσεις που έχουν τέτοιου είδους
συµφωνίες για τις φτωχότερες χώρες επί τη βάσει των αρχών
της ελευθερίας της κίνησης των κεφαλαίων, των υπηρεσιών, των
αγαθών και των προσώπων. 

Άλλωστε η οικονοµική κρίση -και όλα αυτά που συζητάµε τώρα
για τους νέους µηχανισµούς στην Ευρώπη- ανέδειξε αυτή την
ανισοµέρεια, αυτήν την αδικία. Και οι κανόνες του ευρώ και οι
κανόνες όλων αυτών των «ελευθεριών» είναι εις βάρος των πλέον
αδύναµων οικονοµιών, οι οποίες εντάσσονται σ’ ένα ανταγωνι-
στικό πλαίσιο χωρίς προϋποθέσεις και δυνατότητες να ανταπο-
κριθούν και γίνονται θύµατα της εξυπηρέτησης συµφερόντων
υπέρ των ισχυρών χωρών κατ’ αρχάς, κυρίως όµως από εκεί και
πέρα υπέρ των ανεξέλεγκτων συµφερόντων των µεγάλων κεφα-
λαιουχικών συγκροτήσεων, των κερδοσκόπων παντός είδους,
της αγοράς εν γένει, των funds κ.λπ.. Αυτά είναι που πρέπει να
αµφισβητήσουµε. Δεν είναι ότι δεν συµφέρουν και τη Ρουµανία
και τη Βουλγαρία. Δεν συµφέρουν ούτε τη χώρα µας και αυτό
είναι πια πανηγυρικά αποδεδειγµένο.

Δεν µπορούµε να µένουµε σ’ αυτούς τους κανόνες. Είπε πριν
κι ο κ. Όθωνας ότι αυτά είναι µοντέλα που τα τηρούµε όλοι. Μα,
αυτό πρέπει να αµφισβητήσουµε. Κι επειδή δεν µπορεί να αµφι-
σβητηθεί συνολικά και κάποια µέρα να ξυπνήσουν όλοι και να
πούνε «όλοι µαζί τα αναθεωρούµε και τα αµφισβητούµε», πρέπει
να αρχίσει από τους άµεσα ενδιαφερόµενους, από τις φτωχότε-
ρες χώρες, από τις ανάλογες συµµαχίες. 

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής. Είναι ευκαιρία τέ-
τοιου είδους συµφωνίες. Εµείς δεν θα κάνουµε µέτωπο στην
Τουρκία, στη Ρουµανία, στη Βουλγαρία, ειδικά. Όµως, ακριβώς
σε σχέση µε όσα ανέφερε κι ο κ. Αϊβαλιώτης, για το ζήτηµα του
πυρηνικού κίνδυνου, της πυρηνικής ενέργειας, της διατήρησης
των παλαιών πυρηνικών εργοστασίων και του σχεδιασµού δηµι-
ουργίας καινούργιων, θα ήθελα να πω ότι τα θέµατα αυτά πρέπει
να τίθενται σε πολλαπλά επίπεδα και µε την ευκαιρία κάθε και-
νούργιας σύµβασης µε κάθε χώρα και στη συνολικότερη διά-
στασή τους. Διότι αυτή η κατεύθυνση δεν αφορά ιδιαίτερα το
λαό της Ρουµανίας και της Βουλγαρίας ή της Τουρκίας. Δεν θα
γίνουν ευτυχέστεροι ούτε πλουσιότεροι. Κάποια άλλα ευρύτερα
οργανωµένα συµφέροντα, παίζοντας και µε τις ανάγκες των
λαών αυτών και φυσικά και του ελληνικού λαού και της ελληνικής
κοινωνίας, θα αναπτύξουν αυτού του είδους τις επιλογές. 

Ήταν πολύ καλή -και χρειάζεται να το επισηµάνουµε- η παρέµ-
βαση της συναδέλφου, κ. ‘Ελσας Παπαδηµητρίου, στη συζήτηση
στην επιτροπή, η οποία, εκτός από τους κινδύνους κι όλα αυτά
που συζητούµε, ανέδειξε και το επιχείρηµα του ότι η πυρηνική
ενέργεια ως αναπτυξιακή επιλογή δεν έχει δικαιωθεί. Υπάρχει τε-
ράστιο κόστος για τις οικονοµίες είτε για τη λειτουργία τους είτε
για τις συνέπειές τους είτε για το κλείσιµο κάθε εργοστασίου.
Επ’ αυτών µιλούσε πάρα πολύ συστηµατικά ο Μιχάλης Παπα-
γιαννάκης και στο ελληνικό και στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.
Είναι πια ώριµα ζητήµατα και πρέπει να οργανώσουµε τις συµ-
µαχίες, και στο ευρωπαϊκό και στο διεθνές επίπεδο, εναντίον της
πυρηνικής ενέργειας και των πυρηνικών εργοστασίων και φυσικά
να εναντιωθούµε και στην περιοχή µας στα σχέδια της Τουρκίας,
της Ρουµανίας, της Fyrom ή της Αλβανίας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Ανα-

πληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπού-
λου για πέντε λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εξωτερικών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Στην επιτροπή είχαµε την ευκαιρία να κάνουµε µία εκτεταµένη
συζήτηση γύρω από το σχέδιο νόµου για την κύρωση αυτής της
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συµφωνίας, αλλά επειδή οι συνάδελφοι που πήραν το λόγο έθε-
σαν σηµαντικά θέµατα, αισθάνοµαι την ανάγκη να τοποθετηθώ. 

Θα ήθελα κατ’ αρχάς για άλλη µία φορά να τονίσω ότι προϋ-
πήρχε φυσικά η συµφωνία συνεργασίας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης µε τον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο και είναι µία τυπική
διαδικασία κάθε φορά που υπάρχει διεύρυνση να υπάρχει κι η
αντίστοιχη διεύρυνση αυτής της συµφωνίας, ώστε να περιλαµ-
βάνει και τις χώρες που έχουν πλέον εισέλθει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση ως κράτη-µέλη. Άρα, όταν το 2007 εντάχθηκε η Βουλγα-
ρία και η Ρουµανία έπρεπε ακολούθως να γίνει αυτή η διαδικα-
σία, και όντως το 2007 υπήρξε η συµφωνία. Η Ελλάδα µάλιστα
είναι η τελευταία χώρα η οποία πραγµατοποιεί την κύρωση της
συµφωνίας. Αυτά ως προς το τυπικό του θέµατος. 

Επιτρέψτε µου όµως να αναφερθώ σε τρία ουσιαστικά ζητή-
µατα που ετέθησαν. 

Πρώτα απ’ όλα ο κ. Αϊβαλιώτης µίλησε για το αν η χώρα µας
έχει οφέλη. Θα ήθελα να επαναλάβω για άλλη µια φορά και στην
Ολοµέλεια ότι η χώρα µας σαφώς έχει όφελος. Δεν έχει κάποιο
πρόσθετο κόστος, όπως και εσείς παρατηρήσατε. Και το όφελος
είναι πολύ συγκεκριµένο, γιατί όταν έγινε η πρώτη συµφωνία µε
τον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο η Ελλάδα, όπως κι άλλες
χώρες, είχαµε διεκδικήσει, κατ’ αντιστοιχία µε την πολιτική της
συνοχής της Ευρωπαϊκής Ένωσης η οποία συµπλήρωσε κι εξι-
σορρόπησε σε µεγάλο βαθµό την πολιτική της εσωτερικής αγο-
ράς, να υπάρξει ένας µηχανισµός αντίστοιχος του Ταµείου
Συνοχής, που ονοµάζεται χρηµατοδοτικός µηχανισµός, ο οποίος
λειτούργησε.

Τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια έχουν γίνει και πολλά έργα στη
χώρα µας µε βάση αυτήν τη χρηµατοδότηση και το σηµαντικό
είναι –και εδώ θέλω να είµαι δίκαιη γιατί είναι κάτι που έγινε το
2007 από την προηγούµενη κυβέρνηση, αλλά οφείλουµε να το
αναγνωρίζουµε, όταν υπάρχει κάτι θετικό- πως τότε κατά την πα-
ρούσα συµφωνία και την υπογραφή της προβλέφθηκε ο διπλα-
σιασµός των κονδυλίων που αφορούν την Ελλάδα από αυτό το
χρηµατοδοτικό µηχανισµό και από 31 εκατοµµύρια που ήταν το
2004-2009, σε 66,4 εκατοµµύρια για την επόµενη προγραµµατική
περίοδο.

Μάλιστα, επειδή είχα δεσµευθεί να το κάνω, επικοινώνησα και
µε το Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης που το παρακολου-
θεί, όπως παρακολουθεί και το ΕΣΠΑ, όπου –να σας δώσω και
περισσότερα στοιχεία- από αυτά τα 63,4 εκατοµµύρια καθαρό
όφελος για την Ελλάδα, για την περίοδο 2009-2014, το 31% θα
πάει για δράσεις για το περιβάλλον, µε ιδιαίτερη µάλιστα έµφαση
στην κλιµατική αλλαγή και σε ανανεώσιµες πηγές ενέργειας που
υπάρχει και µία µεγάλη εµπειρία από τις χώρες αυτές, το 10%
θα πάει στην Κοινωνία των Πολιτών, δράσεις εθελοντισµού, µη
κυβερνητικές οργανώσεις και θα υπάρξει και ένα 32% -είχα ανα-
φερθεί σε αυτό και στην επιτροπή- που θα πάει για τη στήριξη
δράσεων στον τοµέα του ασύλου και της µετανάστευσης, ενσω-
µάτωση µεταναστών και χώροι υποδοχής.

Άρα, λοιπόν, απαντώ στην πρώτη ουσιαστική παρατήρηση ότι
η Ελλάδα θα επωφεληθεί και µε αυτήν την κύρωση της συµφω-
νίας από τη Βουλή και θα µπορεί να αξιοποιηθούν και αυτά τα
σηµαντικά κονδύλια για τη χώρα µας σε µία περίοδο κρίσης.

Ως προς το δεύτερο θέµα που τέθηκε –και τέθηκε και από τον
κ. Αϊβαλιώτη και από τον κ. Δρίτσα- σχετικά µε την πυρηνική
ασφάλεια, κατ’ αρχάς νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι –είναι πάγια
θέση, διαχρονική ελληνική θέση- ότι η πυρηνική ενέργεια δεν
είναι επιλογή για τη χώρα µας.

Ταυτόχρονα, η συγκεκριµένη συµφωνία δεν αναφέρεται σε ζη-
τήµατα της πυρηνικής ασφάλειας. Θα ήθελα να σας κάνω µία
ενηµέρωση, επειδή είναι χθεσινή εξέλιξη, και νοµίζω ότι είναι ση-
µαντική και στο πνεύµα που και εσείς είπατε. 

Χθες στο Λουξεµβούργο είχαµε Συµβούλιο Γενικών Υποθέ-
σεων, µε θέµα τη συνέχεια των αποφάσεων του Ευρωπαϊκού
Συµβουλίου της 25ης Μαρτίου, στο οποίο συζητήθηκαν και τα
θέµατα της πυρηνικής ασφάλειας. 

Όπως είχα την ευκαιρία να ενηµερώσω και την Επιτροπή Ευ-
ρωπαϊκών Υποθέσεων, εν όψει Ευρωπαϊκού Συµβουλίου του Ιου-

νίου επιβεβαιώθηκε ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα παρουσίασει
πολύ πιο αυστηρούς κανόνες, όσον αφορά στους ελέγχους για
τις πυρηνικές εγκαταστάσεις –και φυσικά στην προοπτική ότι οι
παλαιότερες θα πρέπει να µπουν σε µία διαδικασία κλεισίµατος-
και για το επίσης κρίσιµο θέµα –και νοµίζω ότι αυτό έχει σηµασία
για τους συναδέλφους- όσον αφορά στους σχεδιαζόµενους ή
λειτουργούντες γειτονικούς πυρηνικούς σταθµούς, δηλαδή σε
χώρες δεν είναι και κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Εκεί θέλω να σας πω ότι δώσαµε ιδιαίτερη έµφαση –και τοπο-
θετήθηκα χθες στο Συµβούλιο- για το θέµα του Ακιουγιού στην
Τουρκία. Υπήρξε η θετική απάντηση του Προεδρεύοντος –από
την ουγγρική Προεδρία- Ούγγρου Υπουργού Εξωτερικών ότι στο
Συµβούλιο Σύνδεσης Ευρωπαϊκής Ένωσης-Τουρκίας που θα
γίνει στις 19 Απριλίου θα τεθεί από την Προεδρία και την Ευρω-
παϊκή Ένωση και το θέµα του Ακιουγιού.

Άρα, λοιπόν, η προσπάθεια πιάνει τόπο και τα πυρηνικά θέ-
µατα αποτελούν θέµατα της ενταξιακής πορείας της Τουρκίας,
αλλά και κάθε άλλης χώρας, η οποία θέλει να έχει ευρωπαϊκή
προοπτική.

Με αυτά, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι η κύρωση αυτής της συµ-
φωνίας φέρνει οφέλη και είναι και µία διαδικασία που οφείλει η
χώρα µας να ολοκληρώσει. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µα-
θητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από
το 17ο Γυµνάσιο Αθήνας. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξω-
τερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας για τη συµµετοχή της
Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον Ευρω-
παϊκό Οικονοµικό Χώρο, µετά της Τελικής Πράξεως αυτής και
των Κοινών Δηλώσεων των συµβαλλοµένων µερών της Συµφω-
νίας».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας για
τη συµµετοχή της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας και της Ρουµα-
νίας στον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο, µετά της Τελικής Πρά-
ξεως αυτής και των Κοινών Δηλώσεων των συµβαλλοµένων
µερών της Συµφωνίας» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως
εξής: 

«Κύρωση της Συµφωνίας για τη συµµετοχή της Δηµοκρατίας
της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον Ευρωπαϊκό Οικονο-
µικό Χώρο, µετά της Τελικής Πράξεως αυτής και των Κοινών
Δηλώσεων των συµβαλλοµένων µερών της Συµφωνίας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, η Συµφωνία για τη συµµετοχή της Δηµοκρα-
τίας της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον Ευρωπαϊκό Οικο-
νοµικό Χώρο, µετά της Τελικής Πράξεως αυτής και των Κοινών
Δηλώσεων των συµβαλλοµένων µερών της Συµφωνίας, που υπο-
γράφηκαν στις Βρυξέλλες, στις 25 Ιουλίου 2007, των οποίων το
κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας µε την Τελική
Πράξη και τις Κοινές Δηλώσεις των συµβαλλοµένων µερών
αυτής, που κυρώνονται από την ολοκλήρωση των προϋποθέσεων
του άρθρου 6 της Συµφωνίας.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο
σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 15
Απριλίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 813/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις ασφαλιστικές
εταιρείες «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE» κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 817/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την περικοπή των δωρεάν συγγραµµάτων κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 819/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι
Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε το καθεστώς ανοχής και τη σύσταση επιτροπής για τους λα-
θροµετανάστες του Μεγάρου «ΥΠΑΤΙΑ» κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 816/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
επιµήκυνση του χρόνου αναµονής για πρόσληψη των εκλεγµέ-
νων µελών του Διδακτικού Ερευνητικού Προσωπικού κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 814/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα προς τους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στις πλη-
ρωµές των συµβεβληµένων ιατρών από τον ΟΠΑΔ κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 818/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για κλείσιµο του
Ειδικού Δηµοτικού Σχολείου Κωφών Αµπελοκήπων κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 820/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις αποζηµιωτικές
αξιώσεις του ελληνικού δηµοσίου στις υποθέσεις οµολόγων,
«SIEMENS», Βατοπεδίου και υποβρυχίων κ.λπ..

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.10’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 15 Απριλίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµόν 36/21/7-3-2011 επίκαιρης επερώτησης Βουλευ-
τών της Νέας Δηµοκρατίας προς τους Υπουργούς Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής σχετικά µε το µετρό Θεσσαλονίκης, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


